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Od wrzeÊnia, co tydzieƒ mo˝na

uczestniczyç w wydarzeniach

kulturalnych w ramach

Wieliszewskiej Jesieni

z Kulturà. Zapraszamy!
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W dniu 6 wrzeÊnia
odbyły si´ 

Do˝ynki Gminne
w Łajskach. 

Było tłoczno,
kolorowo, 

a przede 
wszystkim

smakowicie!

Wi´kszoÊç so∏ectw przygotowa∏o stoiska z regional-
nymi przysmakami. Komisja mia∏a prawdziwy k∏o-
pot z podj´ciem decyzji, poniewa˝ ka˝de so∏ectwo
oferowa∏o coÊ wyjàtkowego, co wyró˝nia∏o je na tle
innych.

nn Wi´cej na str. 5

W tym samym czasie odbywa∏ si´ Festiwal Aktyw-
noÊci Spo∏ecznej So∏ectw w Starych Za∏ubicach. Re-
prezentujàcy Gmin´ Wieliszew Krubin zajà∏ za-
szczytne II miejsce w konkursie na prezentacj´ sto-
iska, otrzymujàc nagrod´ w wysokoÊci 2000 z∏.

nn Wi´cej na str. 4

Do˝ynki Gminne
w Łajskach

W latach 2010–2014 Gmina pozyska∏a ponad 20 milionów
Êrodków zewn´trznych!

Z Monikà Âwiegodà, Kierowniczkà Referatu Pozyskiwania Ârodków Zewn´trznych rozmawia Joanna P∏óciennik.

Podsumujmy te 4 lata staraƒ
o Êrodki zewn´trzne w Gminie
Wieliszew. Co uwa˝a pani za naj-
wi´kszy sukces?
– Sukcesy w pozyskiwaniu Êrod-
ków zewn´trznych zacz´∏y si´
od chwili pojawienia si´ w Urz´-
dzie Pani Anny Chomy – Sekre-
tarza Gminy. Na poczàtku do bu-
d˝etu Gminy trafi∏o ok. 2 mln. Za-
cz´∏y si´ pojawiaç nowe
mo˝liwoÊci, sk∏adano kolejne
wnioski. Z czasem okaza∏o si´, ˝e
potrzebne jest stworzenie refera-
tu, który by∏by odpowiedzialny
za pozyskiwanie Êrodków ze-
wn´trznych.Taki referat powsta∏
na poczàtku tego roku. Jako je-
go Kierownik musz´ podkreÊliç
i podzi´kowaç Zarzàdowi, ˝e nie
boi si´ wyst´powaç o Êrodki ze-
wn´trzne. Inne Gminy majà w tej
materii obawy. W gminie Wieli-
szew zarówno Wójt Pawe∏ Kow-
nacki jak i pani Sekretarz Anna
Choma sà zawsze otwarci na po-
mys∏y na wnioski i projekty – je-
Êli tylko spe∏niamy warunki i ma-
my dokumentacj´ to sk∏adamy
wnioski, oczywiÊcie liczàc si´
z tym, ˝e nie zawsze si´ udaje, ale
próbujemy.

Czy ma pani kontakt z benefi-
cjentami projektów? Jak ocenia-
jà dzia∏ania Gminy?
– Ludzie sà bardzo zadowoleni,
z tego, co si´ dzieje. Ze Êrodków
zewn´trznych powsta∏ przecie˝
oddzia∏ przedszkolny w Olszewni-

cy Starej. Po zakoƒczeniu projek-
tu „Wieliszewska Szko∏a Malu-
cha” dla dzieci z klas 1–3 nauczy-
ciele i rodzice pytali o konty-
nuacj´. Oceniali, ˝e dzi´ki
zaj´ciom dodatkowym prowa-
dzonym w szko∏ach widaç post´-
py dzieciaków, ˝e ten projekt jest
zwyczajnie potrzebny! Z projek-
tów inwestycyjnych korzystajà
wszyscy, to po prostu widaç. Na-
wet osoby odwiedzajàce Gmin´
zauwa˝ajà post´p, chwalà, ˝e jest
du˝o nowych inwestycji, ˝e Gmi-
na si´ rozwija i jest zadbana.

W ramach projektów inwestycyj-
nych zdecydowanie najwi´cej
pieni´dzy Gmina pozyska∏a
na kanalizacj´. To w sumie po-
nad 9 milionów z∏otych! Jak wy-
glàda staranie si´ o tak du˝e pie-
niàdze, ile trwajà procedury?
– Faktycznie w latach 2011–2012
staraliÊmy si´ o Êrodki na wodo-
ciàg w ¸ajskach i kanalizacj´ sa-
nitarnà w Janówku Pierwszym
i uzyskaliÊmy 1 618 863 z∏ dofi-
nansowania. Natomiast w la-
tach 2013–2014 uda∏o si´ nam za-
koƒczyç starania o dofinansowa-
nie kanalizacji w Micha∏owie-
-Reginowie – 5 107 639 z∏ dotacji
i IV etapu kanalizacji sanitarnej
w ¸ajskach – 2 335 084 z∏ dota-
cji. Kiedy zacz´liÊmy zajmowaç
si´ tymi tematami na poczàtku
kadencji, przygotowane by∏y tyl-
ko dokumentacje projektowe.
Kosztorysy inwestorskie musieli-

Êmy zmieniaç, poniewa˝ by∏y nie-
zgodne z obowiàzujàcym w tym
zakresie rozporzàdzeniem. Sam
proces przygotowywania doku-
mentacji trwa.W przypadku wy-
st´powania o Êrodki z Programu
Operacyjnego Infrastruktura
i Ârodowisko planowana do reali-
zacji inwestycja musi znajdowaç
si´ w granicach tzw. aglomeracji
– ˝eby z∏o˝yç wniosek nale˝a∏o
zgodnie z przepisami wystàpiç
o jej zmian´ do Urz´du Marsza∏-
kowskiego. Potrzebna jest uchwa-
∏a sejmiku. Dodatkowo, jednym
z dokumentów sk∏adanych wraz
z wnioskiem o dofinansowanie
jest studium wykonalnoÊci, po-
trzebne sà analizy finansowe,
spo∏eczno-ekonomiczne, analizy
ryzyka. Nie wystarczy zatem mieç
przygotowanà dokumentacj´ pro-
jektowà (projekt budowlany,
kosztorysy) aby z∏o˝yç wniosek
o dofinansowanie. Proces pisania
wniosku, a nast´pnie jego wery-
fikacji trwa oko∏o roku.

Opozycyjni Radni sugerujà, ˝e je-
dynym sukcesem Wójta Paw∏a
Kownackiego w sprawie kanali-
zacji by∏o to, ˝e nie zaprzepaÊci∏
szansy na z∏o˝enie wniosku…
Tak jak mówi´ – po poprzedniej
kadencji by∏a gotowa dokumen-
tacja projektowa (projekt bu-
dowlany, kosztorysy). Przygoto-
wanie wniosku o dofinansowanie
nie jest procesem prostym, wy-
maga bowiem przygotowania sze-

regu dodatkowych dokumentów,
które powsta∏y ju˝ za kadencji
Wójta Paw∏a Kownackiego. Pra-
ce nad tym trwajà (w zale˝noÊci
od projektu) niekiedy nawet 4–5
miesi´cy. Kolejne kilka, a nawet
kilkanaÊcie miesi´cy trwa wery-
fikacje z∏o˝onych wniosków.

Co teraz dzieje si´ w pani refe-
racie?
– Pe∏na lista projektów, na które
uda∏o si´ pozyskaç Êrodki w obec-
nej kadencji dost´pna jest
na stronie internetowej Gminy.

Na chwil´ obecnà jest to 50 pro-
jektów.Wiele jest na etapie reali-
zacji.W tej chwili czekamy na in-
formacj´ dotyczàcà podpisania
umowy o dofinansowanie na re-
alizacj´ projektu „Bezpieczniej
na ulicach ¸ajski” oraz na wyni-
ki innych konkursów w ramach
których sk∏adaliÊmy wnioski
o dofinansowanie. OczywiÊcie
Êledzimy tak˝e przygotowania
do nowej perspektywy finanso-
wej 2014–2020.

Dzi´kuj´ za rozmow´. nn

Podpisanie 
umowy 
na kanalizacj´ 
w Micha∏owie-
-Reginowie
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Bo Kaukaz to ca∏y Êwiat. Ca∏a planeta
Kaukaz to prawdziwy

tygiel narodów, religii i kultur. Od ty-
siàcleci Êcierajà si´ tu wp∏ywy
Wschodu i Zachodu. Le˝àcy na po-
graniczu Europy i Azji region za-
mieszkuje oko∏o 70 grup etnicznych
o ró˝nym pochodzeniu i kulturze.
Jest to efekt licznych migracji, prze-
siedleƒ i wojen. Ze wzgl´du na nie-
zwykle wa˝ne, strategiczne po∏o˝e-
nie, Kaukaz od zawsze by∏ obiektem
zainteresowania okolicznych mo-
carstw. Panowanie nad tymi górami
zapewnia∏o i nadal zapewnia wp∏y-
wy w ca∏ym regionie Bliskiego
Wschodu.

Ta kraina zosta∏a scharakteryzo-
wana w prosty, lecz niezwykle traf-
ny sposób w nast´pujàcym cytacie:
„Faiz powiedzia∏ mi: „Lubi´ poezj´
europejskà, ale nie podoba mi si´ jej
wyrafinowanie. Lubi´ poezj´ azja-
tyckà, ale nie odpowiada mi jej filo-
zofia. Nie jestem Europejczykiem
i nie jestem Azjatà. Nie czuj´ si´ te˝
Kaukazczykiem. Najwy˝ej geogra-
ficznie. Na Kaukazie wspó∏˝yjà Gru-
zini, Ormianie, Azerbejd˝anie, Cze-
czeni, Czerkiesi, Osetyƒczycy. Tutaj
sà muzu∏manie, chrzeÊcijanie, czci-
ciele ognia. Wyglàdamy podobnie,
mamy jednak ró˝ne kultury i od-
mienne charaktery. Bo Kaukaz to ca-
∏y Êwiat. Ca∏a planeta”. Planeta za-
myka si´ mi´dzy Morzem Czarnym
na zachodzie a Morzem Kaspijskim
na wschodzie oraz mi´dzy równinà
Donu na pó∏nocy a Turcjà i Iranem

na po∏udniu. Mierzy czterysta czter-
dzieÊci tysi´cy kilometrów kwadra-
towych. Tyle co Szwecja. Niewiele.
A jeÊli nie liczyç pasa stepów – jesz-
cze mniej.Wype∏nia t´ przestrzeƒ za-
gmatwana mozaika ludów, kultur, j´-
zyków, religii.Autorzy piszàcy o Kau-
kazie najcz´Êciej porównujà go
do wielkiego tygla, albo – poniewa˝
to ziemia niespokojna, obfitujàca
w wojny, konflikty, krwawe zamiesz-
ki – do beczki prochu”.

Powy˝szy fragment pochodzi
z ksià˝ki „Planeta Kaukaz”Wojcie-
cha Góreckiego. Jest to pierwsza
cz´Êç trylogii, kolejne tomy to „To-
ast za przodków” oraz „Abchazja”.
Wojciech Górecki – historyk, dzien-
nikarz, reporter, analityk, specjali-
zujàcy si´ tematyce Kaukazu – uro-
dzi∏ si´ w 1970 roku, karier´ pisar-
skà rozpoczà∏ w 1986 roku.
Wspó∏pracowa∏ z wieloma gazetami,
zajmowa∏ si´ reporta˝em krajowym
i zagranicznym. Wyk∏ada∏ na Uni-
wersytecie Warszawskim, Collegium
Civitas oraz Wy˝szej Szkole Dzien-
nikarskiej im. Melchiora Waƒkowi-
cza. Pracowa∏ w polskiej ambasadzie
w Baku. Obecnie pracuje w OÊrod-
ku Studiów Wschodnich jako eks-
pert Zespo∏u Rosyjskiego. Od lipca
do sierpnia by∏ konsultantem Inde-
pendent International Fact-Finding
Mission on The Conflict in Georgia
w Genewie, powo∏anej w celu zba-
dania okolicznoÊci konfliktu zbroj-
nego w Gruzji w 2008 roku. W 2013

roku zosta∏ cz∏onkiem zarzàdu Fun-
dacji SolidarnoÊci Mi´dzynarodo-
wej.

Znakomite przygotowanie oraz
wrodzona dociekliwoÊç Wojciecha
Góreckiego sprawiajà, ˝e jego ksià˝-
ki to coÊ wi´cej ni˝ tylko powierz-
chowny opis ludzi i krajobrazów.
Wojciech Górecki pisze w podobny
sposób jak Ryszard KapuÊciƒski
– stara si´ zrozumieç, wyt∏umaczyç
i wyjaÊniç, dotrzeç do sedna. Impo-
nuje znajomoÊcià historii Kaukazu,
na której tle przedstawia losy miesz-
kaƒców. Marcin Meller w nast´pu-
jàcy sposób podsumowa∏ reportera
i jego twórczoÊç: – Wojciech Górec-
ki koƒczy swój znakomity kaukaski
tryptyk najbardziej osobistà „Ab-
chazjà”. Ale tak jak w „Planecie
Kaukaz” i „ToaÊcie za przodków”
doskonale ∏àczy powÊciàgliwoÊç ana-
lizy socjologiczno-historycznej z po-
toczystà narracjà, wspartà zmys∏em
obserwacji i ciekawoÊcià wybitnego
reportera. To jednoczeÊnie ksià˝ka
przygodowa i hymn pochwalny
na czeÊç odchodzàcego w zaÊwiaty
klasycznego dziennikarstwa, które
wszystko musi zobaczyç na w∏asne
oczy. Zw∏aszcza na Kaukazie.

n Piotr K.
Wojciech Górecki, „Planeta Kaukaz”, Wyd.
Czarne, Wo∏owiec 2010.
Wojciech Górecki, „Toast za przodków”,Wyd.
Czarne, Wo∏owiec 2010.
Wojciech Górecki, „Abchazja”, Wyd. Czarne,
Wo∏owiec 2013.

JAKIE SÑ WA˚NE SPRAWY W ˚YCIU MAŁEGO CZŁOWIEKA?

• STAÂ • 4 latka

Nie mo˝na nikogo zabijaç, jak mama
prosi nie biegaç to trzeba si´ s∏uchaç, nie
mo˝na pieska biç, trzeba go ∏adnie kar-
miç, ani kota ∏apaç za ogon.

• MATYLDA • 4 latka

UÊmiech, dobroÊç cz∏owieka i ˝ycie dba-
nie o niego, no jeszcze sà sprawy ró˝ne.
Dbanie o siebie, uroda.

• KAROLINA • 4 latka

˚ycie, jedzenie, ˝eby nie jeÊç trawy ani
liÊci nie jeÊç pestek od jab∏ek, uÊmiechaç
si´ w pracy i przedszkolu, ˝eby tata nie
jad∏ krewetek.

• FILIP • 5 lat

Pracowaç, zbieraç pienià˝ki, nie wolno
si´ spóêniaç do pracy, przychodziç bar-
dzo szybko do sklepu bo klienci czeka-
jà w kolejce i ˝eby przychodziç wieczo-
rem do domu.

• SZYMON • 5 lat

˚ycie, nie zastrzelanie, dobroç, nie popy-
chanie, nie przewracaç, byç dobrym.
Sprzàtanie, opiekowanie si´ dzieciami,
nie spóêniaç si´ do przedszkola, szko∏y,
pracy, nie chodziç w te dni jak si´ nie
chce, wa˝ne jest ˝eby nie zaÊmiecaç Êro-
dowiska, bo jak dzieci chodzà na czwo-
raka mogà coÊ zjeÊç.

• JULIA • 6 lat

˚eby cz∏owiek jad∏ warzywa i owoce, ˝e-
by nie byç leniwym, ˝eby rosnàç i ˝eby
dziecko chodzi∏o jak jest zimno w ciep∏ej
bluzce.

Nowa mieszkanka Gminy
Wieliszew

ALEKSANDRA
CHLEBOWSKA
urodzi∏a si´ 7 sierpnia 2014 r.
o godzinie 13.24 w Szpitalu
Klinicznym im. ks. Anny
Mazowieckiej na ul. Karowej 2
w Warszawie – waga 2850 g,
d∏ugoÊç 50 cm. Zamieszka
w Skrzeszewie z rodzicami
Justynà i Rafa∏em Chlebowskimi.

WITAMY NA ÂWIECIE

Cykl artyku∏ów w ramach gminnego programu profilaktyki zdrowia
psychicznego.

Nerwice – choroby uk∏adu nerwowe-
go cechujàce si´ zaburzeniami czyn-
noÊci psychofizycznych bez zmian
organicznych. Przyczyna stresu
zwiàzana jest z ró˝nymi wydarzenia-
mi ˝yciowymi, np.: Êmierç bliskiej
osoby, rozwód lub separacja, wyrok
sàdowy, uraz lub choroby w∏asne,
zmiana pracy, cià˝e, przejÊcie
na emerytur´, d∏ugi itp.

Ka˝dy z nas w sytuacjach trud-
nych czasami prze˝ywa l´k, smutek,
napi´cie albo te˝ dolegliwoÊci fi-
zyczne: bóle g∏owy, dr˝enie cia∏a,
skurcze mi´Êni itp. Zjawiska te to-
warzyszà szczególnie w prze∏omo-
wych okresach lub sytuacjach w ˝y-
ciu cz∏owieka.

L´k jest objawem wszystkich
nerwic, a te prowadzà cz´sto do za-
burzeƒ kontaktów, trudnoÊci ada-
ptacyjnych, zdarza si´, ˝e uniemo˝-
liwiajà prac´ lub nauk´. Wyst´pu-
jà równie˝ napi´cia psychiczne:
uczucie znu˝enia, poczucie mniej-
szej wartoÊci, nadmierna pobudli-
woÊç, obni˝enie nastroju, zaburze-
nia snu i subiektywne poczucie os∏a-
bienia pami´ci oraz liczne objawy
w postaci: bólów, zawrotów g∏owy,
dolegliwoÊci ze strony uk∏adu krà-
˝enia i uk∏adu pokarmowego.

W praktyce lekarskiej z nerwicà
zg∏asza si´ ok. 15% pacjentów,
a wskaênik w populacji to 30%.

PROFILAKTYKA NERWICY TO:
– utrzymanie odpowiedniego stanu

psychicznego
– uwalnianie si´ od napi´cia
– g∏´bokie oddychanie

– medytacje
– çwiczenia, jazda na rowerze, p∏y-

wanie
– zaj´cia domowe i inne
– prawid∏owe od˝ywianie
– unikanie u˝ywek.

Kilka zasad i porad:
– zwi´ksz pogod´ ducha, tj. koncen-

truj si´ na sprawach bie˝àcych,
nie rozpami´tuj przesz∏oÊci

– omawiaj sprawy z bliskimi, z przy-
jació∏mi o swoich trudnoÊciach,
k∏opotach

– dzia∏aj pozytywnie, je˝eli podjà-
∏eÊ jakàÊ decyzj´ – bàdê konse-
kwentny

– nie zabieraj swoich problemów
„do ∏ó˝ka” (przed snem spacer lub
dobra ksià˝ka)

– staraj si´ byç zaj´ty, zamiast sie-
dzieç i denerwowaç si´ 

– ucz si´ wypoczywaç (przynaj-
mniej jeden nawyk wypoczynku).
Nerwice sà grupà schorzeƒ – bar-

dzo widocznym i rosnàcym obecnie
problemem (choroba cywilizacyj-
na). Post´p cywilizacyjny, szalone
tempo ̋ ycia, brak miejsc pracy, oso-
biste prze˝ycia to pod∏o˝e do cho-
rób uk∏adu psychicznego.Wiadomo,
˝e nigdy nie uda si´ nam wyelimi-
nowaç stresów z naszego ˝ycia, ale
mo˝emy zredukowaç ich negatywny
wp∏yw na nas.

Domowe sposoby leczenia nerwic
to dieta bogata w magnez. Niektó-
re produkty zawierajàce magnezu
to: pieczywo ziarniste, kasza grycza-
na, bràzowy ry˝, p∏atki owsiane, bro-
ku∏y, kapusta, sa∏ata, pietruszka, se-
ler naciowy, kie∏ki, fasola, cykoria.
Dobre herbatki zio∏owe, najlepszy
rumianek (lekko s∏odki). Oczywi-
Êcie bardzo wa˝ne – unikanie u˝y-
wek! Zalecane olejki eteryczne
z lawendy i relaksacyjna muzyka
czynià cuda!

Je˝eli nie dajesz sobie rady, nie
wstydê si´ i nie odk∏adaj wizyty
u lekarza.

nn Gra˝yna Kwiatkowska
SZPZOZ Wieliszew

Nerwica – g∏ównà przyczynà stres

p o d z i ´ k o w a n i a

Stowarzyszenie Ludzi Aktywnych z Olszewnicy Starej bardzo goràco dzi´kuje
za okazanà ˝yczliwoÊç PA¡STWU RENACIE I JÓZEFOWI KARKOWSKIM

za wypo˝yczenie namiotu na Gminne Do˝ynki 
oraz PANI MARII ZIÓŁKOWSKIEJ – sadowniczce z Orzechowa – za ofiarowanie

do stoiska wystawowego trzech skrzynek jabłek.
Członkinie

Stowarzyszenie Ludzi Aktywnych z Olszewnicy Starej serdecznie dzi´kuje mieszkaƒcom naszej wsi oraz
sympatykom Stowarzyszenia za wsparcie rzeczowe, udost´pnienie profesjonalnej kuchni i ogromny
wkład pracy w przygotowaniu stoiska wystawowego na tegoroczne Gminne Do˝ynki w Łajskach.
Sà to: MAGDALENA i ROBERT KRAWCZYKOWSCY – właÊciciele Sklepu „Margo” w Olszewnicy

Starej • BO˚ENA i JAN SZYDLIKOWIE • HALINA i LESZEK ROBAKOWSCY
• AGNIESZKA i GRZEGORZ ÂWI¢CCY – właÊciciele firmy „Maszter” • WIKTORIA i JAN JASI¡SCY

• ANITA WI¢CKA • EDWARD GŁAZOWSKI • TERESA PA¡CZYK Członkinie
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Inwestycje

Inwestujemy
w bezpieczeƒstwo

Nowe, odnowione
obiekty sportowe,
utwardzone drogi,
chodnik, parking
– to nasze
inwestycyjne ABC
na wrzesieƒ.

oprac. Łukasz Ziemak

Bàdê widoczny!
Bàdê bezpieczny!
Obowiàzkowe
odblaski
dla pieszych
Pieszy poruszajàcy si´ po drodze
po zmierzchu poza obszarem za-
budowanym od 31.08. (niedzie-
la) jest obowiàzany u˝ywaç ele-
mentów odblaskowych w sposób
widoczny dla innych uczestni-
ków ruchu, chyba ̋ e porusza si´
po drodze przeznaczonej wy∏àcz-
nie dla pieszych lub po chodni-
ku. Gmina Wieliszew nie czeka-
jàc na usankcjonowania prawne
ju˝ wiosnà tego roku przeprowa-
dzi∏a akcj´ „Bàdê widoczny!”.
W jej ramach dla wszystkich
przedszkolaków zakupiono ka-
mizelki odblaskowe, dla star-
szych dzieci opaski na r´ce,
breloczki i naklejki na plecaki.

Pami´tajmy:
˝̋ cz∏owiek idàcy poboczem

w ciemnym ubraniu bez od-
blasku jest widoczny w Êwia-
t∏ach samochodu z 20 m

˝̋ cz∏owiek idàcy poboczem
w jasnym ubraniu bez odbla-
sku jest widoczny w Êwiat∏ach
samochodu z 30 m

˝̋ cz∏owiek idàcy poboczem
z odblaskiem jest widoczny
w Êwiat∏ach samochodu
ze 150–300 m (w d∏ugich na-
wet z 1 kilometra)

˝̋ w Polsce na drogach ginie
rocznie ok. 6 tys. ludzi, okale-
czonych w wypadkach zosta-
je ok. 70 tys. Prawie 50% to
piesi i rowerzyÊci

˝̋ od zmroku do Êwitu zdarza
si´ 50% wszystkich Êmiertel-
nych wypadków drogowych,
chocia˝ ruch jest wtedy dzie-
si´ciokrotnie mniejszy

˝̋ widocznoÊç decyduje o czasie
reakcji i drodze hamowania
pojazdu.

nn Opracowa∏ Referat Spraw
Obronnych i Zarzàdzania 

Kryzysowego Urz´du Gminy
Wieliszew

��� Kompleks sportowo-
-rekreacyjny w Wieliszewie

Ju˝ niebawem, tu˝ z poczàtkiem
paêdziernika w naszej Gminie
na terenie osiedla Wspólnoty
Mieszkaniowej przy ul. Modliƒ-
skiej 110–144 oddany do u˝ytku
zostanie nowoczesny obiekt spor-
towy wraz z placem zabaw dla
dzieci. Przyjazne miejsce znajdà
tu wszyscy entuzjaÊci, pi∏ki no˝-
nej, r´cznej i koszykówki.
W zwiàzku z pojawieniem si´ po-
mys∏u zlokalizowania dodatko-
wego pola gry do pi∏ki siatkowej
na terenie zaprojektowanego i ak-
tualnie realizowanego boiska wie-
lofunkcyjnego na os. Wspólnoty
Mieszkaniowej Modliƒska 110–144,
informujemy:

Projekt boiska w aktualnym
wariancie, tj. 1 pole do gry w pi∏-
k´ r´cznà z bramkami (zamiennie
pi∏k´ no˝nà) i 2 poprzeczne pola
gry do pi∏ki koszykowej (4 kosze)
zosta∏ ostatecznie zaakceptowany
przez Zarzàd Wspólnoty
w paêdzierniku. Kompleksowy
projekt zagospodarowania terenu
∏àcznie z placem zabaw zosta∏ za-
twierdzony przez Starost´ Legio-
nowskiego Decyzjà o pozwoleniu
na budow´. Decyzja o rezygnacji
z usytuowania boiska do pi∏ki
siatkowej zosta∏a podj´ta, majàc
na uwadze m.in. aspekty bezpie-
czeƒstwa przysz∏ych u˝ytkowni-
ków (cz´sty monta˝ i demonta˝
s∏upów oraz naciàgania siatki,
monta˝/demonta˝ dekli na tule-
jach, kwestia przechowywania
i odpowiedzialnoÊci za sprz´t)
oraz wielofunkcyjnoÊci boiska
(chaos w liniach, blokowanie
mo˝liwoÊci korzystania z innych
boisk).W nawiàzaniu do otrzyma-
nego wniosku od grupy mieszkaƒ-
ców o zapewnienie odpowiednich
warunków do gry równie˝ w pi∏-
k´ siatkowà, Gmina Wieliszew
ju˝ w sezonie wiosennym planu-
je utworzenie w rejonie kom-
pleksu sportowo-rekreacyjnego
niezale˝nego boiska do gry
w siatkówk´ (ze sta∏ym wyposa-
˝eniem). Tymczasem, zgodnie
z zatwierdzonymi w 2013 roku
planami, trwajà prace nad budo-
wà wielofunkcyjnego obiektu.
Wykonawcà inwestycji jest war-
szawska firma ZIEL-BUD. Oddanie
obiektu do u˝ytkowania planowa-
ne jest na poczàtek paêdzierni-
ka 2014 roku. WartoÊç inwesty-
cji 727 735,94 z∏.

��� Utwardzenie 11 odcinków 
dróg

W ramach poprawy bezpieczeƒ-
stwa komunikacyjnego i p∏ynnoÊci
ruchu w Gminie Wieliszew zosta-
nie wykonana przebudowa i utwar-
dzenie nawierzchni oraz oznakowa-
nie na 11 odcinkach dróg gmin-
nych. Aktualnie trwajà prace
w Olszewnicy Starej na ul. Polnej
i LeÊnej w Wieliszewie na ul. Je-
ziornej i Modliƒskiej-Bis, Ko-
Êcielnej na osiedlu D´bowa w ¸aj-
skach oraz na ul. Akacjowej w Mi-
cha∏owie-Reginowie.W nast´pnej
kolejnoÊci rozpocznà si´ prace
w ¸ajskach na ul. Bukowej i odcin-
ku ul. Bia∏ob∏ockiej. Pozosta∏e
odcinki dróg przewidzianych
do utwardzenia to: ul. ¸àkowa
i Agronomówka w Janówku
Pierwszym, ul. ¸ab´dziowa w Kru-
binie, ul.Akacjowa w Micha∏owie-
-Reginowie.Wykonawcà jest firma
BUDOMOST Sp. z o.o. WartoÊç in-
westycji to 1 032 969,24 z∏. Wszyst-
kie prace majà zostaç zakoƒczo-
ne do koƒca paêdziernika.

Budowa boiska w Wieliszewie

��� Nowe podłogi w obiektach 
sportowych

Mamy dobrà wiadomoÊç dla sta-
∏ych i okazjonalnych bywalców
Wieliszewskiej Hali Sportowej.
Od soboty 20 wrzeÊnia obiekt
ma nowà, bezpiecznà, sportowà
pod∏og´. Dodatkowo zosta∏
wymieniony korek Êcienny. Wy-
konawcà jest TENEO Piotr Gre-
gorczyk. WartoÊç inwestycji:
398 000,00 z∏.
Podobny powód do radoÊci ma-
jà równie˝ uczniowie szkó∏ pod-
stawowych z ¸ajsk i Skrzeszewa.
Tamtejsze sale gimnastyczne
równie˝ przesz∏y gruntownà re-
witalizacj´. Dzi´ki temu naresz-
cie lekcjom wychowania fizycz-
nego b´dzie przyÊwieca∏ zdrowy
duch sportu. Wykonawcà jest
Przedsi´biorstwo Budowlano-
-Handlowe BUDOMAS Zbigniew
Mas∏owski. ¸àczna wartoÊç obu
inwestycji to 155 678,45 z∏.

kingowych. Na tym nie koniec. Jak
zapewnia Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki – 27 sierpnia uprawo-
mocni∏o si´ pozwolenie na budow´
docelowego parkingu na 31 miejsc
parkingowych, w tym 2 z przezna-
czeniem dla osób niepe∏nospraw-
nych.

Z udogodnieƒ nowego, nowocze-
snego parkingu wszyscy zmoto-
ryzowani b´dà mogli skorzystaç
ju˝ w ostatnim kwartale przy-
sz∏ego roku. Dodatkowo do dys-
pozycji pozostanà miejsca par-
kingowe w bezpoÊrednim sà-
siedztwie budynku szko∏y.

Mi∏o nam poinformowaç, ˝e dzi´-
ki wspólnym wysi∏kom spo∏eczno-
Êci szkolnej  i przedszkolnej oraz
w∏az samorzàdowych w po∏owie
wrzeÊnia na terenie boiska szkol-
nego Zespo∏u Szkó∏ w ¸ajskach zo-
sta∏o oddanych do u˝ytku 30 no-
wych i bezpiecznych miejsc par-

��� Parking przed szkołà w Łajskach
Tymczasowy parking przy ZS ¸ajski Plan parkingu

Hala Sportowa w Wieliszewie
Sala gimnastyczna w ¸ajskach

Sala gimnastyczna w Skrzeszewie

��� Nowy chodnik łàczàcy
Skrzeszew z Kałuszynem

Od 17 wrzeÊnia br. trwajà roboty
budowlane przy budowie jedno-
stronnego chodnika po stronie po-
∏udniowej wzd∏u˝ drogi gminnej
obejmujàcej ulice: Dojazdowà
w Skrzeszewie oraz Dolnà i Mic-
kiewicza w Ka∏uszynie. Nowy
chodnik o d∏ugoÊci 1,4 km na od-
cinku od ulicy KoÊcielnej
w Skrzeszewie do ulicy S∏owackie-
go w Ka∏uszynie wykona firma
„BRUK-POL”. Ca∏kowita wartoÊç
inwestycji wynosi 468 635,47 z∏.

OOdd 3311  ssiieerrppnniiaa 22001144  rr..  wwcchhooddzzii
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W Gminie

W sobot´,
6 wrzeÊnia
w Starych
Załubicach (gmina
Radzymin) odbyła
si´ jubileuszowa
ju˝, V edycja
,,Festiwalu
AktywnoÊci
Społecznej
i Kulturalnej
Sołectw”,
pod honorowym
patronatem
Ministra Rolnictwa
i Rozwoju Wsi. 

Leszek Wójcik
Sołtys Wsi Krubin Festiwal So∏ectw 2014
Zorganizowanie festiwalu by-

∏o mo˝liwe dzi´ki wspó∏pra-
cy z gminami cz∏onkowski-

mi Lokalnej Grupy Dzia∏ania
,,Partnerstwo Zalewu Zegrzyƒ-
skiego”, Powiatem Legionow-
skim i so∏ectwem Wolica w Gmi-
nie Radzymin – zwyci´zcà zesz∏o-
rocznego Festiwalu.W konkursie
mieszkaƒcy Krubina wraz z sze-
Êcioma innymi so∏ectwami z tere-
nu LGD, tj.: So∏ectwo Dàbrówka
(Gmina Dàbrówka), So∏ectwo Ja-
b∏onna (Gmina Jab∏onna), So∏ec-
two Wólka Radzymiƒska (Gmi-
na Niepor´t), So∏ectwo Stare
Za∏ubice (Gmina Radzymin), So-
∏ectwo Jadwisin (Gmina Serock),
So∏ectwo Wola Mystkowska (Gmi-
na Somianka) rywalizowali ze so-
bà w trzech kategoriach: 
– w „Prezentacji stoiska” – ocenia-

no m.in. ogólnà estetyk´ stoiska,
zaprezentowanie miejscowego r´-
kodzie∏a oraz aktywnoÊç miesz-
kaƒców wykorzystujàcà lokalne
surowce i zasoby przyrodnicze,

– w kategorii ,,Smaki, kuchnia re-
gionalna” – oceniano ró˝norod-
noÊç potraw, wypieków i napojów,

– „Wyst´p sceniczny” – to trzecia

kategoria konkursu. Cieszy∏a si´
ona ogromnym zainteresowa-
niem. Tu oceniano dorobek arty-
styczny, dotychczasowe osiàgni´-
cia lub histori´ so∏ectwa.
Wszystkich goÊci i uczestników

przywita∏ Prezes LGD – Pan
Edward Trojanowski, Burmistrz
Radzymina – Pan Zbigniew Pio-
trowski i So∏tys Wolicy – Pani
Katarzyna Stokowska. W cz´Êci
oficjalnej programu Pan Dariusz
Goszczyƒski w imieniu Marka Sa-
wickiego, Ministra Rolnictwa i Roz-
woju Wsi, dokona∏ uroczystego
wr´czenia odznaki honorowej ,,Za-
s∏u˝ony dla rolnictwa” panu Edwar-
dowi Trojanowskiemu. Ponadto
wr´czy∏ dyplomy i statuetki Mini-
stra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oso-
bom, które efektywnie dzia∏ajà
na rzecz spo∏ecznoÊci wiejskiej.Wy-
ró˝nione osoby to: Zygmunt Kowal-
czyk, Agnieszka Powa∏a, Dariusz
Skrzydlewski, Izabela Rzàdziƒska,
Gra˝ynaTrzaskoma, Janusz Prokop-
czyk i Paulina Sieƒkowska.

Krubin reprezentujàcy Gmin´
Wieliszew zajà∏ II miejsce w kate-
gorii ,,Prezentacja stoiska” i otrzy-

ma∏ nagrod´ pieni´˝nà w wysoko-
Êci 2000 z∏. Mieszkaƒcy Krubi-
na przygotowali potrawy zgodnie
z walorami przyrodniczymi. Krajo-
braz wsi Krubin to g∏ównie ∏àki, ob-
szary u˝ytków rolnych i leÊnych
oraz ∏owiska obfitujàce w wiele ga-
tunków ryb. A wi´c by∏y potrawy
z ryb, tj.: zupa rybna, pyszne kotle-
ciki z ryb i szczupak nadziewany,
a tak˝e szynka z dzika w zalewie,
kie∏basa z dziczyzny i grzybki z cia-
sta w pi´knie ozdobionym mchem
koszyku. Pani Ula Zaborowska,
która prowadzi blog wegetariaƒski
o nazwie ,,Jem korzonki”, usma˝y-
∏a kotlety z ciecierzycy i upiek∏a
ciasto z kaszy jaglanej. By∏y rów-
nie˝ ogórki i kapusta kwaszona ro-
dzimej produkcji, smalec wieprzo-
wy i wegetariaƒski, chleb pieczony
tradycyjnà metodà przez wiejskie
gospodynie, zupa porowa z pulpe-
tami, oraz mnóstwo s∏odkoÊci.

WÊród nalewek królowa∏a ,,arbu-
zówka”, specjalnie wykonana na t´
okolicznoÊç, oraz nalewki lecznicze
z ró˝nych zió∏ zbieranych z naszych
∏àk i pól. Wystrój stoiska nawiàzy-
wa∏ do krajobrazu miejscowoÊci.

MyÊliwy z ko∏a ∏owieckiego, który
zamieszkuje na terenie Krubina,
udost´pni∏ nam kilka trofeów my-
Êliwskich dzikich zwierzàt, m.in.: li-
sa, czapli, bobra, zajàca oraz g∏owy
kozio∏ków do ozdoby naszego sto-
iska. Reszt´ dope∏ni∏y pi´kne zio-
∏a i kwiaty z ,,krubiƒskich” ∏àk
i ogrodów, z których wiejska flory-
styka robi∏a wiàzanki Êlubne. Furo-
r´ zrobi∏y wianki z polnych kwiatów
na g∏owach naszych gospodyƒ wy-
konane w∏asnor´cznie oraz korale
z czerwonych rajskich jab∏uszek.

Na scenie wszyscy mogli obej-
rzeç prezentacj´ multimedialnà.
Przedstawia∏a ona naszà histori´,
po∏o˝enie, walory krajoznawcze
i turystyczne oraz cykliczne impre-
zy sportowe, które odbywajà si´
w naszej miejscowoÊci. Ca∏a pre-
zentacja zosta∏a wydrukowa-
na i w formie zdj´ç umieszczona
w ,,Kronice So∏ectwa”.

Na scenie Krubin reprezentowa∏
ca∏y przekrój pokoleniowy miesz-
kaƒców, od 5-latków do 83-latków.
Pod pieczà Pani Gra˝yny Trzaskomy
– Radnej Powiatu Legionowskiego
i Izabeli Rzàdziƒskiej, które bardzo

wierzy∏y w nasze mo˝liwoÊci, wyko-
naliÊmy dwie piosenki, u∏o˝one
specjalnie na t´ uroczystoÊç i zwià-
zane z naszà miejscowoÊcià.

Nie zabrak∏o równie˝ naszego r´-
kodzie∏a, czyli w∏asnor´cznie robio-
nych obrusów, serwet, koszyczków
i bombek z koronek i pi´knego ko-
lorowego decoupage (dekupa˝u).

OdnieÊliÊmy wra˝enie, ˝e nasze
stoisko cieszy∏o si´ ogromnym zain-
teresowaniem. Przez wiele godzin
by∏o oblegane przez goÊci.

Wk∏ad so∏ectwa by∏ ogromny
i pe∏en poÊwi´cenia. Przygotowania
trwa∏y zaledwie trzy tygodnie.

By∏ to pierwszy wyst´p w ,,Festi-
walu So∏ectw” i mamy ogromnà na-
dziej´, ˝e nie ostatni.

Niesamowite zaanga˝owanie
uczestników i frekwencja publicz-
noÊci potwierdzi∏a, ˝e g∏ówny cel
imprezy, którym by∏a integracja lo-
kalnej spo∏ecznoÊci, w pe∏ni zosta∏
osiàgni´ty.

So∏tys wsi Krubin – Leszek Wój-
cik – pragnie podzi´kowaç wszyst-
kim osobom, dzi´ki którym to
przedsi´wzi´cie by∏o mo˝liwe.

nn

GoÊcie z Amt Trittau w Wieliszewie
W pierwszy weekend wrzeÊnia odwiedzi∏a nas delegacja z niemieckiej gminy partnerskiej.

4 wrzeÊnia wieczorem przyjecha-
li do Wieliszewa goÊcie z partner-
skiej Gminy Amt Trittau. Na par-
kingu pod KoÊcio∏em czeka∏y ju˝
wieliszewskie rodziny, które za-
prosi∏y ich do swoich domów. Iwo-
na HyÊ, Gra˝yna Kojro, Magda Sa-
wiƒska i Grzegorz Bieƒkowski
oraz ich rodziny sp´dzili z uczest-
nikami delegacji kilka wieczorów,
integrujàc si´ i poznajàc.

Podczas pobytu goÊcie odbyli
wycieczk´ po gminie. PokazaliÊmy
im m.in.Wieliszew z wie˝y KoÊcio-

∏a, zaprezentowaliÊmy nowà Sal´
Koncertowà im. Krzysztofa Klen-
czona, OSP z Janówku oraz skwer
w ¸ajskach.Wszyscy byli zachwy-
ceni zmianami, jakie zasz∏y w gmi-
nie od czasu ich ostatniej wizyty.
Urzàdzenia do çwiczeƒ na skwe-
rze w ¸ajskach zwróci∏y ich szcze-
gólnà uwag´. Wójt Amtu Trittau
Ulrich Borngräber zadawa∏ bardzo
du˝o pytaƒ Wójtowi Paw∏owi Kow-
nackiemu oraz proponowa∏ ró˝ne
rozwiàzania, które dzia∏ajà
w Niemczech.

Wyjàtkowo symbolicznym mo-
mentem wizyty by∏ udzia∏ nie-
mieckich goÊci w projekcie Da-
riusza ̊ ukowskiego, który zapro-
si∏ do wspólnego sadzenia
intensywnie czerwonego Powoj-
nika „SolidarnoÊç”. Jest to pol-
ska odmiana wyhodowana przez
Pana Szczepana Marczyƒskiego
(szkó∏ka Clematis) w 2004 roku.
Inicjator akcji opowiedzia∏ go-
Êciom tak˝e o swoim wczeÊniej-
szym projekcie, którego efektem
jest wystawa 72 stoczniowych

zdj´ç Micha∏a Szlagi na p∏ocie je-
go posesji. Nast´pnie uczestnicy
akcji przenieÊli si´ pod Urzàd
Gminy Wieliszew, by tam wspól-
nie zasadziç „SolidarnoÊç”.

GoÊcie uczestniczyli tak˝e
w Festiwalu So∏ectw w Starych
Za∏ubicach oraz Do˝ynkach
Gminnych w ¸ajskach. Na koniec
wizyty odby∏o si´ spotkanie, pod-
czas którego zaplanowano wizy-
t´ mieszkaƒców Wieliszewa
w niemieckiej gminie Trittau
w 2015 roku. Niemcy zadeklarowa-

li, ˝e mogà przyjàç oko∏o 50 osób
z Polski.

nn JP

So∏tys Krubina Leszek Wójcik
i Gerd Hoffmann z gminy
partnerskiej Amt Trittau
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Ogodzinie 16.00 ksiàdz Grzegorz
Kucharski rozpoczà∏ msz´ do˝yn-
kowà, podczas której w darze

i podzi´ce zosta∏y z∏o˝one wieƒce do-
˝ynkowe od wi´kszoÊci so∏ectw. Na o∏-
tarzu zosta∏ te˝ z∏o˝ony bochen chleba,
który nieÊli staroÊci Do˝ynek – Agata
i Zbigniew Jankowscy, wywodzàcy si´
z tradycji rolniczej. Jan So∏tys, gospo-
darz ̧ ajsk, korzystajàc z poÊrednictwa
Gazety Wieliszewskiej, z∏o˝y∏ serdecz-
ne podzi´kowanie dla Paƒstwa Jan-
kowskich – „Dzi´kuj´ im za zaanga˝o-
wanie w ˝ycie spo∏eczne miejscowoÊci
¸ajski, ˝yczàc powodzenia na przy-
sz∏oÊç”.

Po mszy na scen´ weszli przedstawi-
ciele Gminy i Powiatu, by powitaç
przyby∏ych –Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki, zast´pca starosty legio-
nowskiego Robert Wróbel, Przewodni-
czàcy Rady Gminy Wieliszew Marcin
Fabisiak, So∏tys ̧ ajsk Jan So∏tys, Pre-

zydent Legionowa Roman Smogo-
rzewski, przedstawiciel wiceprezesa
Rady Ministrów Janusza Piechociƒ-
skiego oraz przedstawiciele niemiec-
kiej gminy partnerskiej Trittau Ulrich
Borngräber i Christian Gajda.

Rozdano równie˝ nagrody w plebi-
scycie Gazety Powiatowej.Tytu∏ „Nasz
So∏tys – Najlepszy Gospodarz Powia-
tu Legionowskiego” otrzyma∏ Leszek
Kleiman, So∏tys Ka∏uszyna. Gratuluje-
my!

Nast´pnie odby∏a si´ degustacja
smako∏yków przygotowanych na sto-
iskach. W jury znaleêli si´: Sekretarz
Gminy Wieliszew Anna Choma, Prze-
wodniczàcy Rady Marcin Fabisiak
oraz goÊç z gminy partnerskiej Trittau
– Ulrich Borngräber, b´dàcy odpowied-
nikiem wójta tamtejszego Amtu (gmi-
ny) oraz burmistrzem Hamfelde.
W konkursie smaków pierwsze miej-
sce zaj´∏o Stowarzyszenie Ludzi Ak-

tywnych Olszewnica Stara za kocio∏ek
ch∏opski, drugie Towarzystwo Przyja-
ció∏ Micha∏owa-Reginowa za racuchy
z jab∏kami, a trzecie Komornica za na-
lewki. Poza tym w konkursie wzi´∏y
udzia∏ so∏ectwa: ¸ajski, Skrzeszew
i Wieliszew, które otrzyma∏y wyró˝nie-
nia. Zaprezentowa∏o si´ tak˝e so∏ectwo
Micha∏ów-Reginów, które jednak nie
wzi´∏o udzia∏u w konkursie smaków.

Wieczorem na scenie pojawi∏a si´
energiczna Ola Pieczara, którà niektó-
rzy pami´tajà z programu Voice of Po-
land.W ¸ajskach wystàpi∏a w towarzy-
stwie zespo∏u The Freaks grajàc cove-
ry i bawiàc publicznoÊç do 22.00.

Sponsorami wydarzenia byli Gaz
System, PKS Polonus oraz Ars Garden.

Wi´cej zdj´ç zobaczycie Paƒstwo
na gminnym profilu Facebook
– www.facebook.com/GminaWieliszew.

nn Joanna P∏óciennik

W ostatnià sobot´ wakacji
mieszkaƒcy Olszewnicy Nowej
i jej sympatycy spotkali si´
na drugim pikniku
integracyjnym. 

Spotkanie rozpocz´∏o si´ o godzinie 17.00
przywitaniem uczestników pikniku przez
So∏tysa. Przy palàcym si´ przez ca∏à impre-
z´ ognisku mo˝na by∏o skosztowaç kie∏ba-
sek i kaszanki. Stra˝acy z Ka∏uszyna i Ol-
szewnicy Nowej zadbali o to, a˝eby naj-
m∏odsi uczestnicy pikniku Êwietnie si´
bawili i mieli co wspominaç, choç i tych
bardziej doros∏ych równie˝ potrafili zach´-
ciç do sprawdzenia si´ w przygotowanych
konkurencjach. DJ Mostowiec zadba∏ o do-
brà muzyk´, a mieszkaƒcy ch´tnie poszli
w tany. Piknik po raz kolejny zintegrowa∏
uczestników, przebiega∏ w mi∏ej i serdecz-
nej atmosferze i trwa∏ do godziny 24.00. Za-
równo najm∏odsi jak i doroÊli niech´tnie
go opuszczali.

So∏tys Mieczys∏aw Twardo dzi´kuje
wszystkim, którzy pomogli w organizacji
pikniku, zarówno cz∏onkom Rady So∏eckiej,
Radnemu Panu Grzegorzowi Zbrochowi,
pracownikom Urz´du Gminy, mieszkaƒ-
com i rodzinie. Do zobaczenia na nast´pnym
pikniku.

nn B.S
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Do˝ynki Gminne w Łajskach

Piknik 
w Olszewnicy 
Nowej

Do akcji pomocy przy∏àczy∏a si´ rów-
nie˝ Gmina Wieliszew.W placówkach
oÊwiatowych oraz w Hali Sportowej
w Wieliszewie zosta∏y wyznaczone
punkty zbiórek. Najwi´cej darów
uda∏o si´ zebraç w Szkole w D´bem
oraz w Przedszkolu Samorzàdowym
w ¸ajskach, Szkole Podstawowej
w Skrzeszewie i w Hali Sportowej

w Wieliszewie.Akcja potrwa jeszcze
do koƒca miesiàca. Apelujemy o po-
moc dla dotkni´tych dzia∏aniami wo-
jennymi mieszkaƒców ̧ utugina. Liczy
si´ ka˝da pomoc. Szczegó∏y na stronie
www.wieliszew.pl oraz www.powiat.le-
gionowski.pl.

nn B∏a˝ej Durjasz,
koordynator akcji

o g ∏ o s z e n i a  d r o b n e

Nauka, konwersacje
i korepetycje

z j´zyka francuskiego
kontakt pod numerem telefonu:

796 888 283

MASA˚ LECZNICZY 
Przemysław Kmieciak 
Gabinet wyposa˝ony w bie˝àcà wod´ 
oraz ogrzewanie w sezonie zimowym

– Wieliszew, ul. KoÊcielna
pon., Êr. godz. 16:00–20:00, wt., czw., pt, i sob. godz. 8:00–20:00

tel. 698 668 623 / 22 782 21 18

Dam Prac´:
Pomocnik mechanika samochodowego 
ze znajomoÊcià elektryki, mile widziana

znajomoÊç hydrauliki i pneumatyki
samochodów ci´˝arowych.
Tel. kom.: 500 057 838

Od poczàtku wrzeÊnia na terenie Powiatu Legionowskiego
trwa akcja zbiórki darów dla mieszkaƒców ¸utugina,
na Ukrainie, gdzie toczy si´ krwawa walka o wolnoÊç kraju.

Gmina Wieliszew pomaga Ukrainie

Âwietlice Êrodowiskowe
w Wieliszewie i Krubinie
W tym roku Legionowskie Stowarzysze-
nie „AMICUS” opiekuje sie dzieçmi
i rodzinami w formie prowadzenia pla-
cówki opiekuƒczo-wychowawczej, któ-
ra pomaga dzieciom w pokonywaniu
trudnoÊci szkolnych i organizowaniu
czasu wolnego wWieliszewie i Krubinie.

Do tej pory t´ funkcj´ pe∏ni∏ CARI-
TAS, jednak na poczàtku roku zdecy-
dowa∏ si´ nie sk∏adaç oferty.W otwar-
tym konkursie ofert zosta∏o wybrane

Legionowskie Stowarzyszenie „AMI-
CUS”, które jako jedyne stan´∏o
do konkursu. Ich wielomiesi´czna
dzia∏alnoÊç zosta∏a doceniona przez
mieszkaƒców.

Âwietlica Êrodowiskowa prowadzo-
na jest codziennie w godz. 12.30-16.30.
WWieliszewie przy ul. Modliƒskiej 65,
w Krubinie ju˝ w nowej placówce
przy ul. W. Witosa 1.

nn B∏a˝ej Durjasz
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ARTUR MI¢TEK
Radny ¸ajsk
Podczas kampanii w 2010 roku w swo-
im programie zawar∏em kilka najistot-
niejszych celów, które w tamtym czasie
by∏y niezwykle istotne, mi.n. budowa
szko∏y i przedszkola, zagospodarowanie

placu po by∏ym przedszkolu, kanalizacja – etap III i IV,
oÊwietlenie ulic na Osiedlu D´bowa, Przylesie. Wszyst-
kie te zamierzania praktycznie zosta∏y zrealizowane lub
sà w trakcie realizacji i niewàtpliwie jest to sukces, któ-
rym nale˝y si´ cieszyç. Szczególnie wa˝nà inwestycjà
na naszym terenie jest rozbudowa szko∏y i przedszkola,
co umo˝liwi naszym dzieciom godne warunki nauki i sp´-
dzania czasu.
W czasie up∏ywajàcej kadencji uda∏o si´ równie˝ zreali-
zowaç kilka nieplanowanych inwestycji, jednak˝e niezwy-
kle wa˝nych i poprawiajàcych jakoÊç ̋ ycia mieszkaƒcom.
W przeciàgu ostatnich czterech lat uda∏o si´ równie˝ zin-
tegrowaç mieszkaƒców ̧ ajsk, poprzez udzia∏ w Âwi´cie
Gminy i lokalnych spotkaniach. Dla mnie osobiÊcie jest
to du˝a satysfakcja, ˝e mog∏em w nich uczestniczyç i po-
móc w ich organizacji. Dzi´ki takim bliskim spotkaniom
∏atwiej jest zrozumieç potrzeby mieszkaƒców i wyjÊç im
naprzeciw.

JAN SO ŢYS
Radny ¸ajsk
Na poczàtku kadencji relacje mi´dzy
cz∏onkami Rady Gminy i nowym Wójtem
by∏y wielkà niewiadomà. Pragn´ przypo-
mnieç, ˝e Radni, którzy znaleêli si´
w Radzie Gminy, wywodzili si´ z 6 komi-

tetów wyborczych. Szybko okaza∏o si´, ˝e Wójt Pawe∏
Kownacki potrafi∏ nawiàzaç porozumienie z wi´kszoÊcià
Radnych dla wspólnego zrównowa˝onego rozwoju Gmi-
ny Wieliszew. Tote˝ moje za∏o˝enia, które chcia∏em re-
alizowaç, znalaz∏y uznanie w koalicyjnej uk∏adance.
W tym trudnym czasie dla samorzàdów uda∏o si´ zre-
alizowaç zadania, jakie sobie nakreÊli∏em.
Ka˝dy Radny jest rozliczany z inwestycji. Najwi´kszym
sukcesem dla ̧ ajsk jest rozpocz´cie rozbudowy szko-
∏y i przedszkola, poprawa bezpieczeƒstwa na terenie
¸ajsk, przebudowa ul. KoÊcielnej oraz budowa mostu
na kanale. OÊwietlenie ul. D´bowej, Przylesie, LeÊnej,
Solary. W perspektywie jest budowa kanalizacji
na ul. LeÊnej i Sikorskiego. Naszà pere∏kà w ¸ajskach
jest skwer, na którym zainstalowany zosta∏ plac zabaw
dla dzieci i urzàdzenia do çwiczeƒ. Dzi´ki Wójtowi i ko-
alicyjnym Radnym uda∏o si´ przewartoÊciowaç Gmi-
n´ na bardzo przyjaznà ludziom. Co najwa˝niejsze
– wiele grup spo∏ecznych, od dzieci do seniorów do-
ceni∏o, ˝e my samorzàdowcy jesteÊmy dla nich. Gmi-
na Wieliszew sta∏a si´ Gminà obywatelskà. Niewàtpli-
wym sukcesem jest równie˝ uruchomienie funduszu
so∏eckiego.
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W Gminie

JACEK MAREK KUCI¡SKI 
Wiceprzewodniczàcy Rady Gminy
Wieliszew, Radny Wieliszewa
By∏em pomys∏odawcà i inicjato-
rem realizacji nast´pujàcych za-
daƒ wykonanych przez Gmin´

w obecnej kadencji: 
Bezpieczeƒstwo. WyremontowaliÊmy i dobrze oÊwietlili-
Êmy ulice i chodniki, stworzyliÊmy nowe Êcie˝ki rowero-
we. PrzejÊcia przez ruchliwe ulice w pobli˝u szkó∏, urz´-
du i innych miejsc u˝ytecznoÊci publicznej zosta∏y dobrze
oznakowane i zabezpieczone. Wdro˝ono proces rozbudo-
wy systemu monitoringu.W nast´pnych latach przewidzia-
ne jest wprowadzenie programu „czujny sàsiad”.

Dzia∏alnoÊç gospodarcza. Za moim poÊrednictwem roz-
pocz´to zagospodarowanie jeziora, przez jego oczysz-
czenie i rewitalizacj´. Tym samym usuni´to najwa˝-
niejszà przeszkod´ w rozwoju dzia∏alnoÊci gospodar-
czej w dziedzinie wypoczynku i turystyki.Teraz wiele
zale˝y od aktywnoÊci mieszkaƒców w celu rozpocz´-
cia dzia∏alnoÊci gospodarczej.
Komunikacja. Wyd∏u˝ono linie L9, L10 i L11. Dojazd
do Warszawy jest ∏atwiejszy i szybszy.
Stan ulic. Zrealizowano zaplanowany remont ulic i cià-
gów komunikacyjnych (w tym przy wspó∏pracy z Po-
wiatem Legionowskim).
Zabawa i Sport. W ka˝dej miejscowoÊci powsta∏y no-
woczesne, bezpieczne place zabaw. Dzi´ki wspólne-

mu zaanga˝owaniu uda∏o si´ wybudowaç nowoczesne
boisko sportowe na osiedlu 600-lecia. Trwa budowa
drugiego boiska oraz placu zabaw na osiedlu Modliƒ-
ska. Zorganizowano szereg imprez kulturalno-rozryw-
kowych, takich jak: Wieliszewskie Wianki, Âwi´ta
Szkó∏, Pikniki Rodzinne i wiele innych, co przyczy-
ni∏o si´ do integracji mieszkaƒców.
Finanse. Dzi´ki rozwa˝nemu i oszcz´dnemu gospoda-
rowaniu Êrodkami gminy nie tylko zrealizowano wi´k-
szoÊç z za∏o˝onych inwestycji, ale te˝ sp∏acono
w znacznym stopniu zad∏u˝enie gminy powsta∏e w la-
tach poprzedzajàcych obecnà kadencj´. Uda∏o si´ uzy-
skaç dotacje zewn´trzne na wsparcie prowadzonych
inwestycji.

Przyjazny Radny. Wypracowa∏em bardzo dobre kon-
takty z mieszkaƒcami, s∏u˝´ im radà i pomocà, orga-
nizuj´ i uczestnicz´ w licznych spotkaniach z nimi oraz
godnie reprezentuj´ ich przy okazji oficjalnych uro-
czystoÊci.
Wszystkie za∏o˝enia uda∏o si´ zrealizowaç dzi´ki bar-
dzo dobrej wspó∏pracy z Mieszkaƒcami Gminy, Radà
Gminy oraz przy ogromnym wsparciu Wójta. To w∏a-
Ênie Mieszkaƒcy informowali nas o swoich najwa˝niej-
szych potrzebach, które w toku merytorycznej dysku-
sji w Radzie Gminy zmienia∏y si´ w uchwa∏y Rady,
a te by∏y z ca∏à odpowiedzialnoÊcià i rozwagà szcze-
gó∏owo realizowane przez Wójta.

GRA˚YNA KWIATKOWSKA
Radna Wieliszewa
OsobiÊcie uwa˝am, ˝e kadencja 2010–2014
by∏a udana. W ka˝dej miejscowoÊci uda∏o
si´ zrealizowaç mniejsze i wi´ksze inwesty-
cje na miar´ bud˝etu Gminy. Rozpocz´te
inwestycje z poprzedniej kadencji zosta∏y

ukoƒczone w tej – to suma ok. 7,7 mln z∏.
W Wieliszewie uda∏o si´ zrobiç wiele na rzecz dzieci i m∏o-
dzie˝y: plac zabaw, 2 boiska na osiedlach, modernizacj´ Ha-
li Sportowej, remonty szko∏y i przedszkoli. Zbudowano i po-
prawiono wiele dróg, w tym z powiatem ulic´ Niepodleg∏o-
Êci i KoÊcielnà, a obecnie w trakcie prac jest Modliƒska-Bis.
Mamy pi´knà, wielofunkcyjnà Sal´ Widowiskowà. Przez wie-
le lat mieszkaƒcy Wieliszewa czekali na zagospodarowanie
Jeziora Wieliszewskiego oraz nabrze˝a wzd∏u˝ ul. Âwi´tojaƒ-
skiej. Dla mieszkaƒców i ich rodzin to ∏adne i bogate w wa-
lory przyrodnicze miejsce sprzyja przyjemnemu sp´dzaniu
czasu i integracji naszej spo∏ecznoÊci. Mamy nadziej´, ˝e
to rekreacyjne miejsce b´dzie pi´knia∏o i zachwyca∏o co-
raz bardziej. Cieszy tak˝e remont zabytkowej Kaplicy. Mój
„maluczki” wk∏ad daje mi wielkà satysfakcj´, ˝e nasza „Pe-
re∏ka” w Êrodku miejscowoÊci b´dzie godna, podziwiania.
W obecnej kadencji uda∏o si´ zrealizowaç koncepcj´
„Centrum Integracji Spo∏ecznej, przedszkole, infrastruktu-
ra sportowa i oÊrodek zdrowia” – wieloletnie zadanie w bu-
d˝ecie Gminy.
Dzi´kuj´ serdecznie mieszkaƒcom za zaufanie, Radnym
za g∏osowania na rzecz inwestycji w Wieliszewie, a Wójto-
wi Paw∏owi Kownackiemu za szczególne zaanga˝owanie
w wykonywaniu bud˝etu, nowatorskie pomys∏y i profesjo-
nalizm. Jestem przekonana, ˝e mo˝e Pan uczyniç jeszcze wie-
le dobrego dla spo∏ecznoÊci gminy Wieliszew.

¸UKASZ MI¢TEK
Radny Wieliszewa
Podsumowujàc kadencj´ 2010–2014
mo˝na wiele powiedzieç, jednak na pew-
no nie to, ˝e by∏ to stracony czas. Miesz-
kaƒcy gminy, przyzwyczajeni w po-
przednich latach do dobrobytu, oczeki-

wali wielu inwestycji. Bardzo si´ staraliÊmy, i chocia˝
by∏o wiele przeszkód, to uwa˝am, ˝e jednak uda∏o nam
si´ zrealizowaç najpotrzebniejsze rzeczy – w miar´ mo˝-
liwoÊci bud˝etu, a nawet wi´cej. Z mojego punktu wi-
dzenia, analizujàc wykonane inwestycje, uda∏o si´ nam:
wybudowaç dwie stra˝nice OSP, wyremontowaç jednà,
pozyskaç wiele sprz´tu dla naszych stra˝aków, poczàw-
szy od samochodów, poprzez ∏ódki, po toporki.
Jestem równie˝ bardzo zadowolony, ˝e Jezioro Wieliszew-
skie wraca do ˝ycia. Mamy ju˝ gotowy projekt na dal-
szà realizacj´ ul. Âwi´tojaƒskiej, która – mamy nadzie-
j´ – stanie si´ wizytówkà Wieliszewa.Wieliszewska pla-
˝a nabra∏a nowego wyglàdu. Podobnie ul. Niepodleg∏oÊci
z ul. KoÊcielnà. Na koniec równie˝ uda∏o si´ nam pozy-
skaç niema∏e Êrodki na skanalizowanie Micha∏owa-Re-
ginowa.
Jednak b´dàc sobà i pozostajàc samokrytycznym mu-
sz´ przyznaç, ˝e nie wszystko, co zak∏ada∏em – startu-
jàc do wyborów 4 lata temu – zosta∏o wykonane. Pierw-
sza rzecz to stra˝nica w Wieliszewie z salà dla mieszkaƒ-
ców oraz dokoƒczenie i uruchomienie nowego cmentarza
dla parafii Wieliszew. Widz´ wielkà potrzeb´ sali gim-
nastycznej przy gimnazjum. W dalszej przysz∏oÊci trze-
ba zastanowiç si´ nad szko∏à podstawowà, bo wcià˝ nas
„Wieliszewiaków” przybywa i b´dzie przybywa∏o.

ANDRZEJ SNOPEK
Radny Wieliszewa
W ciàgu ostatnich lat dzi´ki zgodnej wspó∏-
pracy Wójta i zdecydowanej wi´kszoÊci Ra-
dy Gminy Wieliszew uda∏o si´ stworzyç po-
kaêny dorobek dokonaƒ w ka˝dej dziedzinie
˝ycia naszych mieszkaƒców. Mimo trudnoÊci

finansowych bud˝etu w poczàtkowej fazie (koniecznoÊç sp∏a-
ty zobowiàzaƒ z minionej kadencji) powsta∏o wiele inwesty-
cji drogowych, ekologicznych, rekreacyjnych i sportowych.Wy-
licz´ kilka przyk∏adów, tj.: odbudowa ul. KoÊcielnej i Niepod-
leg∏oÊci, rewitalizacja jeziora w Wieliszewie, place zabaw
i skwery, budowa boisk sportowych. Szczególnà dumà napa-
wa mnie fakt budowy kompleksu sportowego z placem zabaw
i drogà dojazdowà na moim osiedlu przy ul. Modliƒ-
skiej 110–144, którego budow´ rozpocz´∏a Gmina Wieliszew
na mój wniosek z∏o˝ony do Wójta i Rady Gminy Wieliszew.
Ju˝ teraz zapraszam na otwarcie obiektu w paêdzierniku. Du-
˝e nak∏ady na obiekty oÊwiatowe, tj.: szko∏y, przedszkola, wy-
mian´ pod∏ogi w Hali Sportowej, rozpocz´cie projektowania
sali gimnastycznej przy gimnazjum Jana Paw∏a II. Rozbudo-
wa sieci wodociàgowej i sanitarnej. W przysz∏oÊci b´d´ bra∏
udzia∏ w realizacji idei Centrum Spo∏eczno-Kulturowego
w miejscu obecnego OSP Wieliszew. Ma ono zapewniç miesz-
kaƒcom miejsce do wypoczynku z dobrà ksià˝kà i dost´pem
do internetu, a tak˝e ma∏ej gastronomii. Nast´pnymi inwe-
stycjami b´dzie budowa du˝ego przedszkola i budynku szko-
∏y podstawowej. Wa˝nym dla mnie celem b´dzie spowodowa-
nie jeszcze wi´kszego zaanga˝owania Gminy w rozwiàzanie
problemów mieszkaƒców mojego osiedla. Chocia˝by pomoc
w remoncie instalacji wody pitnej, infrastruktury drogowej
i oÊwietleniowej. Z∏o˝y∏em ju˝ wniosek o budow´ oddzielne-
go boiska do pi∏ki siatkowej. Wiem, ˝e to co zamierzam, po-
wiedzie si´. Gwarancjà jest osoba obecnego Wójta Gminy Wie-
liszew, który potrafi ∏àczyç ludzi, i pozosta∏ej trójki Radnych
– Gra˝yny, Jacka i ¸ukasza. Na koniec dzi´kuj´ mieszkaƒcom
za okazane zaufanie i wsparcie w trudnych chwilach i prosz´
o ciàg dalszy w nast´pnej kadencji.

Podsumowanie kadencji Radnych 

JÓZEF BORZEWSKI
Radny Wieliszewa
PODSUMOWANIE DZIA¸ALNOÂCI RA-
DY GMINY
Drodzy Czytelnicy i Mieszkaƒcy Gminy
Wieliszew
PodsumowujàcVI kadencj´ Rady Gminy

Wieliszew, ocenia si´ tak˝e dzia∏ania Wójta, a to nie wy-
glàda zbyt dobrze, poniewa˝ w za∏o˝eniach na t´ kaden-
cj´ by∏y wyznaczone cele priorytetowe, tj.: budowa cmen-
tarza, budowa Sali Sportowej przy Gimnazjum w Wieli-
szewie, budowa dróg gminnych zlokalizowanych przy ulicy
Mi∏ej i Jeziornej oraz rozbudowa sieci wodociàgów i ka-
nalizacji.
Szanowni Paƒstwo, sami musicie oceniç, co zosta∏o wyko-
nane z celów priorytetowych, a co nie. Obecnie przy Urz´-
dzie Gminy powsta∏a Sala Konferencyjna im. Krzysztofa
Klenczona, ale Sala Sportowa przy Gimnazjum ju˝ nie.
Nasuwa si´ myÊl, ˝e w Sali Sportowej z ca∏à pewnoÊcià
mog∏yby si´ odbywaç spotkania i konferencje, ale czy
w Sali Konferencyjnej mo˝na prowadziç zaj´cia z wycho-
wania fizycznego? Odpowiedê jest jasna – oczywiÊcie ˝e
nie. Idàc dalej, chc´ zwróciç uwag´ na has∏o kampanii
– „Bli˝ej Ludzi”, które okaza∏o si´ jedynie kie∏basà wy-
borczà, nie majàcà pokrycia w faktach. Moim zdaniem
na dzieƒ dzisiejszy brzmieç ono powinno nast´pujàco
– „Bli˝ej Portfela Mieszkaƒców Gminy Wieliszew!!!”. Dla-
czego tak? Ju˝ wyjaÊniam – nastàpi∏ wzrost op∏at z tytu-
∏u ustalenia op∏at adiacenckich z 10% na 30%, nastàpi-
∏a podwy˝ka op∏at pobieranych za wod´ z kwoty 2,28 z∏
na kwot´ oko∏o 4,0 z∏ brutto, nastàpi∏a podwy˝ka op∏at
pobieranych za Êcieki sanitarne z 5,50 z∏ na ponad 10,00 z∏
oraz nastàpi∏a podwy˝ka czynszu w lokalach gminnych
iTBS o ponad 1,00 z∏/m2. Zamiast mieszkaƒ socjalnych czy
komunalnych mamy mieszkania komercyjne po 4000
z∏/m2, a koszt budowy 1m2 to oko∏o 2200 z∏.
Majàc powy˝sze na wzgl´dzie, musz´ zaznaczyç, ˝e Wójt
zamiast zajàç si´ swojà pracà, za którà pobiera wysokie

wynagrodzenie, i zaczàç pozyskiwaç Fundusze Unijne, to zajmu-
je si´ walkà politycznà z Tymi, którzy myÊlà inaczej ni˝ on i majà
inne spojrzenie na rozwój Gminy Wieliszew. Podsumowujàc mojà
wypowiedê, chc´ zaznaczyç, i˝ nie mamy si´ czym chwaliç, bo po-
za kilkoma placami zabaw dla dzieci, to ̋ adna z wymienionych prze-
ze mnie priorytetowych inwestycji nie zosta∏a wykonana. Jedyne,
z czego mo˝emy si´ faktycznie cieszyç, to fakt przeprowadzenia
inwestycji modernizacji ulic Niepodleg∏oÊci i KoÊcielnej w Wieli-
szewie, ale tu przede wszystkim ogromne podzi´kowania nale˝à
si´ StaroÊcie Legionowskiemu p. Janowi Grabcowi, bo to g∏ównie
jego zas∏uga, ˝e przeznaczy∏ Êrodki na Nasze ulice, a nie na ulice
w innych Gminach.
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W Gminie

MARCIN FABISIAK
Przewodniczàcy Rady Gminy,
Radny Góry,
Janówka Pierwszego,
Krubina

Zbli˝ajàce si´ wybory samorzàdowe to czas no-
wych deklaracji i obietnic wyborczych. To tak˝e
czas rozliczania Radnych z realizacji tych zamie-
rzeƒ, których podj´li si´ przed kadencjà na któ-
rà zostali wybrani i ocena ich czteroletniej dzia-
∏alnoÊci. JeÊli ocena ta jest pozytywna, daje in-
spiracje do kolejnych dzia∏aƒ, a co cieszy
najbardziej – pozytywne komentarze wielu ̋ ycz-

liwych osób to powód, aby o mijajàcej w∏aÊnie ka-
dencji mówiç jak najlepiej.
Do najwi´kszych sukcesów ostatnich czterech lat
zdecydowanie zaliczam pojawienie si´ na mapie na-
szej Gminy miejsc, które sprzyjajà integracji miesz-
kaƒców i powodujà, ˝e wszyscy odwiedzajàcy nasze
miejscowoÊci mówià jednym g∏osem – ta Gmina ma
dobrego gospodarza. Do takich miejsc nale˝y zali-
czyç Êcie˝ki rowerowe, place zabaw, remizy stra˝ac-
kie czy skwery, które powodujà ̋ e mieszkaƒcy Gmi-
ny Wieliszew ch´tniej wychodzà ze swoich domów,
aby spotkaç si´ z przyjació∏mi, czy razem ze swoimi
dzieçmi, dbajàc o ich prawid∏owy rozwój chcà ak-
tywnie sp´dzaç czas na Êwie˝ym powietrzu.

JeÊli zaÊ chodzi o okr´g który reprezentuj´, to
za najwi´kszy sukces uznaj´ koƒczàcà si´ w∏a-
Ênie budow´ kanalizacji na ulicy Zacisze w Ja-
nówku Pierwszym, zakoƒczony pierwszy etap
rozbudowy remizy stra˝ackiej – na t´ inwesty-
cj´ stra˝acy z Góry i Janówka czekali przesz∏o
12 lat oraz trwajàce projektowanie kanalizacji
w Górze. Symbolem skutecznoÊci i dobrej
wspó∏pracy Wójta i obecnej Rady Gminy Wie-
liszew (jej wi´kszoÊci) z mieszkaƒcami jest rów-
nie˝ poszerzenie, remont i utwardzenie ulicy ̧ a-
b´dziowej w Krubinie oraz wybudowanie i od-
danie do u˝ytku mieszkaƒcom Krubina remizy
stra˝ackiej, zaplecza sportowego dla klubu

AKS Mewa Krubin oraz Êwietlicy Êrodowisko-
wej.
Przy tych spektakularnych przedsi´wzi´ciach nie
nale˝y pomijaç innych, ale jak˝e wa˝nych. Stwo-
rzenie „Cyfrowej Szko∏y” w szkole podstawowej
w Janówku, realizacja projektu „Wieliszewski In-
ternet” dla najbardziej potrzebujàcych mieszkaƒ-
ców naszej gminy to tylko nieliczne z nich. Jed-
nak prawdziwym prze∏omem w obecnej kaden-
cji jest fakt wyodr´bnienia w bud˝ecie Gminy
funduszu so∏eckiego, dzi´ki któremu to mieszkaƒ-
cy poszczególnych miejscowoÊci mogà decydowaç
na jakie ich potrzeby majà byç przeznaczane
w pierwszej kolejnoÊci gminne pieniàdze.

EDWIN ZEZO¡
Radny Micha∏owa-Reginowa
Mijajàca kadencja to ca∏kowita pora˝ka
inwestycyjna jeÊli chodzi o Micha∏ów-Re-
ginów – nie pami´tam tak fatalnej. JeÊli
szukamy sukcesu, to uznajàc normalnà
prac´ urz´du za sukces, to niezmarnowa-

nie szansy na z∏o˝enie wniosków (przygotowanych w po-
przedniej kadencji) o dofinansowanie II i III etapu budo-
wy kanalizacji by∏o takim sukcesem. Mijajàca kadencja
to tak˝e pora˝ka jeÊli chodzi o moje i wielu mieszkaƒców
MR zaufanie do wójta Paw∏a Kownackiego. Nie sposób tu
pominàç jego dzia∏aƒ i obietnic w sprawie sortowni Êmie-
ci w MR oraz jego milczenie, kiedy to starosta poinformo-
wa∏ go o wydaniu decyzji zezwalajàcej na „zbieranie od-
padów” w MR.Totalnà pora˝kà jest to, ˝e mieszkaƒcy mu-
szà teraz protestowaç lub wyst´powaç do sàdów przeciwko
tym, których wybrali, aby reprezentowali ich interesy.
W skali Gminy plusy to m.in. budowa kilku placów zabaw
dla dzieci, dobra wspó∏praca Gminy z Parafià i pozyska-
nie tzw. funduszy mi´kkich. ZaÊ o negatywach mo˝na roz-
mawiaç chyba jedynie w kategoriach czarnego humoru.
Otó˝ w kadencji Paw∏a Kownackiego du˝o elementów go-
spodarczo-finansowych ros∏o jak na dro˝d˝ach, m.in.: za-
d∏u˝enie gminy (ju˝ ok. 25 mln z∏), podatki lokalne, kosz-
ty wody i Êcieków, op∏aty adiacenckie, wydatki na admi-
nistracj´, „chaos zatrudnieniowy” oraz pensja wójta, diety
radnych i so∏tysów. JeÊli do tego dodamy drastyczny spa-
dek nak∏adów na inwestycje (Êrednioroczny spadek to
ok. 10 mln z∏ liczàc trzy lata ostatniej kadencji do trzech
lat obecnej) – to sytuacja nie wymaga chyba dalszego ko-
mentarza.

S¸AWOMIR WOJCIECHOWSKI 
Radny Skrzeszewa
Po tych kilku latach jako sukcesy mog´
wymieniç remont ul. KoÊcielnej i urucho-
mienie komunikacji lokalnej. Za mojà po-
ra˝k´ uznaj´ rzecz, której zaniechano – nie

ma post´pów w budowie sieci wodociàgów w mojej miej-
scowoÊci.

GRZEGORZ ZBROCH
Radny Olszewnicy Nowej i Ka∏uszyna
Moje za∏o˝enia z poczàtku kadencji Radnego
w wi´kszoÊci zosta∏y zrealizowane: 
• przebudowa stra˝nicy OSP i budowa sali spo-
tkaƒ w Ka∏uszynie,
• zrealizowana budowa ul.Wspólnej wraz z no-

wym oÊwietleniem i chodnikami,
• zrealizowana budowa placu zabaw z ogrodzeniem w Olszew-
nicy Nowej,
• w trakcie realizacji chodnik z oÊwietleniem od Ka∏uszyna do ko-
Êcio∏a,
• zatwierdzenie placu pod cmentarz w Studium Uwarunkowaƒ
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego.
Poza tymi planowanymi wykonanych zosta∏o wiele innych prac,
np.: przystanek przy ul. Nowodworskiej, altana na placu zabaw
w Ka∏uszynie i jego ogrodzenie, nowy krzy˝ w Ka∏uszynie.
Przy okazji bardzo serdecznie dzi´kuj´ wszystkim mieszkaƒcom
Ka∏uszyna i Olszewnicy Nowej, którzy zawsze ch´tnie anga˝u-
jà si´ w prace spo∏eczne. Dzi´ki ogólnemu zaanga˝owaniu upi´k-
szamy naszà Gmin´ i wzbogacamy samych siebie.
Za mój osobisty sukces uwa˝am zdobyte wÊród mieszkaƒców za-
ufanie i mo˝liwoÊç niesienia im pomocy.

MAGDALENA DONAT
Radna Skrzeszewa, Topoliny, Sikor,
Podd´bia, Komornicy
Dostajàc od Paƒstwa cztery lata temu
kredyt zaufania, wiedzia∏am, ˝e b´dzie-
cie mnie z tego kredytu szybko rozliczaç.

Dlatego ciesz´ si´, ˝e mog´ dziÊ powiedzieç, i˝ by∏a to
dobra kadencja. Po pierwsze – edukacja. Uda∏o mi si´
doprowadziç do realizacji projekt przedszkola w Skrze-
szewie: czterooddzia∏owy, z w∏asnà kuchnià, która obs∏u-
guje równie˝ szko∏´. Remont dachu, sali gimnastycznej,
korytarzy i szatni oraz placu zabaw – to sprawy, których
doglàda∏am osobiÊcie w budynku szko∏y podstawowej.
Po drugie – bezpieczeƒstwo. Progi zwalniajàce, wiaty
przystankowe wyposa˝one w ∏aweczki, przejÊcia dla pie-
szych z solarnà sygnalizacjà i lampy solarne w newral-
gicznych punktach naszych wsi, asfaltowanie ulicy Ko-
Êcielnej, bie˝àce równanie dróg, ∏atanie dziur i wykasza-
nie poboczy – to kolejne dzia∏ania, które monitorowa∏am
i wspiera∏am. Po trzecie – integracja. Co roku wspólnie
z radà so∏eckà, so∏tysem i grupà ludzi o wielkich ch´ciach
organizowaliÊmy spotkania op∏atkowe, pikniki letnie,
Dzieƒ Dziecka. Dzi´ki regularnym zebraniom wiejskim
uda∏o mi si´ nie tylko poznaç licznych nowych mieszkaƒ-
ców Skrzeszewa i okolic, ale równie˝ zareagowaç na ich
potrzeby i pomóc rozwiàzaç ich problemy. Konkrety? Pro-
sz´ bardzo. Chodnik ∏àczàcy Skrzeszew z Ka∏uszynem,
chodnik wzd∏u˝ ulicy KoÊcielnej w kierunku ulicy Fami-
lijnej, oÊwietlenie ulicy Spokojnej – tego jeszcze nie wi-
daç, ale sprawy ju˝ si´ toczà.Wiele innych rzeczy ju˝ od-
haczy∏am, inne wymagajà jeszcze dojrzenia. Kto si´ tym
zajmie, zale˝y od Paƒstwa.

GRZEGORZ BIE¡KOWSKI
Radny Góry, Janówka Pierwszego,
Krubina
Kadencja w latach 2011–2014 roku by∏a
okresem wielu pozytywnych zmian w na-
szej Gminie dzi´ki dobrej wspó∏pracy
wszystkich Radnych z Wójtem Gminy oraz

jej pracownikami. Jako przewodniczàcy Komisji Rozwoju
mog´ powiedzieç, ˝e wspólnie uda∏o nam si´ zrealizowaç bu-
dow´ remiz stra˝ackich w miejscowoÊciach Janówek, Ka∏u-
szyn oraz OÊrodka Sportowego w Krubinie, kontynuowaç bu-
dow´ kanalizacji i wodociàgowania gminnych miejscowo-
Êci oraz w ramach poprawy bezpieczeƒstwa mieszkaƒców
utworzyç nowe punkty Êwietlne, zbudowaç i poprawiç wie-
le dróg i ciàgów pieszych. Dzi´ki pozyskanym Êrodkom unij-
nym wyremontowano i zinformatyzowano bibliotek´–czytel-
ni´ w Janówku, powsta∏y nowe place zabaw, skwery i tere-
ny rekreacyjno-sportowe dla mieszkaƒców Gminy Wieliszew,
gdzie rodzinnie mo˝na sp´dzaç wolny czas. Jednym z naj-
wa˝niejszych dzia∏aƒ w tej kadencji, jak zak∏ada∏em
w 2011 roku, by∏o ukoƒczenie nowego studium uwarunko-
waƒ zagospodarowania przestrzennego, co przyczyni si´
w znacznym stopniu do rozwoju naszej Gminy.W tej kaden-
cji w wspólnie z Wójtem uda∏o si´ nam wygenerowaç z bu-
d˝etu Gminy Êrodki na fundusz so∏ecki. Dzi´ki temu miesz-
kaƒcy mogà decydowaç, na co je przeznaczyç, aby s∏u˝y∏y
im wszystkim.W moim okr´gu wyborczym dzi´ki dobrze ro-
zumianej wspó∏pracy uda∏o si´ zrealizowaç i kontynuowaç
za∏o˝enia poprzedniej kadencji. Wiem, ˝e jest jeszcze wie-
le rozpocz´tych inwestycji, które trzeba b´dzie zrealizowaç,
w tym kontynuacja budowy remizy stra˝ackiej, rozbudowy
szko∏y, przedszkola i stworzenia nowych zgodnych z przepi-
sami warunków udzielania Êwiadczeƒ zdrowych.Traktuj´ ten
teren jako swój i wiem, ˝e zarówno mnie jak i ka˝demu z nas
zale˝y na rozwoju naszej Gminy i poprawie komfortu ˝ycia
naszych mieszkaƒców.

SYLWESTER PRZYBYSZ
Radny Micha∏owa-Reginowa
JesteÊmy najm∏odszym so∏ectwem w gminie
Wieliszew (oko∏o 6 lat) i nie mo˝emy narze-
kaç, ˝e u nas si´ nic nie dzieje, ˝e gmina nie
inwestuje w Micha∏ów-Reginów. Jest ina-
czej. OsobiÊcie jestem zadowolony, ˝e wspó∏-

praca z Wójtem Paw∏em Kownackim i Radà Gminy uk∏ada
si´ dobrze, i dzi´ki temu mo˝na by∏o za∏atwiç kilka inwesty-
cji.
• Budowa dwóch boisk sportowych, plac zabaw dla dzieci oraz
teren rekreacyjny dla doros∏ych – 229 456,50 z∏.
• Budowa 320 mb wodociàgu wraz z przy∏àczami wodociàgo-
wymi – 38 144,96 z∏.
• Budowa Kanalizacji Sanitarnej na ul. D∏ugiej, 5 przy∏àczy
– 67 650,00 z∏.
• Budowa 4 progów zwalniajàcych – 18 144,96 z∏.
• Utwardzenie ul. SkoÊnej – 40 tys. z∏. I nak∏adka asfaltowa
na Silikatach – 18 tys. z∏.
• Monta˝ luster na ul. Ogrodowej i Bocznej.
• Budowa oÊwietlenia drogowego – ul. Brzozowa, Piaskowa
na osiedlu Nowopol oraz ul. Warszawska.
• Najwi´kszà inwestycj´, którà uda∏o si´ za∏atwiç, tj. kana-
lizacja sanitarna ulic: D∏ugiej, Ogrodowej, Brzozowej, G∏ów-
nej i Osiedlowej. Koszt tej budowy to 7 349 884,80 z∏. Kwo-
ta dofinansowania wynosi 5 107 639,40 z∏. Realizacja
do 12.2015 r. Bardzo dzi´kuj´ wójtowi Paw∏owi Kownackie-
mu za z∏o˝enie wniosku o dofinansowanie, który zosta∏ pozy-
tywnie rozpatrzony, a kolegom radnym za poparcie tak du-
˝ej inwestycji.
• Inwestycjà, którà mocno wspiera∏em, jest rozbudowa szko-
∏y i przedszkola w ¸ajskach, do której ucz´szcza 50% naszych
dzieci.
Wykonano potrzebne remonty w Domu Ogrodnika oraz wypo-
sa˝ono go w zmywark´ do naczyƒ i serwis obiadowy na 80 osób.
Chc´ powiedzieç, ˝e pierwsza kadencja Wójta Paw∏a Kownac-
kiego jest wielkim sukcesem w realizowaniu du˝ych inwesty-
cji w gminie Wieliszew, co widaç go∏ym okiem.

 Gminy Wieliszew 2010–2014

W piàtek, 29 sierpnia o godzinie 17.00 w Gminnym Centrum
Kultury w ¸ajskach odby∏a si´ XLVIII sesja Rady Gminy.

Kanalizacja na start
G∏ównym powodem zwo∏ania nad-
zwyczajnych obrad by∏o pozyskanie
przez Gmin´ Wieliszew Êrodków
unijnych. Dzi´ki przychylnoÊci Rad-
nych Gminny bud˝et zwi´kszy∏ si´
o 2 335 084,00 z∏. Pozyskane wspar-
cie z Programu Rozwoju Obszarów
Wiejskich pozwoli skutecznie zreali-
zowaç IV etap kanalizacji w ¸aj-
skach. Zakres prac obejmuje ulice:
LeÊnà, Kolejowà, Sikorskiego i Aka-
cjowà. Ca∏kowita wartoÊç projektu
wynosi 5 744 312,94 z∏. Etap zosta-
nie ukoƒczony do koƒca czerw-
ca 2015 roku. Nowo przyj´te uaktu-
alnione plany odnowy miejscowo-
Êci: Wieliszew, ¸ajski, Skrzeszew
i Olszewnica Stara to szansa na po-
zyskanie kolejnych 760 tys. z∏ z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich. Dzi´ki temu na ul. Prostej
w Olszewnicy Starej i KoÊcielnej
w Skrzeszewie powstanà nowe
chodniki wraz z oÊwietleniem ulicz-
nym. B´dzie równie˝ bezpieczniej
na ulicach: Przylesie i Zalesie
w ¸ajskach. Cz´Êciowo zrefundowa-
ne zostanà równie˝ koszty wymia-
ny pod∏ogi w Wieliszewskiej Hali
Sportowej, a wokó∏ zrewitalizowa-
nego Jeziora Wieliszewskiego po-
wstanie nowe, przyjazne miejsce
do wypoczynku i rekreacji. Dodat-

kowo cz´Êciowo zwróci si´ równie˝
koszt realizacji placu zabaw i skwe-
ru w ¸ajskach. Du˝à ulgà dla na-
szych domowych bud˝etów b´dà
zapisy nowo podj´tej uchwa∏y
w sprawie przed∏u˝enia czasu obo-
wiàzywania taryf dla zbiorowego za-
opatrzenia w wod´ i zbiorowego od-
prowadzania Êcieków na terenie
Gminy Wieliszew z urzàdzeƒ b´dà-
cych w eksploatacji TBS „Wieli-
szew” Sp. z o.o. Z pewnoÊcià wielu
wielbicieli Krzysztofa Klenczona
ucieszy fakt, ˝e nowo otwarta Sala
Koncertowa przy Urz´dzie Gminy
nosi w∏aÊnie imi´ tego artysty,
a Radni stosownà uchwa∏à potwier-
dzili ten fakt.

Ponadto podj´to równie˝ uchwa-
∏y w sprawie zmiany Uchwa∏y bu-
d˝etowej Gminy Wieliszew na 2014
rok, zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wieliszew,
w sprawie wygaÊni´cia mandatu
Radnego oraz 2 uchwa∏y w sprawie
wyra˝enia zgody na odstàpienie
od obowiàzku przetargowego trybu
zawarcia umowy dzier˝awy na okres
powy˝ej trzech lat. Szczegó∏owy
protokó∏ z przebiegu sesji uka˝e si´
na stronie BIP po zatwierdzeniu
przez Rad´ Gminy Wieliszew.

nn Opracowa∏ ¸ukasz Ziemak



Dobrà wiadomoÊcià jest rów-
nie˝ to, ˝e ustawodawca prze-
widzia∏ mo˝liwoÊç zwrotu gmi-

nie wyodr´bniajàcej fundusz so∏ec-
ki 10, 20 lub 30% kwoty, która
zosta∏a wydana na ten cel.W∏adze po-
przedniej kadencji nie wprowadzi∏y
funduszu so∏eckiego. Wójt Pawe∏
Kownacki na poczàtku kadencji
wstrzymywa∏ si´ jednak z decyzjà,
myÊlàc o potrzebnych oszcz´dno-
Êciach i koniecznoÊci umocnienia
bud˝etu. W 2013 roku wójt wystàpi∏
z rekomendacjà funduszu so∏eckiego
do Rady Gminy. W marcu 2013 roku
radni uchwa∏à wyrazili zgod´ na wy-
odr´bnienie w bud˝ecie Gminy Wie-
liszew na 2014 rok Êrodków na ten
cel. W ten sposób ka˝de so∏ectwo
otrzyma∏o ze Êrodków gminnych pie-
niàdze do wykorzystania na potrze-
by swojej spo∏ecznoÊci. IloÊç Êrodków
jest ustalona w Ustawie i oblicza si´
jà zale˝nie od iloÊci mieszkaƒców
i dochodów bie˝àcych Gminy. Ka˝de
so∏ectwo i gmina sà inne, jednak sam
fakt, ˝e potrzeby so∏ectw zosta∏y
dzi´ki wprowadzeniu funduszu lepiej
us∏yszane, a mieszkaƒcy stali si´ bar-

dziej Êwiadomi swoich praw jest du-
˝ym sukcesem. OczywiÊcie dyspono-
wanie funduszem to tak˝e odpowie-
dzialnoÊç. Na zebraniach wiejskich
so∏tysi wraz z mieszkaƒcami dysku-
tujà o potrzebach i wspólnie podej-
mujà decyzj´ o przeznaczeniu Êrod-
ków. Co uda∏o si´ zrobiç w ramach
funduszu w 2013 roku? Wymieƒmy
tylko po kilka dzia∏aƒ, które zosta∏y
podj´te:
• Ka∏uszyn (23 500) – zakup urzàdzeƒ

fitness jako doposa˝enie placu zabaw
• ¸ajski (35 000) – zakup urzàdzeƒ fit-

ness i ciàgnika do koszenia, tablice
informacyjne

• Olszewnica Nowa (14 500) – dba∏oÊç
o przestrzeƒ publicznà

• Olszewnica Stara (35 000) – op∏ace-
nie projektu budynku u˝ytecznoÊci
publicznej, który mia∏by s∏u˝yç so-
∏ectwu m.in. jako Dom Kultury, wy-
posa˝enie szko∏y w meble i zakup
laptopa

• Podd´bie (11 500) – monta˝ progów
zwalniajàcych, zakup namiotu i wia-
ty przystankowej

• Sikory (7 700) – szerzenie kultury
wÊród mieszkaƒców 

• Skrzeszew (35 000) – remont i wypo-
sa˝enie Êwietlicy oraz remont ka-
pliczki

• Topolina (9 000) – wyposa˝onie
Êwietlicy 

• Wieliszew (37 000) – zagospodaro-
wanie obrze˝a Jeziora Wieliszew-
skiego i placu przy jeziorze, zakup
namiotu
Rady So∏ectw dbajà o swoje stra˝-

nice OSP, doposa˝ajàc je w potrzeb-
ne sprz´ty. Powtarzajà si´ tak˝e zaku-
py odÊnie˝arek i innych maszyn oraz
dba∏oÊç o przystanki i miejsca odpo-
czynku i spotkaƒ.We wszystkich miej-
scowoÊciach cz´Êç pieni´dzy przezna-
czono na imprezy integracyjne, Êwi´-
ta szkó∏ – widaç dzi´ki temu jak wa˝ne
sà spotkania spo∏ecznoÊci.
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Mieszkaƒcy

Wybory Samorzàdowe – 16 listopada 2014

Po raz pierwszy w ca∏ej Polsce
wybory do rad gmin – oprócz
miast na prawach powiatu – od-
b´dà si´ w jednomandatowych
okr´gach wyborczych. Dotych-
czas wybory samorzàdowe odby-
wa∏y si´ w okr´gach wieloman-
datowych, co oznacza∏o, ˝e kan-
dydaci rywalizowali o kilka
mandatów mo˝liwych do uzyska-
nia w danym okr´gu.

Obecnie obowiàzujàce przepi-
sy – Ustawa z dnia 5 stycz-
nia 2011 r., Kodeks wyborczy
wprowadza du˝e zmiany. Ko-
deks okreÊla zasady wyborów
m.in.: do organów stanowiàcych
jednostki samorzàdu terytorial-
nego w tym rady gminy. Radni
w tym roku zostanà wybrani
w okr´gach jednomandatowych.
W danym okr´gu mo˝na uzyskaç
wy∏àcznie jeden mandat – otrzy-
muje go kandydat, który pod-
czas wyborów otrzyma∏ najwi´-
cej g∏osów.

Sposób ustalenia liczby rad-
nych wchodzàcych w sk∏ad da-
nej rady zosta∏ okreÊlony w usta-
wie z 8 marca 1990 r. o samorzà-
dzie gminnym.W gminach do 20
tys. mieszkaƒców w sk∏ad rady
wchodzi pi´tnastu radnych i ta-
ka te˝ jest liczba okr´gów wy-
borczych.

nn Urz´dnik Wyborczy 
Anna Choma

NUMER LICZBA

OKR¢GU MIEJSCOWOÂCI / ULICE WCHODZÑCE W SKŁAD OKR¢GU WYBORCZEGO RADNYCH 

WYBORCZEGO
WYBIERANYCH

W OKR¢GU
1 Góra 1
2 Krubin, Janówek Pierwszy 1
3 Olszewnica Stara 1
4 Olszewnica Nowa, Kałuszyn 1
5 Skrzeszew 1
6 Topolina, Podd´bie, Komornica, Sikory 1
7 Wieliszew, ulice:  Bobrowa, Mirabelki, 600-lecia 1
8 Wieliszew, ulice: D´bowa, Górki, Jarz´binowa, Jeziorna, 

LeÊna, Łàkowa, MyÊliwska, NiepodległoÊci, Spacerowa, 
Âwierkowa, Âwi´tojaƒska, Willowa, ˚urawia 1

9 Wieliszew ulica Modliƒska numery:106A, 106B 
oraz od 110 do 144 /osiedle przy cmentarzu/ 1

10 Wieliszew, ulice: BaÊniowa, Krótka, Magnolii, 
Modliƒska cała /bez numerów: 106A, 106B oraz od 110 do 144 
– osiedle przy cmentarzu/ por. Józefa Przedpełskiego, Ró˝ana, 
Słoneczna, Spokojna, WiÊniowa, Zacisze, ˚ytnia 1

11 Wieliszew, ulice: Al. SolidarnoÊci, Cicha, Daliowa, KoÊcielna, 
Ks. Jerzego Popiełuszki, Miła, Ogrodowa, Podgórna, Polna, 
Poprzeczna,Warszawska, Wiosenna, Wrzosowa, Złota 1

12 Łajski, ulice: Aleja Ró˝, Białobłocka, Bukowa, Choinowa, 
gen. Władysława Sikorskiego /2;-/ parzyste, Grzybowa,  
Gwiaêdzista, Kasztanowa, Klonowa, LeÊna, Modrzewiowa, 
Nowodworska /89;-/ nieparzyste, Nowodworska /92;-/ parzyste, 
Paprociowa,Polna, Przylesie, Stanisława Moniuszki, Suwalna, 
Topolowa /2;-/ parzyste, Wierzbowa 1

13 Łajski, ulice: Akacjowa, Brzozowa, Fabryczna, 
gen. Władysława Sikorskiego /1;-/ nieparzyste, Kolejowa,  
KoÊcielna, Krótka, Nowodworska /1;87/ nieparzyste, 
Nowodworska /2;90/ parzyste, Piaskowa, Pogodna, Słoneczna, 
Szkolna, Topolowa /1;-/ nieparzyste 1

14 Michałów-Reginów, ulice: Akacjowa, Boczna, Brzozowa, Cicha, 
Długa, Dworkowa, Głowna, Krótka, Nowodworska, Ogrodowa, 
Osiedlowa, Prosta, Sosnowa, Wodociàgowa, Wrzosowa 1

15 Michałów-Reginów, ulice: Kolejowa, Ku Słoƒcu, Kwiatowa, 
LeÊna, Nowa,Nowopol, Piaskowa, Pi´kna, Polna, Sadowa, 
SkoÊna, Spacerowa, Szyszkowa, Urocza, Warszawska, 
Wczasowa, Wolska 1

W najbli˝szych Wyborach
Samorzàdowych – 16 listopada
2014 – b´dziemy wybieraç
radnych gmin, powiatów,
sejmików województw oraz wójta.

JANINA PRZYBY¸
So∏tys Micha∏owa-Reginowa (35 000)
Z dobrodziejstwa funduszu so∏eckiego mo˝na by∏o
korzystaç ju˝ od roku 2009. Dlaczego dobrodziej-
stwo? Otó˝ po pierwsze dlatego, ˝e fundusz so∏ecki
to pieniàdze pewne, a ich wielkoÊç nie zale˝y od ˝ad-

nych „gierek politycznych” czy uk∏adów koalicyjnych w ra-
dzie gminy. Po drugie o sposobie i celu wykorzystania fun-
duszu so∏eckiego decydujà sami mieszkaƒcy, a wi´c ludzie
najbardziej zorientowani, czego potrzeba im najbardziej.
Tym samym ludzie p∏acàcy podatki stajà sie podmiotem,
a nie przedmiotem dzia∏aƒ gminy. Po trzecie, to mo˝liwoÊç
decydowania przez samych mieszkaƒców zdecydowanie
wp∏ywa na wzrost ich aktywnoÊci spo∏ecznej – nie ma tu
ju˝ obietnic i czczego gadania, a wójt musi zrealizowaç
to czego chcà mieszkaƒcy.
DziÊ z dobrodziejstwa tego funduszu mo˝emy cieszyç si´
wszyscy, bo dzi´ki niemu powsta∏y w Micha∏owie-Regino-
wie nowe wiaty przystankowe i peronowe, zakupiono no-
wy namiot so∏ecki, mamy w∏asnà ma∏à scen´ i pieniàdze
na tak wa˝ne spo∏ecznie (szczególnie dla samotnych miesz-
kaƒców MR) spotkania wigilijne i wielkanocne. W tym
roku ma byç poprawione jeszcze wejÊcie przed Domem
Ogrodnika, a za rok oÊwietlenie boiska sportowego oraz
brakujàce wiaty przystankowe.

JACEK D¢BKOWSKI
So∏tys Janówka Pierwszego (31 000)
Po prawie roku funkcjonowania funduszu so∏eckie-
go na terenie Gminy Wieliszew mog´ na przyk∏adzie
Janówka Pierwszego z pe∏nym przekonaniem pod-
sumowaç to jako przejrzystà, i skutecznà, form´ po-

dzia∏u pieni´dzy. Dzi´ki temu w Janówku uda∏o si´ do-
posa˝yç place zabaw przy szkole podstawowej i przedszko-
lu oraz Êwietlic´ przy OSP. Naprawiono wiaty
przystankowe.Wiele dzieci skorzysta∏o z dofinansowania
wyjazdów podczas wakacji  i ferii zimowych – Êrodki by-
∏y przekazane Stowarzyszeniu Bart∏omiej. Przedszkolaki
uczestniczy∏y w zaj´ciach dodatkowych, a okoliczna
przyroda zyska∏a nowe nasadzenia drzew i krzewów. Na-
si mieszkaƒcy mieli równie˝ wiele okazji do wspólnej za-
bawy i integracji.

REGINA ONYSZKO
So∏tys wsi Komornica (14 500)
W Komornicy z funduszu so∏eckiego wykupiliÊmy
altan´ z ∏awkami i sto∏em. Mieszkaƒcy sà bardzo za-
dowoleni, ˝e majà miejsce, gdzie mogà si´ spotkaç.
Cz´Êç pieni´dzy zosta∏a przeznaczona na remont fi-

gurki, a cz´Êç na organizacj´ naszego udzia∏u w Do˝yn-
kach. Plac zabaw bogatszy jest o huÊtawk´ dla starszych
dzieci. Sà to niewielkie pieniàdze, ale cieszymy si´, ˝e sà
i ˝e sami decydujemy na co je przeznaczyç.

MARCIN FABISIAK
Radny z miejscowoÊci Góra (25 000),
Janówek Pierwszy (31 000) i Krubin (23 000)
Jestem Przewodniczàcym Rady Gminy Wieliszew,
ale przede wszystkim jestem mieszkaƒcem Janów-
ka i radnym miejscowoÊci Góra, Janówek i Krubin.
Obserwuj´ jak mieszkaƒcy w∏àczajà si´ w decydo-

wanie o dzia∏aniach na naszym terenie i bardzo mnie to
cieszy. Fundusz so∏ecki nazywa si´ tak nie dlatego, ˝e so∏-
tysi o nim decydujà. Fundusz so∏ecki to spo∏ecznoÊç wiej-
ska. To ludzie, mieszkaƒcy podejmujà wspólnie decyzje
na co przeznaczà pieniàdze, które Gmina Wieliszew prze-
kaza∏a nam do dyspozycji. So∏tysi mogà proponowaç, su-
gerowaç, ale to ludzie wskazujà jaki cel jest dla nich prio-
rytetowy. Spo∏ecznoÊç Janówka zadba∏a m.in. o doposa-
˝enie placu zabaw, a tak˝e przeznaczy∏a Êrodki na zaj´cia
dodatkowe dla dzieci. W Górze zakupiono m.in. odÊnie-
˝ark´, kosiark´ i witacz na wjeêdzie do miejscowoÊci
od strony Bo˝ej Woli. W Krubinie Êrodki przeznaczono
m.in. na remont kapliczki, zadbano o oÊwietlenie ul. ¸a-
b´dziowej, doposa˝ono plac zabaw. Z punktu widzenia
przewodniczàcego, pragn´ podkreÊliç, ˝e nie sà to inne pie-
niàdze ni˝ gminne. Po prostu mieszkaƒcy otrzymali szan-
s´, ˝eby decydowaç bezpoÊrednio, które potrzeby dla ich
so∏ectwa b´dà realizowane w pierwszej kolejnoÊci.

W 2009 roku 
Sejm RP uchwali∏
fundusz so∏ecki,
gwarantujàcy
mieszkaƒcom so∏ectw
wià˝àcy wp∏yw
na bud˝et gmin. 

Joanna P∏óciennik

Fundusz so∏ecki O samej idei oraz dysponowaniu Êrodkami
gminnymi w ramach funduszu sołeckiego
opowiadajà przedstawiciele wybranych
miejscowoÊci:

Ju˝ wiadomo, ˝e w 2015
w Gminie Wieliszew wyod-
r´bniono Êrodki na fundusz
so∏ecki. Rady so∏ectw podej-
mujà powoli decyzje o kolej-
nych dzia∏aniach. Zaprasza-

my do czynnego udzia∏u w ˝y-
ciu spo∏ecznoÊci lokalnej – in-
formacje na temat spotkaƒ
wiejskich ka˝dorazowo znaj-
dujà si´ na stronie www.wie-
liszew.pl nn

Remont
kapliczki

w Krubinie



Co uda∏o si´ Panu zrealizowaç podczas tej
czteroletniej kadencji?
Stara∏em si´ zrealizowaç wszystkie zadania,
które sobie zak∏ada∏em w kampanii wybor-
czej:
• rozbudowa szko∏y i przedszkola w ¸aj-

skach w∏aÊnie si´ rozpoczyna, trwa∏o to
d∏ugo, ale skoro mamy za sobà wszelkie
formalnoÊci, a firma wkroczy∏a na budo-
w´, to najtrudniejsze za nami,

• place zabaw prawie w ka˝dej miejscowo-
Êci, ten stosunkowo tani projekt to wbrew
pozorom wielka szansa na integracj´ wie-
lu pokoleƒ mieszkaƒców naszej Gminy,

• poprawa sytuacji wodno-kanalizacyjnej
– kilka milionów pozyskanych Êrodków
zewn´trznych (rekordowych w historii
Gminy), wi´c jest szansa na to, ˝e kolej-
ne setki mieszkaƒców b´dà mia∏y dost´p
do kanalizacji.A przed nami kolejne pra-
ce nad projektami sieci wodnej i kanali-
zacyjnej dla Êrodkowej cz´Êci Gminy,

• ratunek dla Jeziora Wieliszewskiego
– w koƒcu degradacja jeziora przesta∏a
byç wskazywana jako problem bez szans
na rozwiàzanie. Przed nami kolejne eta-
py ods∏aniania tafli jeziora, z∏o˝yliÊmy
wnioski o dofinansowanie na dalsze upo-
rzàdkowanie terenu wokó∏ jeziora. Ju˝ te-
raz bulwary nad jeziorem sta∏y si´ ulubio-
nym miejscem spacerów mieszkaƒców
Wieliszewa i jakby symbolem coraz pi´k-
niejszej Gminy,

• wyremontowane zosta∏y dwie ulice powia-
towe sfinansowane wspólnie przez Gmi-
n´, powiat i administracj´ rzàdowà – ul.
Niepodleg∏oÊci i ul. KoÊcielna wraz
z wszelkimi zabezpieczeniami dla potrzeb
pobliskich szkó∏, w tym tak˝e mostek
nad Kana∏em Bródnowskim,

• miejsca spotkaƒ dla mieszkaƒców: Janó-
wek – po wielu latach stra˝acy i mieszkaƒ-
cy Janówka i Góry doczekali si´ wspania-
∏ej nowej remizy, Krubin – zbudowany
od podstaw budynek s∏u˝àcy wsi, pi∏ka-
rzom Mewy, stra˝akom, wspólnocie grun-
towej oraz dzieciom ze Êwietlicy Êrodowi-
skowej, Ka∏uszyn – zbudowana praktycz-
nie od zera remiza. W Wieliszewie
jesteÊmy na etapie koncepcji konsultowa-
nej ze wszystkimi zainteresowanymi,

• Sala Koncertowa im. Krzysztofa Klenczo-
na dofinansowana ze Êrodków Ministerstwa
Kultury i Dziedzictwa Narodowego to
miejsce, w którym mo˝emy goÊciç bez kom-
pleksów najwi´kszych artystów, ale rów-
nie˝ mo˝emy rozwijaç i prezentowaç nasze
lokalne talenty wokalne, muzyczne, tanecz-
ne czy teatralne,

• po latach staraƒ uda∏o si´ wspólnymi si-
∏ami Parafii w Wieliszewie – na czele z ks.

Proboszczem Grzegorzem Kucharskim,
Gminy Wieliszew i wolontariuszy zbiera-
jàcymi rokrocznie datki na remont kapli-
cy doprowadziç do tego remontu. Ju˝
za kilka tygodni dach kaplicy wróci
do historycznego kszta∏tu. Najwa˝niejsze,
˝e remont zosta∏ dofinansowany ze Êrod-
ków unijnych, a wnioski na dofinansowa-
nie kolejnych etapów czekajà ju˝ na roz-
patrzenie,
• du˝o mo˝na by równie˝ mówiç o progra-

mach mi´kkich, które zapowiada∏em
– zaj´cia pozalekcyjnych dla dzieci, re-
alizacja przedszkola w Olszewnicy Sta-
rej, zaj´cia dla nauczycieli, wsparcie dla
bezrobotnych. Uda∏o si´ zrealizowaç
przedszkole w Skrzeszewie, które kilka
lat temu zosta∏o zabrane z tego miejsca,
• zmieni∏o si´ oblicze szkó∏, które rok-

rocznie za kilkaset tysi´cy remontujemy.
Po 40 latach wymieniona zosta∏a pod∏oga
w sali gimnastycznej w Skrzeszewie, nowej
bezpiecznej pod∏ogi doczekali si´ sportow-
cy korzystajàcy z Wieliszewskiej Hali,
• warto powiedzieç o naprawie dróg ul. Ko-

Êcielnej w Skrzeszewie, kilometrach
chodników, oÊwietleniu, ale równie˝ o dro-
gach ̋ wirowych, które nieustannie napra-
wiamy.A w tym roku cz´Êç z tych dróg zo-
stanie trwale utwardzona asfaltem,

• Êcie˝ki rowerowe i odnowione szlaki ro-
werowe – to przecie˝ dzi´ki nim Wieli-
szew jest znany nie tylko w powiecie, ale
i ca∏ym Mazowszu.

Na koniec tej i tak niepe∏nej listy nale˝y
wskazaç na zmieniajàce si´ relacje mi´dzy
mieszkaƒcami, coraz cz´Êciej spotykajà si´
na wi´kszych i mniejszych imprezach,
w których stajà si´ nie tylko goÊçmi, ale
i wspó∏organizatorami. Biesiady sàsiedzkie,
s∏ynne ju˝ parady talentów, konkursy ku-
linarne pokazujà, jak wielki potencja∏ po-
siadajà mieszkaƒcy Gminy Wieliszew.

Poruszy∏ Pan wiele wàtków, mi´dzy inny-
mi dotacje. Zliczy∏am, ˝e w ciàgu tych ostat-
nich 4 lat uda∏o si´ pozyskaç ponad 20 mi-
lionów Êrodków zewn´trznych. Jakie sà pla-
ny na przysz∏e lata, jeÊli chodzi o dotacje?
Kontynuacja. Zak∏adano, ˝e pozyskiwanie
Êrodków w tej kadencji jest mocno utrud-
nione, gdy˝ g∏ówne ˝niwa powinny mieç
miejsce w latach 2006-2010.Teraz mia∏y byç
tylko resztówki. A Gminie Wieliszew uda∏o
si´ z tych resztówek urwaç bardzo du˝o. Li-
cz´ wcià˝ na zwrot poniesionych w poprzed-
nich latach kosztów inwestycyjnych i tocz´
o to walk´. Na tych 20 milionach si´ nie
skoƒczy. Co najwa˝niejsze, w przysz∏ej ka-
dencji b´dzie nowe, troch´ trudniejsze roz-
danie.Ale jestem pewien, ˝e mój sprawdzo-
ny w boju zespó∏ Pozyskiwania Ârodków Ze-
wn´trznych na czele z Panià Sekretarz Annà
Chomà z∏o˝y kolejne, warte dofinansowania
projekty.

Zdà˝y∏ Pan poznaç przez t´ kadencj´ po-
trzeby swoich mieszkaƒców. Jak Pan rozpo-
znaje – co jest dla nich najwa˝niejsze?
Spotykam si´ z mieszkaƒcami mo˝liwie cz´-
sto. Stara∏em si´ byç prawie na ka˝dym ze-
braniu, ˝eby us∏yszeç o najwi´kszych bolàcz-
kach ka˝dej wsi. Z pomocà Radnych i so∏-
tysów nazywane by∏y kluczowe problemy
wsi i gminy, które znajdowa∏y odzwiercie-
dlenie w bud˝ecie Gminy. Czasami pewne
projekty mog∏y byç zrealizowane dopiero
po rozwiàzaniu problemów z finansami, pro-
blemów z formalnoÊciami, a cz´Êç z nich
wcià˝ oczekuje na rozwiàzanie. Wielu
mieszkaƒców prosi o wodociàgi i kanaliza-
cj´. Dla innych najwa˝niejsze sà szko∏y
i przedszkola. Sà tacy, dla których jeszcze
wa˝niejsze jest utwardzenie kluczowej dro-
gi. Inni równie˝ doceniajà nasze starania
o projekty na rozwój naszych dzieci, prze-
kwalifikowanie bezrobotnych, albo jak˝e
istotne dofinansowanie internetu i kompu-
terów dla najbardziej potrzebujàcych, sal
komputerowych w szko∏ach i Êwietlicach.

Prawie 3 miliony Êrodków zewn´trznych
na rozwój spo∏eczny robi wra˝enie, a prze-
cie˝ w tym roku wprowadziliÊcie tak˝e fun-
dusz so∏ecki…
To jest du˝y sukces nas wszystkich. Zawsze
zak∏adano, ˝e nie powinno si´ wyodr´bniaç
funduszu so∏eckiego, bo i tak samorzàdow-
cy, czyli Radni i Wójt wiedzà najlepiej, co
si´ w danej wsi przyda. Radni zgodzili si´
tà swojà w∏adzà podzieliç. Ponad 300 tysi´-
cy przekazaliÊmy we w∏adanie mieszkaƒ-
com poszczególnych wsi. To oni decydujà,
jakie dzia∏ania b´dà w pierwszej kolejno-
Êci realizowane. JednoczeÊnie to ich uczy
odpowiedzialnoÊci za finanse, trudnej sztu-
ki dzielenia si´ skromnym bud˝etem, ale
te˝ sprawia, ˝e mieszkaƒcy czujà wi´kszà
wi´ê z tym, co zosta∏o zrobione, i widzà, ˝e
te pieniàdze gminne dzia∏ajà dla nich bez-
poÊrednio. JednoczeÊnie cz´Êç tych wydat-
ków jest przeznaczana na integracj´, krze-
wienie tradycji – coraz cz´Êciej mieszkaƒ-
cy organizujà spotkania, na których lepiej
si´ poznajà. Przy okazji Âwi´ta Stra˝aka,
Âwi´ta Gminy, Do˝ynek i imprez, które or-
ganizujà sami w okresie letnim, integrujà
si´ i to nas wszystkich wzbogaca.

Czas na trudniejsze pytanie. Jak ocenia Pan
obecnà sytuacj´ finansowà Gminy?
Mo˝na powiedzieç, ˝e Gmina jest zad∏u˝o-
na i to jest fakt. Nale˝y jednak wskazaç,
jak wobec finansów Gminy wyglàda to za-
d∏u˝enie. O ile na poczàtku kadencji te kil-
kanaÊcie milionów sta∏o obok 40 milionów
bud˝etu i by∏o powa˝nym problemem,
o tyle teraz nieca∏e 20 milionów przy pra-
wie 58-milionowym bud˝ecie jest ju˝ zde-
cydowanie innym obcià˝eniem. OczywiÊcie
staramy si´ redukowaç zad∏u˝enie i deficyt
tnàc wydatki lub je systematyzujàc.
Na przyk∏ad wydatki na oÊwiat´ rosnà,
m.in. dlatego, ˝e przybywa nam uczniów, ale
pieniàdze te zacz´∏y byç wydawane w spo-
sób systemowy przy wsparciu profesjonal-
nych instrumentów i narz´dzi.Trzeba rów-
nie˝ jak najcz´Êciej podnosiç stop´ docho-
dowà, ale z dotacji. Wracamy wi´c
do wczeÊniejszego pytania. Gdyby tych 20
milionów dotacji zewn´trznych nie by∏o,
musielibyÊmy zrezygnowaç z inwestycji tak
oczekiwanych przez ludzi albo te˝, tak jak
zdarzy∏o si´ to w poprzedniej kadencji,
koszty inwestycji musielibyÊmy pokrywaç
z kredytów. Moim zdaniem Gmina nie po-
winna baç si´ po˝yczek, ˝eby dbaç o miesz-
kaƒców. Ale te po˝yczki powinny byç bra-
ne rozsàdnie. Podsumowujàc – nasza pozy-
cja jest stabilna, ale mimo to ca∏y czas
dbamy o racjonalizacj´ wydatków.

Zostawmy na chwil´ bud˝et. Prosz´ powie-
dzieç jak to jest byç Wójtem? Tak po ludzku.
Jestem mieszkaƒcem Gminy Wieliszew
od dzieciƒstwa, od 38 lat. Wcià˝ dziwnie
jest, kiedy moi koledzy mówià do mnie „pa-
nie wójcie”. Jestem i wcià˝ chc´ byç ich ko-
legà Paw∏em, a szefem Gminy dane jest mi

byç teraz. OczywiÊcie nie jest to zwyk∏a pra-
ca, mo˝na powiedzieç, ˝e to naprawd´ faj-
na misja. Zupe∏nie czym innym by∏oby byç
prezesem firmy, która mo˝e pracowaç z po-
dobnym bud˝etem, ale realizuje zyski dla
ma∏o widocznego w∏aÊciciela. A tutaj
wiem, ˝e ka˝dego dnia „w∏aÊciciel” mo˝e
do mnie zajrzeç albo zadzwoniç na komór-
k´, nawet tylko po to, by zapytaç, co dobre-
go s∏ychaç. Czasami faktycznie brakuje si∏,
wtedy potrzebne sà momenty na regenera-
cj´. Stàd to moje bieganie i jazda na rowe-
rze. Reasumujàc – mi∏o jest byç Wójtem
i dzia∏aç dla dobra spo∏ecznoÊci, którà tak
dobrze si´ zna.A robi´ to wszystko z zespo-
∏em ludzi otwartych i wk∏adajàcych swoje
serce w realizacj´ tej wspólnej misji, jakà
jest praca na rzecz Gminy Wieliszew.

Co ze s∏owami krytyki?
Prawdziwa cnota krytyki si´ nie boi. Sta-
re dobre przys∏owie prawd´ powie, dlate-
go nie mam zamiaru gniewaç si´ na osoby,
które chcà mnie krytykowaç.W przypadku
naszej Gminy, krytyka ze strony niektórych
osób wyglàda na chroniczne pot´pianie
wszelkich moich dzia∏aƒ, ale tak sobie t∏u-
macz´, ˝e dobrze mieç pewnego rodzaju
„alergi´”, która nie zabije, a jednoczeÊnie
daje znaç o sobie.Warto si´ zastanowiç, ˝e
jeÊli zaczynamy si´ za krytyk´ obra˝aç, to
nale˝y si´ zatrzymaç i chwil´ zastanowiç
nad dalszym dzia∏aniem.
Ale abstrahujàc od tego specyficznego ro-
dzaju krytyki, w przypadku mieszkaƒców,
którzy nie do koƒca zgadzajà si´ z moimi
i Radnych dzia∏aniami, mo˝emy mieç
do czynienia z niewystarczajàcà z naszej
strony politykà informacyjnà.To pokazuje
mi, ˝e musz´ wi´cej t∏umaczyç, objaÊniaç,
tak jak w sprawie cmentarza czy kosztów
administracji.

Czy jest coÊ, co chcia∏by Pan zmieniç w mi-
nionej kadencji?
…chyba poczàtek kadencji, kiedy by∏em
mniej doÊwiadczony. Chcia∏bym wzbogaciç
dwa pierwsze lata doÊwiadczeniami
z dwóch ostatnich lat. Chcia∏em byç wsz´-
dzie, z ka˝dym porozmawiaç… okaza∏o si´,
˝e nie jest to mo˝liwe. Przy tym, nie poÊwi´-
ci∏em mojej ˝onie Izie i synkom Igorowi
i Markowi, tyle czasu ile na to zas∏ugujà.

B´dzie Pan kandydowa∏. Jakie cele zak∏a-
da Pan sobie na kolejne 4 lata?
Ci´˝ka praca. Kontynuowanie tej drogi
wspólnego tworzenia Gminy. To nie jest
Gmina Paw∏a Kownackiego, któremu aku-
rat w tej chwili dana jest ta misja. Chcia∏-
bym, ˝ebyÊmy wszyscy mieszkaƒcy, Radni,
so∏tysi, przedsi´biorcy, wspólnie tworzyli
Gmin´ Wieliszew jako miejsce warte za-
mieszkania i zwiàzania z nià swojej przysz∏o-
Êci. Uwierzmy, ˝e nie jest to miejsce jakich
tysiàce na mapie, ale nasze szczególne.

nn

gazeta wieliszewska xx 25 wrzeÊnia 2014 9

Rozmowa

Trwa d∏ugo oczekiwany remont kaplicy
grobowej na cmentarzu w Wieliszewie

Z Wójtem Gminy
Wieliszew 
Pawłem Kownackim
rozmawia 
Joanna Płóciennik

Podsumowanie kadencji
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W Gminie

Wycieczka do åmielowa
Rada Seniorów Gminy Wieliszew
wspólnie ze „Stowarzyszeniem Sà-
siedzkim” Mieszkaƒców Osiedla
„Kwiatowe” Domów Jednorodzin-
nych w Janówku Pierwszym zorga-
nizowa∏a kolejnà ju˝ wycieczk´
krajoznawczà, tym razem do åmie-
lowa, w dniu 13 wrzeÊnia br.WÊród
uczestników wraz z seniorami byli
m∏odzi mieszkaƒcy Gminy Wieli-
szew, z ¸ajsk – 26 osób, Janówka
Pierwszego – 13 osób, Micha∏owa-
-Reginowa – 11 osób, Olszewnicy
Nowej – 2 osoby, Topoliny – 2 oso-
by, Ka∏uszyna – 1 osoba.Wycieczka

odby∏a si´ przy sprzyjajàcej pogo-
dzie, mi∏ej atmosferze, z ma∏ymi
przygodami. Wójt Gminy pokry∏
koszty transportu.

MieliÊmy mo˝liwoÊç zwiedziç
pierwsze i jedyne w Polsce ˚ywe
Muzeum Porcelany, w którym zapo-
znaliÊmy si´ z procesem produkcji
porcelany. ObejrzeliÊmy film
o åmielowie, wspó∏czesnà kolekcj´
çmielowskiej porcelany figural-
nej. Zwiedzenie tego obiektu, jako
niekonwencjonalnego miejsca, wy-
war∏o na uczestnikach niezapo-
mniane wra˝enia. nn  MB

Wójt Gminy
Wieliszew powołał
Rad´ Seniorów
Gminy Zarzàdzeniem
Nr 90/12 z dnia
6 listopada 2012 r. 

Marek Babecki

Powo∏anie Rady Seniorów
jako organu doradczego
Wójta Gminy Wieliszew

trzeba odbieraç jako uk∏on
w stron´ ludzi, którzy majà du-
˝y baga˝ doÊwiadczeƒ ˝ycio-
wych.Wiele w swoim dotychcza-
sowym ˝yciu przeszli, osiàgn´li
sukcesy, nierzadko doznali pora-
˝ek, i mogà mieç jeszcze du˝o
oczekiwaƒ. Pan Wójt w swojej
dzia∏alnoÊci, jako pierwszy
z wójtów, m∏ody cz∏owiek, ukie-
runkowa∏ realizacj´ swoich
przedsi´wzi´ç w kierunku senio-
rów naszej Gminy.

17 listopada 2012 r. podczas
gminnych obchodów Âwiatowe-
go Dnia Seniora, Wójt Gminy
Wieliszew – Pawe∏ Kownacki
– wr´czy∏ akty powo∏ania do Ra-
dy Seniorów mieszkaƒcom re-
prezentujàcym spo∏ecznoÊç
gminnà. W sk∏ad Rady weszli:
przedstawiciel Wójta Gminy
Wieliszew – Ryszard Guba∏a,
przedstawiciel przewodniczàce-
go Rady Gminy Wieliszew
– Zdzis∏aw CieÊliƒski, przedsta-
wiciel Stowarzyszenia „Aktyw-
ni dla ¸ajsk” – Irena Osiecka,
przedstawiciel Stowarzyszenia
Emerytów, Rencistów i Inwali-
dów w Górze – Zofia Blando,
przedstawiciel Stowarzyszenia
Ludzi Aktywnych – Przysz∏oÊç
w Olszewnicy Starej – Emilia
Bziuk, przedstawiciel Ko∏a Go-
spodyƒ Wiejskich w Micha∏owie-
-Reginowie, Kó∏ka Rolniczego
w Micha∏owie-Reginowie iTowa-
rzystwa Przyjació∏ Reginowa-Mi-
cha∏owa – Wies∏aw Lisiecki,
przedstawiciel parafii pw. Prze-
mienienia Paƒskiego wWielisze-
wie – Urszula Denisiuk, przed-

stawiciel parafii pw. Âw. Ja-
na MariiVianneya w Skrzesze-
wie – Roman Maƒk, przedstawi-
ciel so∏ectw Janówek Pierwszy,
Krubin – Marek Babecki, przed-
stawiciel so∏ectwa Wieliszew
– JoannaTarszys, przedstawiciel
so∏ectwa Skrzeszew – Alicja Ko-
walska.

23 listopada 2012 r. na pierw-
szym posiedzeniu wybrano za-
rzàd. Przewodniczàcym Rady
zosta∏ p. Marek Babecki – przed-
stawiciel so∏ectw Janówek
Pierwszy, Krubin, wiceprzewod-
niczàcym zosta∏a p. Irena Osiec-
ka – przedstawiciel Stowarzysze-
nia „Aktywni dla ̧ ajsk”, sekre-
tarzem zosta∏a p. JoannaTarszys
– przedstawiciel so∏ectwa Wieli-
szew.

Cz∏onkowie Rady Seniorów
swoim zaanga˝owaniem w ró˝-
nym stopniu chcà jeszcze coÊ
zrobiç, komuÊ pomóc i w∏a-
snym dzia∏aniem spowodowaç
aktywnoÊç u innych, przynieÊç

radoÊç i zadowolenie. Staramy
si´ udowodniç, ˝e jesteÊmy dla
ludzi.

WÊród cz∏onków Rady Senio-
rów przewag´ majà kobiety,
a najstarszym jest p. Ryszard
Guba∏a. Ró˝ne mamy charakte-
ry, w zwiàzku z tym reprezentu-
jemy w niektórych kwestiach
rozbie˝ne poglàdy, ale ∏àczy nas
jedno, tj. ch´ç dzia∏ania na rzecz
Gminy i spo∏ecznoÊci lokalnej.

Cz∏onkowie Rady spotykajà
si´ w odst´pach czasowych co
dwa miesiàce na posiedzeniach
w siedzibie Gminy. Dotychczas,
tj. do 16 wrzeÊnia br. odby∏o
si´ 11 posiedzeƒ, na których po-
dejmowane sà przedsi´wzi´cia
zmierzajàce do integracji spo-
∏ecznej seniorów oraz zaspoko-
jenia pozosta∏ych potrzeb tej
grupy spo∏ecznej. Planujemy
dzia∏ania zmierzajàce do wyko-
rzystania potencja∏u i czasu
ludzi starszych na rzecz dobra
wspólnego lokalnej spo∏eczno-
Êci Gminy Wieliszew, ze szcze-
gólnym uwzgl´dnieniem dzie-
dzin zwiàzanych z kulturà, re-
kreacjà i edukacjà.

Przedstawiamy realizacj´ na-
szych przedsi´wzi´ç.

• Rada Seniorów Gminy Wieli-
szew wzi´∏a udzia∏ w akcji
„Szlachetna Paczka”. Akcja
opiera si´ na idei przekazywa-
nia bezpoÊredniej pomocy oso-
bom potrzebujàcym i ich rodzi-
nom na podstawie wczeÊniej-
szego rozpoznania ich potrzeb.
Obdarowanà zosta∏a miesz-
kanka Micha∏owa-Reginowa
Pani Irena Ma∏cha. Wizyta
w jej domu odby∏a si´ 19
grudnia 2012 r. przy udziale:
So∏tysa Micha∏owa-Reginowa
Janiny Przyby∏, dzielnicowej
Komisariatu Policji w Wieli-
szewie Katarzyny Haraszew-
skiej, cz∏onka Rady Seniorów
Wies∏awa Lisieckiego i Prze-
wodniczàcego Rady Seniorów.
Z inicjatywy Rady Seniorów
w roku ubieg∏ym nastàpi∏a
kontynuacja „Szlachetnej
Paczki” przy ca∏kowitym
wsparciu finansowym Gminy
dla dziewi´ciu rodzin z Góry,
Krubina, Olszewnicy Starej,
Olszewnicy Nowej, Ka∏uszyna,
Skrzeszewa, ¸ajsk, Micha∏owa-
-Reginowa,Wieliszewa. Zawar-
toÊç tych paczek to najpotrzeb-
niejsze artyku∏y spo˝ywcze.
Osoby otrzymujàce paczki nie
kry∏y swojego zadowolenia

p o d z i ´ k o w a n i e
Serdecznie dzi´kujemy mieszkaƒcom Olszewnicy Starej: Panom ROBERTOWI AFEK i ADAMOWI KOZŁOWSKIEMU

za bezpłatne wykonanie dwóch zatoczek autobusowych na ul. Wiejskiej w Olszewnicy Starej, 
które zapewnià dzieciom bezpieczne oczekiwanie na autobus.

Stowarzyszenie Ludzi Aktywnych z Olszewnicy Starej

Zebranie Rady Seniorów

Zach´camy wszystkich miesz-
kaƒców gminy Wieliszew, którzy
zmagajà si´ z problemem uzale˝-
nienia od alkoholu oraz Êrodków
odurzajàcych, a tak˝e uwik∏a-
nych w przemoc domowà, do sko-
rzystania z bezp∏atnych, indywi-
dualnych porad i wsparcia tera-
peutów.

Zaj´cia konsultacyjno-terapeu-
tyczne prowadzà:
– dla osób uzale˝nionych od alko-

holu oraz substancji odurzajà-
cych – Karol Talar – czwartki
w godz. 9.00–12.00,

– dla osób uwik∏anych w prze-
moc domowà – Aleksandra Sze-
wera-Nalewajek – wtorki
w godz. 17.00–20.00.
Zapisy: zg∏oszenia osobiste lub ma-
ilowe: punkt.konsultacyjny@wp.pl 
Spotkania odbywajà si´ w bu-
dynku Hali sportowej wWielisze-
wie, przy ul. Modliƒskiej 65.

nn

Bezp∏atne porady dla osób uzale˝nionych,
cz∏onków ich rodzin oraz osób dotkni´tych
problemem przemocy w rodzinie

Rada Seniorów 

i da∏o si´ odczuç, i˝ to, co do-
stali, odpowiada im indywidu-
alnym potrzebom, a cz´sto
równie˝ marzeniom.

• Postanowiono rozpoczàç kam-
pani´ „nordic walking dla se-
niora”. W tym celu opracowa-
no ulotk´ informacyjnà, na te-
mat tego typu rekreacji
ruchowej i nast´pnie przekaza-
no do Zespo∏u Informacji i Pro-
mocji Gminy do publikacji
w „Gazecie Wieliszewskiej”.

• Rada Seniorów, majàc
na wzgl´dzie integracj´ senio-
rów zamieszka∏ych w naszej
Gminie, po∏o˝y∏a wi´kszy na-
cisk na organizowanie wycie-
czek krajoznawczych. Dotych-
czas zorganizowano: w dniu
26 kwietnia 2013 r. wyjazd
na koncert pt.: „Mazowsze
i Przyjaciele” do Matecznika
Paƒstwowego Zespo∏u Ludowe-
go PieÊni i Taƒca „Mazowsze”
w Otr´busach; 8 czerwca 2013
r. Bia∏owieski Park Narodowy
– Park Pa∏acowy i Muzeum
Przyrodniczo-LeÊne; 31 sierp-
nia 2013 r. Bia∏ystok i Zamek
w Tykocinie; 31 maja 2014 r.
Olsztyn; 26 lipca 2014 r. Kalisz
i 13 wrzeÊnia 2014 r. åmielów.
Koszty finansowe jakie ponosi-
li uczestnicy by∏y ka˝dorazowo
minimalne z uwzgl´dnieniem
pomocy w∏adz Gminy Wieli-
szew.
Wycieczki przebieg∏y przy
sprzyjajàcej pogodzie, przy
wspólnym Êpiewaniu piosenek
biesiadnych w czasie jazdy
autokarem, w bardzo dobrej
i weso∏ej atmosferze. WÊród
uczestników da∏o si´ zauwa˝yç
zadowolenie z ponownego spo-
tkania si´ i nawiàzania nowych
znajomoÊci oraz planów utrzy-
mywania dalszych kontaktów.

• Rada Seniorów przy organizo-
waniu w∏asnych przedsi´wzi´ç
postawi∏a na wspó∏prac´ ze
„Stowarzyszeniem Sàsiedz-
kim” Mieszkaƒców Osiedla
„Kwiatowe” Domów Jednoro-
dzinnych w Janówku Pierw-
szym i pr´˝nie dzia∏ajàcym
Klubem Seniora w ¸ajskach.
Dzia∏alnoÊç Rady Seniorów

Gminy Wieliszew dokumento-
wana jest w formie prezentacji,
publikowana drukiem i aktuali-
zowana po ka˝dym zrealizowa-
nym przedsi´wzi´ciu.

nn
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Inwestycje

Nowy cmentarz

Temat jest goràcy. Spory poli-
tyczne trwajà i mi´dzy innymi
dlatego w mediach zacz´∏y po-

jawiaç si´ artyku∏y, które mogà bu-
dziç niepokój mieszkaƒców co
do s∏usznoÊci wyboru nowej loka-
lizacji pod cmentarz.

Dlatego zadaliÊmy kilka
pytaƒ Zast´pcy Wójta
Gminy Wieliszew, panu
Zenonowi Popławskiemu.

Gdzie ma powstaç nowy cmentarz
i jakiej ma byç wielkoÊci?
– Nowy cmentarz ma powstaç
w rejonie ulic: Przedpe∏skiego,
Podgórnej i Popie∏uszki. Docelowo
b´dzie zajmowa∏ 4 ha. Do tej
chwili pozyskaliÊmy dzia∏ki o ∏àcz-
nej wielkoÊci ponad 2 ha.

Media donoszà, ˝e wody podskór-
ne p∏ynà w stron´ Zalewu Ze-
grzyƒskiego, czy to prawda?
– Zacytuj´ fragment opinii geo-
technicznej: „kierunek sp∏ywu
wód podziemnych skierowany jest
na pó∏nocny-zachód w kierunku
Narwi na odcinku poni˝ej zapory
w D´bem, a wi´c nie jest skiero-
wany w kierunku uj´cia wód z Za-
lewu Zegrzyƒskiego”. Gdyby wo-
dy z tego terenu sp∏ywa∏y na pó∏-
noc, lokalizacja obecnego
cmentarza budzi∏aby niepokój.

Czy mieszkaƒcy mogà obawiaç si´
tego, ˝e wody podskórne wyst´pu-
jà gdzieniegdzie na g∏´bokoÊci 1,3
metra?
– Pomiary zwierciad∏a wód pod-
ziemnych na tym terenie prowa-
dzone sà od 2011 roku. Z badaƒ
przeprowadzonych na 20 otworach
badawczych w ró˝nych punktach
tego terenu wynika, ˝e poziom
wód na ca∏ym terenie opada. Naj-
bli˝sze udokumentowane uj´cia
wody oddalone sà w przybli˝eniu
o przesz∏o 1 km od centrum tere-
nu projektowanego cmentarza.
Ponadto wyznaczono wokó∏ cmen-
tarza stref´ ochronnà i ustalono
obowiàzek zaopatrzenia w wod´

z gminnej sieci wodociàgowej.Te-
ren nie jest nara˝ony na zalewa-
nie. Projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego
dla tego rejonu, czyli jego przezna-
czenie pod budow´ cmentarza, zo-
sta∏ zatwierdzony na podstawie
ekspertyz geotechnicznych,
pozytywnie zaopiniowany przez
Wojewódzkà Stacj´ Sanitarno-epi-
demiologicznà w Warszawie, Paƒ-
stwowego Powiatowego Inspekto-
ra Sanitarnego w Legionowie, Re-
gionalny Zarzàd Gospodarki
Wodnej w Warszawie oraz Regio-
nalnego Dyrektora Ochrony Ârodo-
wiska w Warszawie. Zarówno wy-
magania higieniczne, zdrowotne
jak i Êrodowiskowe sà spe∏nione.
Inwestycja b´dzie prowadzona
zgodnie z wszelkimi zakazami, na-
kazami i ograniczeniami wynika-
jàcymi z przepisów, w sposób zapo-
biegajàcy zanieczyszczeniu wód
podziemnych.

Ustawa o cmentarzach i chowaniu
zmar∏ych mówi, ˝e zwierciad∏o
wody gruntowej powinno znajdo-
waç si´ na g∏´bokoÊci nie wy˝szej
ni˝ 2,5 metra poni˝ej powierzchni
terenu. Jak gmina poradzi sobie
z tym przepisem?
–Tylko w kilku miejscach zwiercia-
d∏o wód znajduje si´ p∏ycej ni˝ 2
metry. Na mapie terenu planowa-
nego cmentarza widaç dok∏adnie,
˝e pó∏nocna cz´Êç jest po∏o˝ona ni-
˝ej ni˝ po∏udniowa. Na tym obsza-
rze podniesiemy teren cmentarza
do poziomu zgodnego z wymogami
przepisów. Dodam od razu, ˝e nie
wymaga to nawo˝enia ziemi – zo-
stanie wykorzystany nadmiar zie-
mi, który jest zazwyczaj wywo˝o-
ny podczas budowania komór gro-
bowych, z cz´Êci dzia∏ek, gdzie nie
jest wymagane podniesienie tere-
nu. Ponadto na terenach ni˝ej po-
∏o˝onych planujemy budow´ kapli-
cy, budynków administracyjno-go-
spodarczych, altan Êmietnikowych
i parkingu.

Dzi´kuj´ za rozmow´.

W sprawie cmentarza
rozmawiamy te˝ 
z sołtysem Wieliszewa
– Ludwikiem ˚ołkiem

W kwietniu 2013 roku wyst´powa∏
pan podczas sesji Rady Gminy.
Apelowa∏ pan wtedy o skuteczne
dzia∏ania w sprawie budowy cmen-
tarza. Podj´to wówczas Uchwa∏´
o sporzàdzeniu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego
dla cz´Êci wsi Wieliszew.

– Od wielu lat mieszkaƒcy Wieli-
szewa czekajà na nowy cmentarz.
Dzia∏ania, które sà podejmowane
przez Wójta i Rad´ Gminy w tej
kadencji, sà realizacjà tych ocze-
kiwaƒ. W grudniu 2013 roku
uchwaliliÊmy studium uwarunko-
waƒ i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego Gminy. Nast´p-
nie w lipcu 2014 roku podj´liÊmy
uchwa∏´ w sprawie miejscowego
planu zagospodarowania prze-
strzennego dla rejonu ul. Podgór-
nej, gdzie planowany jest cmen-
tarz. By∏o to mo˝liwe dopiero
po wykonaniu koniecznych ba-
daƒ i wydaniu opinii. Potrzebne
procedury wymagajà czasu. Nie-
stety, wcià˝ sà osoby, które stara-
jà si´ przeszkadzaç w tych dzia∏a-
niach. Po sesji o której pani mówi,
Radny Edwin Zezoƒ za∏o˝y∏ mi
spraw´ sàdowà o znies∏awienie je-
go osoby. By∏a to sprawa karna!
A mówi∏em wtedy, ˝e Edwin Zezoƒ
„buduje swojà kampani´ na zmar-
∏ych” publikujàc w przyjaznym mu
tygodniku legionowskim artyku∏y,
w których naciàga fakty wprowa-
dzajàc ludzi w b∏àd.
Wszystkie instancje odrzuci∏y za-
rzuty. Sàd w uzasadnieniu napisa∏:
„wypowiedzi Ludwika ˚o∏ka (…)
majà charakter polemiki politycz-
nej i s∏u˝à obronie uzasadnionego
interesu spo∏ecznego (…) nie
pope∏nia przest´pstwa (…) kto
publicznie podnosi lub rozg∏asza
prawdziwy zarzut s∏u˝àcy obro-
nie spo∏ecznie uzasadnionego
interesu”.
Do Radnego Zezonia do∏àczy∏ jesz-
cze Radny z Wieliszewa i wspólnie,
mimo wyroku Sàdu Okr´gowego,
wcià˝ dzia∏ajà na szkod´ w pozy-
skaniu terenów i zezwolenia na bu-
dow´ cmentarza i nie zaprzestali
swoich dzia∏aƒ.
Jakie opinie docierajà do pana
na temat lokalizacji cmentarza?
– Ludzie nie mówili nic dopóki ww.
radni nie zacz´li ich podburzaç.To
jest przecie˝ jedyna lokalizacja,
która jest mo˝liwa. Ludzie o tym
wiedzà.To nie jest tylko moja opi-
nia. Nawet podczas mszy ksiàdz
Grzegorz Kucharski nawo∏ywa∏
wielokrotnie, i w ostatnià niedzie-
l´ dobitnie to powtórzy∏ podczas
og∏oszeƒ parafialnych, ˝eby zaprze-
staç dzia∏aƒ, które przeszkadzajà
w pozyskaniu terenów pod budo-
w´ cmentarza. Ksiàdz og∏osi∏, ˝e
na starym cmentarzu nie ma ju˝
miejsc, zosta∏y tylko nieop∏acone
dzier˝awy.
Jest nam przykro ̋ e walczymy jak
z wiatrakami. Walczymy o cmen-
tarz tyle lat i wcià˝ napotykamy
na przeszkody w postaci podbu-

rzania niektórych osób, by wyst´-
powa∏y przeciwko. Te dzia∏ania
majà przecie˝ wy∏àcznie charak-
ter polityczny. Ci Radni zbierajà
tylko argumenty przeciwko Wój-
towi – gdyby uda∏o im si´ prze-
szkodziç w budowie cmentarza
b´dà mogli mówiç, ˝e Wójt Pawe∏
Kownacki nic nie zrobi∏. A on
przecie˝ robi wszystko, ˝eby

w Gminie du˝o si´ dzia∏o i zmie-
nia∏o na lepsze.
Dzi´kuj´ za rozmow´.
– Dzi´kuj´ i ja. Mam nadziej´, ˝e
pokonamy trudnoÊci i b´dziemy
mogli przystàpiç do szczegó∏o-
wych opracowaƒ technicznych. Je-
steÊmy ju˝ bardzo blisko sukcesu.

nn Rozmawia∏a 
Joanna P∏óciennik 
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pod cmentarz
trwały latami. 



Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Prowadzonych jest 29 post´powaƒ o ustaleniu

op∏aty adiacenckiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nie-
ruchomoÊci na skutek jej podzia∏u.Wydano 21 za-
wiadomieƒ o ustaleniu numeru porzàdkowego.

2. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ za dzia∏-
ki przej´te z mocy prawa pod drogi gminne. Przy-
gotowywano i uzupe∏niano dokumentacj´ do re-
gulowania stanu prawnego dzia∏ek drogowych gmi-
ny Wieliszew. Korespondowano ze Starostwem
Powiatowym w Legionowie w/s odszkodowaƒ
za grunty przej´te pod ul. Polnà i Mi∏à w Wieli-
szewie.

3. Przygotowano 2 projekty uchwa∏ w sprawie wyra-
˝enia zgody na odstàpienie od obowiàzku przetar-
gowego trybu zawarcia umów dzier˝awy na okres
powy˝ej 3 lat.Wszcz´to procedur´ sprzeda˝y dzia-
∏ek budowlanych w miejscowoÊci Wieliszew (ul.
Podgórna).

4. Przygotowano materia∏y do projektu bud˝etu
na 2015 rok (dochody i wydatki GNG). Przygoto-
wano umow´ cywilnoprawnà dot. wykonania
us∏ugi z zakresu wyceny nieruchomoÊci grunto-
wych i podzia∏u geodezyjnego.

Referat Spraw Obywatelskich, 
Handlu i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowano na pobyt sta∏y 67 osób, 25 noworod-
ków, czasowy 14 osób, wymeldowano 31 osób, wy-
dano na wniosek dla 13 osób poÊwiadczenia o za-
meldowaniu w lokalu.

2. Przyj´to, sprawdzono i wprowadzono do bazy do-
wodowej wnioski o wydanie dowodu od 191 osób.
Przyj´to i wprowadzono do bazy wydanych i unie-
wa˝nionych dowodów osobistych i do bazy danych
ewidencji ludnoÊci i zbioru pesel, nowo wyprodu-
kowanych dowodów osobistych – 153 sztuki. Przy-
gotowano jubileusz 100 urodzin dla mieszkaƒca
Gminy Wieliszew.

3. Zweryfikowano dane osobowe dla organu nowe-
go miejsca pobytu sta∏ego 47 osób przyby∏ych z te-
renu innych gmin. Udzielono odpowiedzi na 35
wniosków o udost´pnienie danych z ewidencji lud-
noÊci, zbioru pesel, ewidencji wydanych i uniewa˝-
nionych dowodów osobistych (informacji o danych
osobowych i adresach).

4. Przygotowano i zaktualizowano spis wyborców.
Sporzàdzono 6 aktów zgonu i 10 aktów ma∏˝eƒ-
stwa. Przyj´to 63 wnioski CEIDG dotyczàcych dzia-
∏alnoÊci gospodarczej.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
1. Przygotowano i wydano 38 wypisów z miejscowe-

go planu zagospodarowania przestrzennego, 12 za-
Êwiadczeƒ o braku miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego, 12 decyzji zatwierdzajà-
cych projekt podzia∏u nieruchomoÊci, 10
postanowieƒ opiniujàcych wst´pny projekt podzia-
∏u nieruchomoÊci, 42 decyzje o warunkach zabu-
dowy i zagospodarowania terenu, 38 wszcz´ç
w przedmiocie inwestycji ustalajàcej warunki za-
budowy, sprawdzono 23 akty notarialne w zakre-
sie op∏aty planistycznej, przygotowano 106 odpo-
wiedzi na korespondencj´.

2. Rozpocz´to procedur´ zawiadomienia o przystà-
pieniu do sporzàdzenia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Mi-
cha∏ów-Reginów, gm. Wieliszew (zawiadomio-
no 22 instytucje). Zwrócono si´ do Paƒstwowego
Powiatowego Inspektora Sanitarnego i Regional-
nego Dyrektora Ochrony Ârodowiska o uzgodnie-
nie zakresu i stopnia szczegó∏owoÊci informacji wy-
maganych w prognozie oddzia∏ywania na Êrodowi-
sko do projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi
Micha∏ów-Reginów.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydano 24 decyzje na wycink´ drzew poprzedzo-

nych ogl´dzinami w terenie. Prowadzono post´po-
wania w sprawie decyzji o Êrodowiskowych uwarun-
kowaniach dla przedsi´wzi´ç w.Wieliszewie, w. Mi-
cha∏owie-Reginowie, ¸ajskach, Sikorach obr´b
K´pa Kikolska. Podj´to szereg interwencji w tere-
nie w sprawach: nielegalnych wycinek drzew w Si-
korach, Krubinie, Skrzeszewie, nielegalnego wysy-
piska Êmieci w Ka∏uszynie, z∏ego traktowania zwie-
rzàt w: Micha∏owie-Reginowie, Wieliszewie,
¸ajskach, nieterminowego odbioru odpadów komu-

nalnych na terenie Gminy Wieliszew, nielegalne-
go pozbywania si´ nieczystoÊci p∏ynnych w Skrze-
szewie.

2. Sporzàdzono i przes∏ano do Urz´du Marsza∏kow-
skiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie
oraz do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Ârodowi-
ska korekt´ sprawozdania z realizacji zadaƒ z za-
kresu gospodarowania odpadami komunalnymi
za rok 2013. Podpisano umow´ na od∏awianie bez-
domnych zwierzàt z terenu Gminy Wieliszew, ich
transport, przyj´cie i utrzymanie w schronisku.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowano projekty Uchwa∏: bud˝etowej

w sprawie zmian w planie wydatków i dochodów
oraz w sprawie zmian w planie dochodów i wydat-
ków Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz 4 za-
rzàdzenia Wójta Gminy w sprawie zmian bud˝e-
towych.

2. Uzgadniano wydatki i dochody wed∏ug klasyfika-
cji rozdzia∏ów i paragrafów do sporzàdzenia spra-
wozdaƒ. Prowadzono ksi´gowoÊç dla projektów
unijnych, anga˝owano Êrodki pieni´˝ne zabezpie-
czajàce wykonanie umów, umów-zleceƒ, umów
o dzie∏o.

3. Przygotowano informacj´ o przebiegu wykonania
bud˝etu Gminy za I pó∏rocze 2014 r. dla Regional-
nej Izby Obrachunkowej. Sporzàdzono miesi´cz-
ne sprawozdania z wykonania dochodów i wydat-
ków (Rb-28S,Rb-27S).

Referat Podatków
1. Wydano 75 decyzji podatkowych, 19 postano-

wieƒ, 67 zaÊwiadczeƒ o stanie majàtkowym
(w tym o zaleganiu bàdê niezaleganiu w podat-
kach. Wystawiono 210 upomnieƒ na zaleg∏oÊci
w zobowiàzaniach podatkowych. Wprowadzo-
no 107 deklaracji za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi.

2. Na podstawie zawiadomieƒ o zmianie w ewiden-
cji gruntów i budynków oraz na podstawie zaÊwiad-
czeƒ Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowla-
nego o oddanych budynkach do u˝ytkowania ak-
tualizowano baz´ podatkowà, otrzymaliÊmy 115
zawiadomieƒ o zmianach w ewidencji gruntów
i budynków i 14 zaÊwiadczeƒ dotyczàcych pozwo-
lenia na u˝ytkowanie obiektów budowlanych.

3. Przygotowano informacj´ o nieudzieleniu pomo-
cy publicznej de minimis w rolnictwie i rybo∏ów-
stwie oraz Rb-27S za miesiàc 08. 2014 r. oraz spra-
wozdanie i rozliczenie dotacji za zwrot akcyzy
w 2014 r.

4. Przygotowano kontokwitariusze dla so∏tysów na po-
bór III raty podatku oraz wniosek o przekazanie
gminie dotacji celowej na post´powanie w sprawie
zwrotu producentom rolnym podatku akcyzowego
zawartego w cenie oleju nap´dowego wykorzysty-
wanego do produkcji rolnej i jego wyp∏at´ za okres
od 1 sierpnia do 31 sierpnia 2014 r.

Referat Gospodarki Komunalnej i Inwestycji
1. Koordynowano prace zwiàzane z budowà kanali-

zacji sanitarnej na os. Zacisze w Janówku Pierw-
szym, cz´Êciowy odbiór prac, zgodnie z harmono-
gramem rzeczowo-finansowym.

2. Koordynowano prace zwiàzane ze sporzàdzeniem
koncepcji budynku u˝ytecznoÊci publicznej tzw.
Domu Kultury w Olszewnicy Starej, spotkania
z przysz∏ym U˝ytkownikiem, odbiór prac projek-
towych.

3. Przygotowano i z∏o˝ono wniosek o p∏atnoÊç do Sa-
morzàdu Województwa Mazowieckiego dotyczàce-
go dofinansowania prac zwiàzanych z realizacjà za-
dania Zagospodarowanie terenu przestrzeni pu-
blicznej w Olszewnicy Starej.

4. Odebrano dokumentacj´ koncepcji zagospodaro-
wania terenu dzia∏ek w rejonie Gimnazjum w ra-
mach zadania pn.Wieliszewskie Centrum Integra-
cji Spo∏ecznej, Przedszkole, Infrastruktura Spor-
towa i OÊrodek Zdrowia.

5. Przygotowano dokumenty i materia∏y do og∏osze-
nia przetargu nieograniczonego na budow´ Sali
Gimnastycznej przy Gimnazjum w Wieliszewie,
otwarcie ofert 23 wrzeÊnia br.

6. Przygotowano materia∏y do post´powania o udzie-
lenie zamówienia na modernizacj´ placu zabaw
przy Szkole Podstawowej w Olszewnicy Starej, za-
warcie umowy z firmà Educarium Sp. z o.o., usta-
lenia robocze z Wykonawcà i u˝ytkownikiem do-

tyczàce projektu zagospodarowania terenu placu
zabaw.

7. W dniu 19.08.2014 r. podpisano umow´ z firmà
ZIEL-BUD z Warszawy na budow´ placu zabaw
i boiska wielofunkcyjnego wraz z oÊwietleniem te-
renu w ramach zadania pn. Plac zabaw i boisko
na osiedlu przy ul. Modliƒskiej 110–144 w Wieli-
szewie – zagospodarowanie przestrzeni publicznej,
koordynowano prace, konsultacje z przysz∏ym
U˝ytkownikiem.

8. Podpisano umow´ z firmà BUDIMPOL Sp. z o.o.
na rozbudow´ ZS w ¸ajskach w ramach zadania
„Centrum Integracyjne Gminy Wieliszew – Rozbu-
dowa Szko∏y na potrzeby ¸ajsk i Micha∏owa-Regi-
nowa – koncepcja, projekt i wykonanie”, planowa-
ne wprowadzenie Wykonawcy na budo-
w´ 23.09.2014 r.

9. Przygotowano materia∏y do post´powania o udzie-
lenie zamówienia na opracowanie koncepcji do-
celowego zwodociàgowania Gminy Wieliszew
w ramach zadania „Zasilenie Gminy w wod´ – kon-
cepcja budowy magistrali wodociàgowej ∏àczàcej
uj´cie wody w Janówku Pierwszym i Wieliszewie
oraz wodociàgowanie Gminy Wieliszew – projek-
towanie i realizacja”, zawarto umow´ z firmà
TECHNO-WOD, ustalenia koordynacyjne z biurem
projektowym dotyczàce zakresu prac.

10. Przygotowano materia∏y do post´powania prze-
targowego na w∏àczenie rurociàgu ciÊnieniowe-
go do istniejàcych kolektorów podciÊnienio-
wych kanalizacji sanitarnej w rejonie stacji pomp
przy ul. Nowodworskiej w Janówku Pierwszym
w ramach budowy kanalizacji sanitarnej na os.
Zacisze w Janówku Pierwszym, zawarto umow´
z firmà GLOBUD z Inowroc∏awia, zakoƒczenie
prac – 15.10.2014 r.

11. Przygotowano materia∏y do wszcz´cia post´powania
o udzielenie zamówienia na „Opracowanie dokumen-
tacji projektowej budowy sieci kanalizacji sanitar-
nej w m. Góra”, otwarcie ofert – 19.09.2014 r.

12. Wprowadzono wykonawc´ na wykonanie robót
w ramach zadania pn. „Poprawa bezpieczeƒstwa
komunikacyjnego i p∏ynnoÊci ruchu w Gminie
Wieliszew poprzez przebudow´ i utwardzenie na-
wierzchni oraz oznakowanie dróg na terenie Gmi-
ny Wieliszew” w zakresie utwardzenia powierzch-
niowego nawierzchni jezdni ˝wirowych dróg
gminnych – ulic w miejscowoÊciach: Olszewnica
Stara – ul. Polna i LeÊna, Janówek Pierwszy – ul.
¸àkowa i tzw. Agronomówka, Wieliszew – ul. Je-
ziorna i Modliƒska-Bis, ¸ajski – ul. Bukowa z od-
cinkiem Bia∏ob∏ockiej, KoÊcielnej – dwa odcin-
ki na osiedlu D´bowa, Micha∏ów – Reginów
– Akacjowa, Krubin – ul. ¸ab´dziowa. Obecnie
trwajà roboty na ul. Modliƒskiej-Bis i Jeziornej
w Wieliszewie, Polnej i LeÊnej w Olszewnicy Sta-
rej oraz 2 odcinkach drogi gminnej ul. KoÊciel-
nej (osiedle D´bowa) w ¸ajskach.

13. Wykonano roboty w zadaniu pn.: „Utwardzenie
drogi – ul. Dworcowa Janówek Pierwszy – Góra”
w zakresie przebudowy publicznej drogi gminnej
nr 180504W – ulicy Dworcowej w miejscowoÊci
Góra i Janówek Pierwszy na odcinku d∏ugo-
Êci 345 m. Trwajà prace odbiorowe.

14. Wprowadzono wykonawc´ na wykonanie robót
w ramach zadania pn. „Chodnik od Skrzeszewa
do Ka∏uszyna”. W pierwszej kolejnoÊci realizo-
wane sà prace na ulicy Dolnej w Ka∏uszynie
na odcinku od drogi woj. nr 631 – ulicy Nowo-
dworskiej w kierunku budynku koÊcio∏a na ul.
Dojazdowej w Skrzeszewie.

15. Wprowadzono wykonawc´ na wykonanie robót
w ramach zadania pn. „Budowa chodników
przy ul.Wspólnej w Komornicy”.W pierwszej ko-
lejnoÊci realizowane b´dà prace zwiàzane z bu-
dowà progu zwalniajàcego, chodnika, odwodnie-
nia oraz przebudowa zjazdów na skrzy˝owaniu
drogi powiatowej nr 1822W – ulicy Wspólnej oraz
drogi gminnej – ulicy Pogodnej w Komornicy.

16. Wykonano roboty zwiàzane z budowà oÊwietle-
nia drogowego drogi gminnej – ulicy Prostej w Ol-
szewnicy Starej oraz 3 punktów Êwietlnych SO-
LAR na ulicy Janiny w m. Skrzeszew w ramach
zadania „Budowa oÊwietlenia w drogach gmin-
nych Wieliszewie”. Trwajà prace zwiàzane z za-
∏atwieniem spraw dotyczàcych monta˝u uk∏adu
rozliczeniowo-pomiarowego pomi´dzy firmà
ENEA z Poznania a PGE Rejon Energetyczny
w Legionowie.

17. W ramach zadania „Budowa oÊwietlenia w dro-
gach gminnych Gminy Wieliszew” zosta∏a wybu-
dowana, odebrana i rozliczona linia oÊwietlenia
drogowego 3 ulic: KoÊcielnej III etap (na osiedlu
D´bowa), zau∏ka ulicy LeÊnej oraz ulicy Przyle-
sie w ¸ajskach.

18. Wykonano roboty zwiàzane z budowà chodnika
wraz ze zjazdami wzd∏u˝ drogi gminnej – ulicy
KoÊcielnej w. Skrzeszewie, na odcinku od ul. Do-
jazdowej do ∏àcznika z ul. Familijnà w ramach za-
dania „Poprawa bezpieczeƒstwa komunikacyjne-
go i p∏ynnoÊci ruchu w Gminie Wieliszew poprzez
przebudow´ i utwardzenie nawierzchni oraz
oznakowanie dróg na terenie Gminy Wieliszew”.
Trwajà prace odbiorowe.

Referat Zakupów i Zamówieƒ Publicznych
1. W trybie przetargu nieograniczonego o wartoÊci

powy˝ej 30 000, przygotowano i prowadzono po-
stepowania na: budow´ chodników przy ul.Wspól-
nej w Komornicy, budow´ oÊwietlenia Skrzeszew-
-Ka∏uszyn, budow´ chodnika od Skrzeszewa do Ka-
∏uszyna, Us∏ugi edukacyjne obejmujàce
prowadzenie zaj´ç dla uczniów klas IV–VI w ra-
mach projektu pn. „Wieliszewska Akademia M∏o-
dego Cz∏owieka”, dostaw´ pomocy i materia∏ów
dydaktycznych do prowadzenia zaj´ç z j´zyka an-
gielskiego i edukacji matematycznej w przedszko-
lach w Gminie Wieliszew w ramach projektu „Fra-
nek i Jola chodzà do przedszkola”, budow´ Sali
Gimnastycznej przy Gimnazjum wWieliszewie, do-
staw´ tablic multimedialnych, pakietów graficz-
nych oraz projektora i ekranu, Êwiadczenie us∏ug
sta∏ego lub mobilnego dost´pu do internetu wraz
z dostawà i monta˝em sprz´tu potrzebnego
do Êwiadczenia us∏ugi w Gminie Wieliszew w ra-
mach projektu WIN2.

2. W przygotowaniu sà przetargi na budow´ kanali-
zacji w Micha∏owie-Reginowie i w ¸ajskach.
W trybie zapytaƒ ofertowych o wartoÊci poni-
˝ej 30.000 , przeprowadzono 18 post´powaƒ w za-
kresie prac inwestorsko-modernizacyjnych na te-
renie Gminy.

Zespół Informacji i Promocji Gminy
1. Przygotowano materia∏y do „Gazety Wieliszewskiej”

nr 83 oraz wizyt´ niemieckiej delegacji w Gminie
Wieliszew. Obs∏u˝ono medialnie uroczyste obcho-
dy 70. rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego.

2. Zorganizowano i koordynowano „Wieliszewski
Crossing” – Etap Fina∏owy, Do˝ynki Gminne”,
otwarcie Sali Koncertowej imienia Krzysztofa
Klenczona, koncert reprezentacyjnego zespo∏u
Wojska Polskiego, imprez´ rodzinnà na wieliszew-
skiej pla˝y oraz zbiórk´ darów dla Ukrainy.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego
1. Do Departamentu NieruchomoÊci Urz´du Marsza∏-

kowskiego wystàpiono o zgod´ na posadowienie
fotoradaru w Wieliszewie. Wspólnie z Komisaria-
tem Policji w Wieliszewie sporzàdzono specyfika-
cj´ technicznà na wykonanie profesjonalnego Cen-
trum Monitoringu.

2. Z projektantem omówiono organizacj´ ruchu
i oznakowanie przy Szkole Podstawowej w Wieli-
szewie. Przygotowano projekt organizacji ruchu
pod przystanki w Olszewnicy Starej i Górze. Fir-
ma wykonujàca oznakowanie poziome otrzyma∏a
zlecenie.

3. Rozpocz´to prace nad nowym Planem Zarzàdza-
nia Kryzysowego z nowà siatkà bezpieczeƒstwa.
Z poczàtkiem roku szkolnego wprowadzono nowy
rozk∏ad jazdy i przygotowano jego korekt´, która
wesz∏a w ˝ycie 22 wrzeÊnia.

4. Przeprowadzono çwiczenia ratowniczo-gaÊnicze
pod kryptonimem „KLUCZ 2014”. Gminna Spó∏-
ka Wodna Wieliszew uzyska∏a dotacj´ od Wojewo-
dy Mazowieckiego w wysokoÊci 22 tys. z∏”. Wdro-
˝ono nowy rozk∏ad jazdy SKM.

Referat Sportu
Opracowano kalendarz imprez sportowych w Hali
Sportowej w Wieliszewie na rok 2014/2015.
W dniach 8–9.09.2014 r. przygotowano i przeprowa-
dzono gminny etap Turnieju o Puchar Donalda
Tuska.W dniu 14.09.2014 r. przygotowano i przepro-
wadzono fina∏owà edycj´ Wieliszewskiego Crossin-
gu. Przygotowano dokumentacj´ do 9.Wieliszewskie-
go Biegu Jesieni, który odb´dzie si´ 19.10.2014 r.

OÊrodek Kultury
1. Przygotowano i wspó∏organizowano wraz z Urz´-

dem Gminy uroczystoÊci patriotyczne
1.08., 15.08. i 1.09. Do˝ynki Gminne 2014” w ¸aj-
skach w dniu 6.09. oraz kolejnà edycj´ Festiwa-
lu „Kraina ¸agodnoÊci” z cz´Êcià konkursowà
(26.10.), a tak˝e gminne zespo∏y artystyczne
do przeglàdu w Sali Koncertowej w Wieliszewie
(27.09.).

2. W dniu 6.09. wspó∏organizowano i przeprowadzo-
no akcj´ spo∏ecznà „SolidarnoÊç 2.0”.

3. W dniu 08.09.2014 r. zorganizowano i przeprowa-
dzono wystaw´ fotograficznà w GCK w ¸ajskach
„Japonia oczami Gaijina”, wernisa˝.

4. Powo∏ano 3 nowe sekcje robotyka i elektronika,
malarstwo i rysunek oraz Zumba.

5. Udzia∏ w przygotowaniach do otwarcia Sali Kon-
certowej im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie,
w tym druk i sprzeda˝/kolporta˝ biletów na zapla-
nowane wydarzenia.

Samorzàdowa Administracja 
Placówek OÊwiatowych

Opracowano dane w Systemie Informacji OÊwia-
towej wg stanu na dzieƒ 10 wrzeÊnia 2014 r. Prze-
prowadzono post´powanie na udzielenie zamówie-
nia na dowóz uczniów niepe∏nosprawnych do szkó∏.
Przeanalizowano aneksy arkuszy organizacyjnych
przedszkoli i szkó∏ na rok szk. 2014/2015. Przepro-
wadzono kontrol´ doraênà w Przedszkolu nr 1
w Wieliszewie.Wystàpiono do innych gmin o zwrot
kosztów dotacji udzielonych niepublicznemu punk-
towi przedszkolnemu na wychowanków zamieszku-
jàcych inne gminy.

OÊrodek Pomocy Społecznej
1. W sprawach Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´∏o 91

wniosków, wydano 49 decyzji, wyp∏acono 397 ro-
dzinom Êwiadczenia rodzinne na kwo-
t´ 203 404,00 z∏. Z funduszu alimentacyjnego wy-
p∏acono Êwiadczenia dla 45 rodzin na kwo-
t´ 28 193,39 z∏.

2. Wp∏yn´∏o 5 nowych wniosków o przyznanie dodat-
ku mieszkaniowego, wydano 5 decyzji. Wyp∏aco-
no dodatki mieszkaniowe na kwot´ 12 805,90 z∏
dla 25 osób.

3. Do pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o 139 wniosków
o pomoc, wydano 164 decyzji. W ramach pomo-
cy finansowej systemu pomocy spo∏ecznej wyp∏a-
cono nast´pujàce zasi∏ki: sta∏e 49 osobom, okre-
sowe 7 rodzinom, celowe 55 rodzinom, specjalne
zasi∏ki celowe 30 rodzinom. Sfinansowano 88 dzie-
ciom obiady w szkole. Wp∏yn´∏o 68 wniosków
o przyznanie stypendium socjalnego.

4. Sporzàdzono ∏àcznie 19 sprawozdaƒ (w tym spra-
wozdania finansowe, rzeczowo-finansowe, informa-
cje itp.).

5. OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej realizuje zadania
zwiàzane z procedurà Niebieskiej Karty oraz bie-
˝àce zadania zwiàzane z projektem wspó∏finanso-
wanym ze Êrodków UE „Równe szanse”.

Referat Pozyskiwania Ârodków Zewn´trznych
1. Z∏o˝ono wnioski o dofinansowanie: na budow´

chodnika wraz z oÊwietleniem ulicznym na ulicy
KoÊcielnej w miejscowoÊci Skrzeszew, budow´
chodnika wraz z oÊwietleniem ulicznym na ulicy
Polnej w miejscowoÊci Olszewnica Stara, rewita-
lizacj´ Jeziora Wieliszewskiego i utworzenie tere-
nu rekreacyjnego, budow´ chodnika i zjazdów
przy ul. Mickiewicza i ul. Dolnej w Ka∏uszynie oraz
ul. Dojazdowej w Skrzeszewie.

2. Podpisano umowy dofinansowania na projekty: bu-
dow´ Centrum Integracyjnego Gminy Wieliszew
wysokoÊç dofinansowania: 1 999 477,66 z∏, budo-
w´ kanalizacji sanitarnej w miejscowoÊci ¸ajski
– IV etap, wysokoÊç dofinansowania:
2 335 084,00 z∏, budow´ kanalizacji Micha∏ów-Re-
ginów – etap II i III w Gminie Wieliszew, wysokoÊç
dofinansowania: 5 107 639,40 z∏.

3. Zakoƒczy∏ si´ remont realizowany w ramach pro-
jektu „Remont i wyposa˝enie budynku pe∏niàce-
go funkcje spo∏eczno-kulturowe we wsi Janówek
Pierwszy”.

4. Sprawowano sta∏y nadzór nad realizacjà projek-
tów:Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci 2, Franek
i Jola chodzà do przedszkola, Aktywni mieszkaƒ-
cy Gminy Wieliszew.

nn Opracowa∏ ¸ukasz Ziemak
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Informator

Praca Urz´du
Informacja o pracy w Urz´dzie Gminy w okresie od 1sierpnia do 18 wrzeÊnia 2014 
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Informator/Ekologia

W czym mog´ pomóc?
Telefony kontaktowe
n Godziny pracy Urz´du: poniedziałek – 9.00-17.00, wtorek – piàtek – 7.30-15.30
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Wójt przyjmuje interesantów: w poniedziałki – 14.00-16.30
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Zast´pca Wójta przyjmuje interesantów: w czwartki – 14.30-15.30
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Przewodniczàcy lub Wiceprzewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew 

przyjmujà interesantów: w Êrody – 10.00-12.00
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Porady prawne dla mieszkaƒców w ka˝dy wtorek – 13.00-15.00
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Sekretariat Urz´du Gminy: tel. (22) 782-27-32, fax (22) 782-27-22, 

e-mail: sekretariat@wieliszew.pl
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Biuro Obsługi Klienta: osoba kontaktowa Maryla Mozol, 

tel. (22) 782-20-22 e-mail: bok@wieliszew.pl 
– Punkt informacyjny, biuro podawcze.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Gospodarki Komunalnej i Inwestycji: kierownik Tomasz Szymaƒski 

tel. (22) 774-57-59, kom. 797 004 908, e-mail: komunal@wieliszew.pl 
Wydawanie zezwoleƒ na zaj´cie pasa drogowego oraz wszelkie kwestie dotyczàce inwestycji, dróg
gminnych (w tym odÊnie˝ania i awarii oÊwietlenia ulicznego) i obiektów komunalnych.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Gospodarki NieruchomoÊciami: kierownik Gra˝yna Staƒczak, 

tel. (22) 782-19-11, e-mail: nieruchomosci1@wieliszew.pl
Nadawanie numeru porzàdkowego, sprzeda˝–dzier˝awa–najem nieruchomoÊci gminnych, kwestie
regulujàce nazewnictwo ulic, odszkodowania za drogi przej´te z mocy prawa na podstawie decyzji
podziałowych i opłat´ adiacenckà.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji: kierownik Adam Witkowski 

tel. (22) 782-21-22, e-mail: architekt1@wieliszew.pl
Wydawanie decyzji o warunkach zabudowy, decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,
decyzji podziałowych, wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
oraz wypisów i wyrysów ze studium uwarunkowaƒ i kierunków zagospodarowania przestrzennego lub
zaÊwiadczeƒ o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa: kierownik Anita Witkowska

tel. (22) 782-22-32, e-mail: ekologia@wieliszew.pl
Wydawanie zezwoleƒ na usuwanie  drzew i krzewów, wszelkie kwestie dotyczàce gospodarki
odpadami (opłaty Êmieciowe, usługi asemizacyjne) oraz pozostałe kwestie z zakresu ochrony
Êrodowiska, w tym zapewnienie opieki nad bezdomnymi zwierz´tami.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Podatków: kierownik Edyta Sierawska tel. (22) 782-19-20 

e-mail: esierawska@wieliszew.pl
Ustalanie wymiaru podatku. Wydawanie zaÊwiadczeƒ o zaległoÊciach podatkowych 
i stanie majàtkowym.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Spraw Obronnych i Zarzàdzania Kryzysowego: kierownik Katarzyna GreÊkiewicz 

tel. (22) 782-19-12, kom. 797-004-900 e-mail: bezpieczenstwo@wieliszew.pl
Zgłoszenia dotyczàce wszelkich niepokojàcych zjawisk Êrodowiskowych (powalone drzewa,
podwy˝szony poziom wód gruntowych, po˝ary) i społecznych (alarmy o podło˝eniu i pozostawieniu
ładunków wybuchowych) zagra˝ajàcych bezpoÊrednio zdrowiu i ˝yciu.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Koordynator do spraw komunikacji: Bernard Ziemak

tel. (22) 782-19-12, e-mail: komunikacja@wieliszew.pl
Zgłoszenia dotyczàce wszelkich spraw dotyczàcych gminnego transportu zbiorowego, w tym zmian
i nieprawidłowoÊci w funkcjonowaniu rozkładów jazdy.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Referat Spraw Obywatelskich, Handlu i Usług oraz Urzàd Stanu Cywilnego: 

kierownik Magdalena Szmyt tel. (22) 782-18-85, 
e-mail: usc@wieliszew.pl w sprawach z zakresu Urz´du Stanu Cywilnego i działalnoÊci gospodarczej 
e-mail: ewidencjalud@wieliszew.pl w sprawach z zakresu ewidencji ludnoÊci 
Zgłoszenia utraty oraz wydawanie nowych dowodów osobistych, sprawy meldunkowe, wydawanie
aktów urodzenia, mał˝eƒstwa i zgonu, sprawy z zakresu działalnoÊci gospodarczej oraz wydawanie
zezwoleƒ na sprzeda˝ alkoholu.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n OÊrodek Pomocy Społecznej: p.o. kierownika Małgorzata Kaczyƒska

Al. SolidarnoÊci 25, 05-135 Wieliszew, tel. (22) 782-26-66, kom. 797 004 897, 
e-mail: pomoc@wieliszew.pl
Zgłoszenia wszelkich trudnych sytuacji losowych rodzinnych i społecznych, pomoc w uzyskaniu
nale˝nych Êwiadczeƒ oraz wszelkiej pomocy finansowej i pracy socjalnej.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Wieliszew” Sp. z o.o.,

prezes: Wojciech Piàtkowski, ul. Modliƒska 23A, 05-135 Wieliszew, 
tel. (22) 782-24-22, kom. 698 691 858, e-mail: biuro@tbswieliszew.pl  Przyjmowanie wniosków
i zawieranie umów dotyczàcych wynajmu lokali mieszkalnych b´dàcych w posiadaniu TBS.
Przyjmowanie wniosków i zawieranie umów o przyłàczenie do sieci wodno-kanalizacyjnej oraz
wydawanie warunków technicznych przyłàczenia do sieci, zawieranie umów na dostarczanie wody
i odbiór Êcieków, pobieranie opłat oraz usuwanie awarii we wspomnianym zakresie.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
n OÊrodek Kultury w Wieliszewie: dyrektor Dariusz Skrzydlewski, Łajski, ul. Stanisława Moniuszki 2 

(róg Nowodworskiej), 05-119 Legionowo, tel. (22) 782 20 02, kom. 662 247 341, e-mail:
kultura@wieliszew.pl
Zapisy do sekcji tematycznych.Organizacja wyjazdów oraz imprez kulturalnych zgodnych z ofertà
oÊrodka.

Oprac. ¸ukasz Ziemak
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Sport

W dniach 28–31sierpnia m∏odzi szczypiorniÊci z Gimnazjum
w Wieliszewie pod opiekà Tadeusza Szczygielskiego brali udzia∏
w Turnieju Pi∏ki R´cznej ,,Cup Fielmann” w klubie sportowym
GHG Hahnheide w zaprzyjaênionej z Gminà Wieliszew
niemieckiej Gminie Amt Trittau. 

W dniach 28–31 sierpnia m∏odzi
szczypiorniÊci z Gimnazjum w Wie-
liszewie pod opiekà Tadeusza
Szczygielskiego brali udzia∏ w Tur-
nieju Pi∏ki R´cznej ,,Cup Fiel-
mann” w klubie sportowym GHG
Hahnheide w zaprzyjaênionej
z Gminà Wieliszew niemieckiej
Gminie Amt Trittau. Organizatorzy
Turnieju oprócz rozgrywek sporto-
wych zaplanowali integracj´ pol-
skiej i niemieckiej m∏odzie˝y po-
przez noclegi w rodzinach nie-
mieckich, wspólny trening
i ca∏odniowà wycieczk´ do Ham-
burga – zaliczanego do najpi´kniej-
szych metropolii Europy. Zwiedza-
nie miasta dostarczy∏o nam wielu
niezapomnianych wra˝eƒ. Rejs
statkiem wzd∏u˝ ¸aby, t´tniàcy ˝y-
ciem port oraz zabytki, jakich do-
starczy∏a ponad 1200-letnia histo-
ria miasta na d∏ugo pozostanà
w naszej pami´ci. Kulminacyjnym
punktem programu by∏ turniej pi∏-
ki r´cznej rozegrany z udzia∏em 9
niemieckich dru˝yn klubowych
i dru˝yny z Wieliszewa, która mimo
wakacyjnej przerwy w treningach

potrafi∏a nawiàzaç równorz´dnà
walk´ na boisku. Mo˝na by∏o rów-
nie˝ zaobserwowaç wyraênà satys-
fakcj´ naszych zawodników z tego,
˝e potrafià sobie poradziç w obcym
paƒstwie oraz nawiàzaç kontakt
z rówieÊnikami. Wspólne grillowa-
nie i po˝egnalna kolacja z udzia∏em
Pani Urlike Stentzler (zast´pcy
burmistrza) i rodzin goszczàcych
naszà m∏odzie˝ zakoƒczy∏a pe∏nà
wra˝eƒ wizyt´ w Niemczech.
Na pewno wspólnie sp´dzony czas
zaowocuje nawiàzaniem przyjaêni
mi´dzy m∏odzie˝à z Polski i Nie-
miec, która z pewnoÊcià b´dzie
trwaç przez wiele lat.

Pragniemy serdecznie podzi´ko-
waç w∏adzom samorzàdowym naszej
Gminy na czele z Panem Wójtem
Paw∏em Kownackim za umo˝liwie-
nie wyjazdu.

Podzi´kowania kierujemy tak˝e
do w∏adz zaprzyjaênionej Gminy
Amt Trittau i organizatorom turnie-
ju: Heike Fischer, Gerdowi Hof-
mann i Janowi Dolnemu za szczere
i niezwykle ciep∏e przyj´cie.

nn Tadeusz Szczygielski 

Wsobot´, 14 wrzeÊnia odby∏a
si´ ostatnia impreza z cyklu
Wieliszewski Crossing. Pogo-

da tego dnia by∏a typowo letnia, co
prze∏o˝y∏o si´ z pewnoÊcià na bardzo
wysokà frekwencj´. Tradycyjnie ju˝
impreza rozpocz´∏a si´ wyÊcigiem dla
najm∏odszych, którzy mieli do poko-
nania 1 km! Najpierw ruszyli biega-
cze, po których w wyÊcigu wystarto-
wali mali kolarze. Rywalizacja by∏a
bardzo zaciek∏a i dostarcza∏a wielu

emocji. Co najwa˝niejsze – mimo, ˝e
dla niektórych dystans by∏ wyjàtko-
wo d∏ugi – wszyscy m∏odzi zawodnicy
wyÊcigi ukoƒczyli.

Nast´pnie co 30 sek. startowali ko-
larze, którzy mieli do pokonania
dwie 6,5 km p´tle, a po nich wystar-
towali wspólnie biegacze, którzy p´-
tl´ pokonywali tylko raz. Trasa by∏a
wyjàtkowo urozmaicona. Przebiega∏a
po ró˝nej nawierzchni: asfalt, piach,
dukty leÊne, bardziej i mniej wyma-
gajàce górki. Po wyczerpujàcej trasie
zawodnicy tradycyjnie ju˝ mogli si´
posiliç w zorganizowanym na mecie
bufecie. Cykl Wieliszewski Crossing,
zapoczàtkowany z inicjatywy Wójta
Paw∏a Kownackiego, cieszy∏ si´ du-
˝ym uznaniem wÊród sportowców, któ-
rzy gremialnie brali udzia∏ w kolej-
nych etapach zawodów. Mamy nadzie-
j´, ˝e druga edycja Wieliszewskiego
Crossingu planowana na 2015 rok
spotka si´ z równie du˝ym zaintere-
sowaniem.

nn

nn BIEGI:
Dzieci do lat 6
1. ˚yczyƒski Bartosz – Warszawa
2. Stankiewicz Filip – Niepor´t
3. Pazik Ola – Wieliszew
Dzieci 7–8 lat:
1. Orliƒska Julia – Legionowo
2. Kmieç Norbert – Ludwinowo

D´bskie
3. Sieczko Mikołaj – Legionowo
Dzieci 9–10 lat:
1. ˚yczyƒska Natalia – Warszawa
2. Borowiec Mateusz – Warszawa
3. Idziak Magdalena – Zacisze

nn KOLARSTWO:
Dzieci do 6 lat:
1. Rokita Patryk – Legionowo
2. Baraƒska Maja – Nasielsk
3. Stasiorczyk Szymon – Wieliszew 
Dzieci 7–8 lat:
1. Âwierczewski JaÊ
2. ZyÊk Franciszek – Ostroł´ka
3. Tabor Oskar – Wieliszew
Dzieci 9–10 lat:
1. Borowiec Mateusz – Warszawa
2. KuÊ Natalia – Warszawa
3. Idziak Magdalena

nn BIEGI:
OPEN i OPEN M:
1. Wichowski Jacek – Pomiechówek
2. Szymborski Rafał – Góra
3. Ignatowicz Andrzej – Warszawa
OPEN K:
1. Skłodowska-Jechna Izabela

– Legionowo
2. Reda Kinga – Wieliszew
3. Kurpisz-Tr´dowska Klaudyna

– Warszawa
K 11–14:
1. Chudorliƒska Marta

– Legionowo
2. Bo˝ek Adrianna – Wieliszew
3. ˚ukowska Maria – Wieliszew
M 11–14:
1. Mamla Tomasz – Warszawa
2. Bregier Szymon – Płock
K 15–20:
1. Kur Joanna – Kobyłka
2. Karabin Monika – Wieliszew
3. Turecka Paulina – Wieliszew
M 15–20:
1. Wróblewski Daniel

– Michałów-Reginów 
2. Chudorliƒski Mateusz

– Legionowo 
3. Włodarski Adam – Olszewnica

Stara
K 21–30:
1. Reda Kinga – Wieliszew 
2. Niesteruk Paulina – Warszawa 
3. Skomarowska Barbara

– Legionowo
M 21–30:
1. Wichowski Jacek – Pomiechówek
2. Szymborski Rafał – Góra
3. Luks Tomasz – Serock 
K 31–40:
1. Skłodowska-Jechna Izabela

– Legionowo
2. Kurpisz-Tr´dowska Klaudyna

– Warszawa
3. Sieczko Anna – Legionowo
M 31–40:
1. Ignatowicz Andrzej – Warszawa 
2. Politowski Krzysztof – Warszawa 
3. Pazik Grzegorz – Wieliszew 
K 41–50:
1. Szadura Małgorzata – Skrzeszew 
2. Korzeniowska-Sobczuk Anna

– Warszawa 
3. Koper Irena – Legionowo
M 41–50:
1. Król Dariusz Marek – Wołomin 
2. ˚ak Robert – Jachranka 
3. Âwistek Dariusz – Wieliszew 
M 51–60:
1. Radomski Kazimierz – Wołomin 

2. Freites Luis – Warszawa 
3. Bàk Andrzej – Legionowo

nn KOLARSTWO:
OPEN i OPEN M:
1. Knapczyk Piotr – Skrzeszew 
2. Popek Marcin – Warszawa 
3. Krakowiak Piotr – Legionowo
OPEN K:
1. Rudnik Karolina – Zàbki 
2. Knapczyk Małgorzata

– Skrzeszew 
3. Fijarczyk Ewa – Legionowo
K 11–14:
1. Korajczyk Dominika – Legionowo 
2. Szawarska Dominika

– Legionowo
M 11–14:
1. Bregier Szymon – Płock 
2. Jakubowski Adam – Warszawa 
3. Miłkowski Kazimierz

– Olszewnica Stara
K 15–20:
1. Rudnik Karolina – Zàbki 
2. Krawczyk Paulina – Wieliszew 
3. GreÊkiewicz Aleksandra

– Wieliszew 
M 15–20:
1. Korajczyk Daniel – Legionowo
2. Âwierczewski Artur

– Michałów-Reginów
3. ˚ołek Igor – Wieliszew
K 21–30:
1. Kado Magdalena – Łajski
M 21–30:
1. Bidas Bartosz – Płoƒsk
2. Myszkowski Rafał

– Konstancin-Jeziorna
3. Koszarski Cezary – Bo˝a Wola
K 31–40:
1. Knapczyk Małgorzata

– Skrzeszew 
2. Fijarczyk Ewa – Legionowo 
3. Kowalska Jolanta – Legionowo 
M 31–40:
1. Knapczyk Piotr – Skrzeszew 
2. Popek Marcin – Warszawa 
3. Krakowiak Piotr – Legionowo 
K 41–50:
1. ˚ołek Zofia – Wieliszew 
2. Szadura Małgorzata – Skrzeszew 
3. Korajczyk Jolanta – Legionowo 
M 41–50:
1. Michalak Jacek – Warszawa 
2. Korajczyk Mariusz – Legionowo
3. Bregier Piotr – Płock 
M 51–60:
1. Nowak Jan – Tłuszcz 
2. Radomski Kazimierz – Wołomin 
3. Bieniada Marcin – Warszawa
M 61 plus:
1. Sienkiewicz Zbigniew

– Komornica 
2. Sajua Marcin – Nowy Dwór 
3. Bogucki Zbigniew – Topolina 

Zwyci´zcami całorocznych
zmagaƒ okazali si´:
nn BIEG:
OPEN K:
1. Skłodowska-Jechna Izabela

– Legionowo 
2. Sieczko Anna – Legionowo 
3. Szadura Małgorzata – Skrzeszew 
OPEN M:
1. Wichowski Jacek – Pomiechówek 
2. Ignatowicz Andrzej – Warszawa 
3. Król Dariusz Marek – Wołomin 

nn KOLARSTWO:
OPEN K:
1. Fijarczyk Ewa – Legionowo 
2. Szadura Małgorzata – Skrzeszew 
3. Wrzesiƒska Anna – Legionowo 
OPEN M:
1. Krakowiak Piotr – Legionowo 
2. Kownacki Paweł – Podd´bie 
3. Myszkowski Rafał

– Konstancin-Jeziorna

Jesienne zmagania wygrali

Trittau – Wieliszew – Turniej Pi∏ki R´cznej
• Zapisy na www.czasomierzyk.pl oraz w dniu imprezy

w godz. 10.00–11.45. • Szczegó∏y wraz z regulaminem i mapami
tras na stronie www.sport.wieliszew.pl • Start Biegu Rodzinnego
(2,3 km) o godz. 12.00, Biegu G∏ównego (4,96 km) o godz. 13.00.

W niedziel´, 19 paêdziernika po raz siedemnasty (a dziewiàty jesienià)
na ulice Wieliszewa wylegnà mi∏oÊnicy biegania. Podobnie jak przed ro-
kiem oraz na wiosn´ pobiegniemy trasà znanà z pierwszych edycji wieli-
szewskich biegów – przez centrum miejscowoÊci i bulwar nad Jeziorem
Wieliszewskim. Po raz kolejny pomiar czasu zostanie przeprowadzony elek-
tronicznie a uczestnictwo w biegu mo˝emy zg∏osiç przez internet (portal
www.czasomierzyk.pl).
Punktualnie o godz. 12.00 uczestnicy wystartujà w Biegu Rodzinnym
na trasie 2,3 km. Godzin´ póêniej rozpocznie si´ Bieg G∏ówny liczà-
cy 4,96 km d∏ugoÊci. Zró˝nicowana terenowo trasa w przypadku Biegu
G∏ównego zosta∏a poprowadzona przez centrum Wieliszewa, skrajem
kompleksu leÊnego w okolicach ul. Willowej oraz wzd∏u˝ Jeziora Wie-
liszewskiego – p´tla ze startem i metà na stadionie. Trasa Biegu Ro-
dzinnego przebiegnie przez centrum miejscowoÊci i nadjeziorny bul-
war, pozwalajàc na udzia∏ osób niepe∏nosprawnych i najm∏odszych po-
ciech – na start z pomocà wózków dzieci´cych zezwala regulamin
zawodów. Dla 100 pierwszych zarejestrowanych uczestników organiza-
torzy przygotowali tradycyjne, pamiàtkowe koszulki oraz napoje i ba-
tony energetyczne. Do zwyci´zców trafià medale, puchary i nagrody rze-
czowe. Do zobaczenia na trasie!
Dodatkowo, w strefie zwiàzanej z bezpieczeƒstwem w ruchu drogowym,
goÊcie imprezy b´dà mieli mo˝liwoÊç bezp∏atnego wypróbowania:
– symulatora dachowania pojazdu;
– symulatora zderzenia pojazdu;
– alkogogli.

nn sponsorzy:

9. Wieliszewski Bieg
Jesieni – pobiegnij z nami!

W sobot´,
na finałowej edycji
Wieliszewskiego
Crossingu pogoda
rozpieszczała licznie
zebranych
zawodników.

Weronika Dzi´gielewska

Wieliszewski Crossing 
– Finał!
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GCK po wakacjach!
• Rysunek i malarstwo – piàtki,
godz. 17:00–19:00, koszt: 60 z∏ mie-
si´cznie (4 x 2h), prowadzenie: Aga-
ta Ob∏uska
Zaj´cia poÊwi´cone nauce rysunku
i malarstwa, przeznaczone dla dzie-
ci i m∏odzie˝y w wieku od 8 do 16 lat.
Zaj´cia rysunku b´dà si´ przeplataç
z zaj´ciami z malarstwa. Uczestnicy
w prosty i przyst´pny sposób pozna-
jà zasady i sposoby rysowania i ma-
lowania. Nauczymy si´ jak rysowaç
zachowujàc proporcje i jak wydobyç
Êwiat∏ocieƒ. Wykonamy szkice i ry-
sunki martwej natury oraz spróbuje-
my narysowaç cz∏owieka. Nauczymy
si´ jak mieszaç kolory tworzàc w∏a-
snà, niepowtarzalnà palet´ barw. Po-
znamy techniki malowania ró˝nymi
rodzajami farb i na ró˝nych pod∏o-
˝ach. B´dziemy malowaç zarówno
martwe natury jak i krajobrazy,
a w sezonie letnim wyruszymy w ple-
ner. Na zaj´cia zapraszam wszystkich
ch´tnych, dla których rysowanie
i malowanie to pasja i przyjemnoÊç.
Ja zadbam o wasze umiej´tnoÊci
i technik´ wykonywanych prac. Aga-
ta Ob∏uska
• Robotyka i elektronika – soboty,
godz. 13:30–15:00, koszt: 45 z∏/zaj´cia
(p∏atne u instruktora), prowadzenie:
Bogus∏aw ˚muda
Bezp∏atne zaj´cia pokazowe w sobo-
t´, 4 paêdziernika, godz. 13:30–15:00
Od lat 8 bez górnej granicy wiekowej.
Zaj´cia raz w tygodniu na przemian:
elektronika/robotyka. Ka˝dy z uczest-
ników otrzyma zestaw klocków LEGO
Mindstorm i Laptopa. Za pomocà in-
strukcji lub w∏asnej wyobraêni zbu-
dujemy robota lub inne urzàdzenie,
które mo˝na zaprogramowaç lub

mo˝na nim sterowaç za pomocà kom-
putera lub telefonu. Dzieciaki otrzy-
majà równie˝ narz´dzia i niezb´dne
elementy elektroniczne do wykona-
nia urzàdzenia elektronicznego, któ-
re po uruchomieniu zabiorà do domu.
• Zumba – poniedzia∏ki, godz.
17:30–18:30 i 18:30–19:30, koszt: 10/15
z∏/zaj´cia (p∏atne u instruktora), pro-
wadzenie: Arleta Kamiƒska
Zumba zawiera w sobie elementy
taƒca i aerobiku. Choreografia Zum-
by ∏àczy hip-hop, soca, samba, salsa,
merengue, mambo, sztuki walki, oraz
elementy Bollywood i taƒca brzucha.
Wykorzystywane sà tak˝e elementy
treningu si∏owego (squat, lunge).
• Trwajà zapisy na zaj´cia Aktywny
Senior/Zdrowy Kr´gos∏up (Êro-
dy 18:30–19:30). Kontakt do instruk-
tor Moniki Koz∏owskiej: 609 467 355
– http://www.jogaarte.ecom.com.pl
• Przypominamy o wolnych miej-
scach w Klubie Malucha (cz´Êç z za-
j´ç porannych w godz. 10.00–13.00)
oraz zapisach na blok popo∏udniowy
(wtorki i czwartki w godz.
16.00–19.00/ od ustalenia z instrukto-
rem).
• W zwiàzku z zainteresowaniem na-
ukà j´zyka angielskiego dla dzieci,
prosimy o zg∏aszanie ch´ci przystà-
pienia do grupy stworzonej przez
Szko∏´ Art Project w Gminnym Cen-
trum Kultury w ¸ajskach. Mo˝liwe
równie˝ grupy m∏odzie˝owe i doros∏e,
tak˝e j´zyki: niemiecki, hiszpaƒski,
francuski, w∏oski i rosyjski. Grupy po-
wstanà w przypadku zainteresowa-
nia 6–8 osób zbli˝onych wiekowo.
Zg∏oszenia do sekretariatu GCK
w ¸ajskach.

nn OKW

Przyjdê do Gminnego Centrum
Kultury i przystàp do jednej

z kilkunastu sekcji
zainteresowaƒ. Uwaga! Jesienne

nowoÊci w ofercie: rysunek
i malarstwo, robotyka

i elektronika, zumba. Pierwsze
zaj´cia bezp∏atne! Ponadto zapisy

na zaj´cia Aktywny
Senior/Zdrowy Kr´gos∏up,

popo∏udniowy Klub Malucha
oraz nauk´ j´zyka angielskiego!

Do 3 paêdziernika w galerii przechodniej Gminnego Centrum Kultury
w ¸ajskach mo˝emy oglàdaç fotografie Bianki Kubiak z podró˝y
po pe∏nej kontrastów Japonii. 

Japonia oczami gaijina

Gaijin to japoƒskie s∏owo oznacza-
jàce cudzoziemca, obcego, kogoÊ
z zewnàtrz. Typowy gaijin nie ro-
zumie japoƒskich zwyczajów, nie
potrafi jeÊç pa∏eczkami i nie zdej-
muje butów po wejÊciu do japoƒ-
skiego mieszkania. Gaijinem jest
te˝ europejski turysta, z jednej

strony zachwycony pi´knem Japo-
nii – Êwiàtyniami b´dàcymi osto-
jà spokoju i medytacji, czy te˝ ki-
piàcymi zielenià perfekcyjnymi
ogrodami; z drugiej zagubiony
w gàszczu Êwiate∏ i setek tysi´cy
przechodniów tokijskiej metropo-
lii. – Nasza wyprawa pozwoli∏a
nam na poznanie wielu oblicz Ja-
ponii. ZwiedziliÊmy Osak´ (g∏ów-
ny handlowy oÊrodek kraju) i Hi-
roshim´ – dziÊ pi´kne, rozwijajà-
ce si´ miasto, które jednak
na zawsze naznaczone b´dzie pi´t-
nem nuklearnej tragedii. Prze-
mieszczajàc si´ shinkansenami
(superszybkimi pociàgami) prze-
nieÊliÊmy si´ do Nary – historycz-
nej stolicy Japonii, miejsca Êwi´-
tego dla religii shinto oraz buddy-
stów, a nast´pnie do Kioto
– miasta gejsz i tysiàca Êwiàtyƒ,
które przetrwa∏o zniszcze-
nia II wojny Êwiatowej. Naszà po-
dró˝ zakoƒczyliÊmy w Tokio – glo-
balnym megamieÊcie o tysiàcu
twarzach – podsumowuje i zapra-
sza autorka, Bianka Kubiak.

nn OKW

z a p r o s z e n i e
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Wakacje z Kulturà 2014
– tydzieƒ drugi

W ramach drugiego tygodnia Wakacji
z Kulturà (18–22 sierpnia) z oferty
przygotowanej przez OÊrodek Kultury
w Wieliszewie skorzystało blisko 30
uczestników. 
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Tematem przewodnim 5-dnio-
wych warsztatów by∏y po-
dró˝e i wakacyjne w´drówki,

podczas których uczestnicy za-
prz´gajàc swojà wyobraêni´ oraz
poszerzajàc wiedz´ poznawali
kraje i ich kultury, jak równie˝
najbli˝sze otoczenie.

Warsztaty poprowadzi∏y in-
struktorki ze szczeciƒskiego „Sto-
warzyszenia Oswajania Sztuki”
– panie Karolina Machowicz i Jo-
anna Wojtarowicz, które tak opi-
sa∏y projekt: 

– Warsztaty, które prowadzi∏y-
Êmy przez ostatni tydzieƒ doty-
czy∏y tematu podró˝y i w´drów-
ki – nie tylko tej dalekiej, ale
równie˝ tej po najbli˝szej okoli-
cy, po miejscach pozornie zna-
nych, ale niekoniecznie uwa˝a-
nych za interesujàce. Aby zwró-
ciç uwag´ dzieci na ich otoczenie,
najpierw ruszyliÊmy poznawaç
okolic´ uruchamiajàc swojà wy-
obraêni´ co do pomys∏ów,

a na podstawie tych obserwacji
stworzyliÊmy zmys∏owe mapy
¸ajsk.

– Inspirujàc si´ pracami An-
dy’ego Goldsworthy’ego dzieci
tworzy∏y w lesie w∏asnà galeri´
z tak zwanym „land Artem”, czy-
li sztukà ziemi, zmieniajàc i oswa-
jajàc przestrzeƒ wokó∏ siebie. Po-
wsta∏y „travel journale” – pa-
mi´tniki z podró˝y, które
chcieliby odbyç do miejsc rzeczy-
wistych i tych z wyobraêni lub
marzeƒ. Na bazie tych pami´tni-
ków zrealizowaliÊmy wspólnie
animacje poklatkowe, opowia-
dajàce krótkie historyjki o podró-
˝owaniu.

– Dowiadujàc si´ co nieco
o tym, w co bawià si´ dzieci w in-
nych krajach, nasi uczestnicy
tworzyli w∏asne, autorskie gry,
w które potem równie˝ wspólnie
graliÊmy. A na podstawie infor-
macji o tym, jak ludzie w innych
kulturach ozdabiajà swoje cia∏a

i w co si´ ubierajà, dzieci ozdabia-
∏y swoje portrety maskami i tatu-
a˝ami.

– Dzieciaki najbardziej intere-
sowa∏a praca farbami, ale wyko-
rzystywaliÊmy równie˝ inne na-
rz´dzia: materia∏y recyclingowe,
naturalne – przyniesione z lasu,
oraz techniki: mi´dzy innymi ko-
la˝. Stara∏yÊmy si´, by zaj´cia by-
∏y intensywnie i mamy nadziej´,
˝e równie˝ interesujàce i inspiru-
jàce.

Warsztaty zakoƒczy∏a prezenta-
cja efektów wspólnych dzia∏aƒ
z udzia∏em zaproszonych przez
m∏odych uczestników goÊci: rodzi-
ców, dziadków, znajomych.

Koszt tygodniowych warszta-
tów wynosi∏ 175 z∏ i obejmowa∏
równie˝ posi∏ki. Organizator po-
kry∏ ponadto koszty ubezpiecze-
nia OC i NW. Uczestnicy mogli
równie˝ skorzystaç z bezp∏atnego
transportu z terenu Gminy (zbiór-
ki w czterech punktach).
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Rozrywka

Jeszcze przed nami w Sal i
Koncertowej  na ul .
Modl iƒsk ie j  1  w Wiel iszewie:

27.09 (sobota)  koncert Promyków,
Chóru Marzenie
i Belcanto, zespołu
Kantado Koro oraz
sekcji wokalnej
GCK (wejÊciówki
do odbioru
w Urz´dzie Gminy)

••••••••••••••••••••••••••••••
03.10 (piàtek) utwory Krzysztofa

Klenczona wykonajà
zespoły Kantado
Koro i Horyzonty
(wejÊciówki
w Gminie Wieliszew)

••••••••••••••••••••••••••••••
04.10 (sobota) koncert papieski

orkiestry Con
Grazia z Płoƒska
(wejÊciówki
do odbioru
w Urz´dzie Gminy)

••••••••••••••••••••••••••••••
11.10 (sobota) Stare Dobre

Mał˝eƒstwo (brak
wolnych miejsc)

••••••••••••••••••••••••••••••
12.10 (niedziela) kino dla dzieci 

godz. 14.00 „RIO” (wst´p wolny)
••••••••••••••••••••••••••••••
17.10 (piàtek) wyst´p teatralny 

godz. 18.00 Gminnego 
Gimnazjum 

••••••••••••••••••••••••••••••
18.10 (sobota) Spektakl „Belfer” 

godz. 19.00 z okazji Dnia
Nauczyciela
– monodram
Wojciecha Pszoniaka
(wejÊciówki do odbioru
w Urz´dzie Gminy)

••••••••••••••••••••••••••••••
19.10 (niedziela), kino dla dzieci 

godz. 14.00 „Krudowie” (wst´p 
wolny)

••••••••••••••••••••••••••••••
24.10 (piàtek) maraton filmowygodz.

„Hobbit” (bilety
do nabycia
w Gminnym OÊrodku
Kultury
od 13 paêdziernika)

••••••••••••••••••••••••••••••
25.10 (sobota)    koncert Tadeusza 

godz. 19.00    Woêniaka wraz
z wyst´pem
orkiestr szkolnych
z Łajsk i Legionowa

••••••••••••••••••••••••••••••
26.10 (niedziela) Kraina ŁagodnoÊci

(bilety na cz´Êç
koncertowà
do odbioru
w Gminnym
Centrum Kultury)

••••••••••••••••••••••••••••••
Gminny Dzieƒ
Seniora – wystàpià
seniorzy z terenu
gminy z programem
patriotycznym oraz
goÊcinny wyst´p
Kabaretu Seniorów

Wi´cej informacji na stronie www.wieliszew.pl
i w Zespole ds. Informacji i Promocji Gminy
Wieliszew, pok. nr 6

godz. 18.30

godz.  19.00 

godz. 16.00

godz. 19.00

08.11 (sobota)
godz. 18.00 

Sala Koncertowa w Wieliszewie
ju˝ otwarta! Camerata Mazovia z solistkà 

Annà Jeremus-Lewandowskà 
i Wójtem Paw∏em Kownackim

Wydarzenie rozpocz´∏o si´ o godz. 18.00.
Zebranych goÊci powita∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki oraz Wojsko-
wy Komendant Uzupe∏nieƒ Warszawa-
-ÂródmieÊcie pp∏k Adam Bednarz. Na-
st´pnie wr´czono odznaczenia za niena-
gannà s∏u˝b´ w polskich kontyngentach
woskowych poza granicami Paƒstwa
– gwiazd´ Afganistanu otrzyma∏ Dariusz
Lewtak. Nast´pnie decyzjà Dyrektora
Departamentu Kadr MON Andrzeja
Wasilewskiego przyznano nominacje
na wy˝sze stopnie wojskowe: Chor. Szt.
Rez. Ryszardowi Lewandowskiemu oraz
M∏. Chor. Szt. Rez. Zbigniewowi Wileƒ-
skiemu. Decyzjà Ministra Obrony Naro-
dowej bràzowy medal za zas∏ugi dla
obronnoÊci kraju otrzyma∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

Po cz´Êci oficjalnej publicznoÊç podzi-
wia∏a niezwyk∏e widowisko historyczne,
jakim by∏ wyst´p Reprezentacyjnego Ze-
spo∏u Artystycznego Wojska Polskiego
pt. „Jak bia∏e or∏y”, w trakcie którego
prezentowane by∏y najbardziej znane
i lubiane pieÊni ˝o∏nierskie oraz patrio-
tyczne z ró˝nych okresów historycznych,

s∏awiàce dzieje or´˝a polskiego i walk´
narodu o niepodleg∏oÊç. Wyst´p rozpo-
czà∏ si´ widowiskowym polonezem A-dur
Chopina. Nast´pnie zebrani mogli wys∏u-
chaç takich utworów jak: Pierwsza Ka-
drowa, Pierwsza Brygada, Etiuda Obozo-
wa, Cisza, Marsz Sybiraków, Serce w ple-
caku, Rozszumia∏y si´ wierzby p∏aczàce,
Czerwone maki na Monte Cassino, Pa∏a-
cyk Michla, Bagnet na broƒ oraz zupe∏-
nie wspó∏czesne: Bia∏y Krzy˝ czy Zosta-
∏y tylko Êlady podków.Widowisko zakoƒ-
czy∏ utwór Bia∏e Or∏y, który wspólnie
wykonali wszyscy cz∏onkowie zespo∏u.

PublicznoÊç przyj´∏a pokaz z wyjàtko-
wym entuzjazmem, o czym Êwiadczy∏y
goràce brawa i owacje na stojàco. By∏o
to wyjàtkowe widowisko, za mo˝liwoÊç
którego podziwiania na koniec dzi´kowa∏
Wójt Pawe∏ Kownacki.

Oprócz wyjàtkowego widowiska Woj-
sko przygotowa∏o stoiska promocyjne
ró˝nych form s∏u˝by wojskowej, które
wzbudzi∏y du˝e zainteresowanie wÊród
przyby∏ych goÊci.

nn Weronika Dzi´gielewska

Historyczny kalejdoskop
w Wieliszewie

W piàtkowy wieczór, 19 wrzeÊnia, zebrani goÊcie i mieszkaƒcy Gminy
Wieliszew mogli obejrzeç wyjàtkowe widowisko, jakim by∏ koncert
Reprezentacyjnego Zespo∏u Artystycznego Wojska Polskiego. 

W sobot´, 20 wrzeÊnia o godzinie 16.00 Sa-
la Koncertowa im. Krzysztofa Klenczona
wype∏ni∏a si´ dzieçmi i ich opiekunami.
Przedstawienie teatralne dla dzieci „Wa˝-
ne sprawy w ˝yciu ma∏ego cz∏owieka”
Fundacji Sztuka Cia∏a zacz´∏o si´ w spo-
sób nieoczekiwany.Aktorki pojawia∏y si´
z ró˝nych stron, tak˝e od strony publicz-
noÊci. W ciàgu nieca∏ej godziny zafundo-
wa∏y widzom du˝o Êmiechu, chwile grozy
i troch´ wzruszeƒ. By∏o kolorowo za spra-
wà scenografii i fantastycznych Êwiate∏.

Na facebookowym profilu wydarzenia,
zaraz po spektaklu, pojawia∏y si´ zdj´cia
i wpisy od zachwyconych widzów: – Cu-
downe przedstawienie, brawo!! – pisa∏a
pani Melania. – Super! My te˝ by∏yÊmy
z córkà i obie jesteÊmy zachwycone, gra-
tuluj´! – wtórowa∏a jej pani Jolanta.
– Przedstawienie robi∏o wra˝enie zarów-
no na m∏odych jak i starszych widzach
oraz rozbawi∏o ca∏à publicznoÊç. Sztuka
uzmys∏awia, jak wiele mo˝na przekazaç
bez s∏ów, cia∏em, gestami. W sposób hu-
morystyczny zosta∏y przedstawione pro-
blemy z jakimi borykajà si´ dzieci i w ja-

ki sposób postrzegajà Êwiat. Mojej sio-
strzenicy podoba∏y si´ pi´knie wymalo-
wane panie, ich stroje oraz podk∏ad mu-
zyczny. Uwa˝am, ˝e wi´ksze wra˝enie
na m∏odym pokoleniu robià tego typu
przedstawienia ni˝ bajki w telewizji, czy
kino, bo pobudzajà ich wyobraêni´.
Z niecierpliwoÊcià czekamy na kolejny
raz – napisa∏a pani Anna.

W spektaklu wystàpi∏y aktorki panto-
mimy z d∏ugoletnim doÊwiadczeniem:
Agata Brzozowska, Katarzyna Markow-
ska, Joanna P∏óciennik i Katarzyna Wró-
bel. Obieca∏y, ˝e b´dà wracaç do Wieli-
szewa.Wójt Pawe∏ Kownacki podzi´kowa∏
wykonawcom, a widzów zaprosi∏ na ko-
lejne wydarzenia z cyklu Wieliszewska
Jesieƒ z Kulturà, w ramach którego co ty-
dzieƒ odbywajà si´ ró˝ne wydarzenia
w nowo otwartej Sali Koncertowej
przy Urz´dzie Gminy Wieliszew. Zdradzi∏
równie˝ redakcji reakcj´ swojego syna
na przedstawienie: – Zapyta∏em Marecz-
ka, co mu si´ najbardziej podoba∏o
– mówi Wójt, a syn odpowiedzia∏
– WSZYSTKO! nn

Pantomima Fundacji Sztuka Cia∏a
Spektakl rodzinny zaczarowa∏ publicznoÊç.

Wsobotni, ciep∏y wieczór do Sa-
li Koncertowej przyby∏o wie-
lu znamienitych goÊci.WÊród

nich znaleêli si´ m.in. minister Bo˝e-
na ˚elazowska, pose∏ Zenon Durka,
starosta legionowski Robert Wróbel,
radni i so∏tysi z Gminy Wieliszew. Uro-
czystoÊç uÊwietni∏a swojà obecnoÊcià
Alicja Klenczon-Corona, wdowa
po Krzysztofie, która wraz z wójtem
Paw∏em Kownackim ods∏oni∏a we foy-
er tablic´ poÊwi´conà patronowi sali.

Kiedy goÊcie zaj´li miejsca, przywi-
ta∏a ich prowadzàca wieczór Anna Je-
remus-Lewandowska zapraszajàc
do przeci´cia wst´gi.W ten symbolicz-
ny sposób Sal´ Koncertowà oddali
do u˝ytku: Wójt Pawe∏ Kownacki, wdo-
wa po Krzysztofie Klenczonie Alicja
Klenczon-Corona, bracia stryjeczni
Krzysztofa – Jerzy i Janusz Klenczon,
Prezes Stowarzyszenia Muzycznego
Christopher w Gdyni Wies∏aw Wilcz-
kowiak, Przewodniczàcy Rady Marcin
Fabisiak, dyrektor OÊrodka Kultury
w Wieliszewie Dariusz Skrzydlewski,
tancerka zespo∏u „Promyki” Paulina
Barabasz oraz ksiàdz proboszcz
Krzysztof Krupa i ksiàdz Pawe∏ Bia∏o-
brzeski, którzy poÊwi´cili miejsce
i odmówili krótkà modlitw´.

Kolejnym punktem programu by-
∏a prezentacja dêwi´kowo-Êwietlna,
która zaprezentowa∏a mo˝liwoÊci
techniczne sali. Zaraz po niej Wójt Pa-
we∏ Kownacki przywita∏ przyby∏ych:
– Naszej ma∏ej gminie brakowa∏o w∏a-
Ênie takiego miejsca, gdzie artyÊci b´-
dà mogli pokazywaç swoje talenty,
rozwijaç si´ i pokazywaç to, czego si´
nauczyli. Jeszcze pó∏tora roku temu

byliÊmy na sali widowiskowej, teraz
jest tu Sala Koncertowa dla prawdzi-
wych artystów. (…) Wierz´, ˝e Wieli-
szew dzi´ki taƒcom, ale tak˝e dzi´ki
kulturze szeroko poj´tej, b´dzie sto-
licà kulturalnà rejonu mazowieckie-
go. Ju˝ teraz zapewniam, ˝e ta sala b´-
dzie ˝y∏a ca∏y rok i ju˝ teraz zapra-
szam na liczne koncerty.

Nast´pnie g∏os zabra∏a wdowa
po Krzysztofie Klenczonie – Alicja
Klenczon-Corona, dzi´kujàc wójtowi
i wszystkim mieszkaƒcom gminy
za mo˝liwoÊç uczestniczenia w tej
uroczystoÊci. Odczyta∏a tak˝e list Ja-
nusza Kondratowicza, autora wielu
tekstów piosenek, do jej m´˝a: – Dro-
gi przyjacielu, doÊç d∏ugo nie pisa∏em
do Ciebie, choç tu na ziemi dzia∏o si´
wiele, Twoje piosenki ˝yjà i nic nie
wskazuje na to, ˝e zostanà przez któ-
reÊ pokolenie zapomniane. Staram
si´, ˝ebyÊ by∏, choçby przez swojà mu-
zyk´, obecny wÊród nas, bo nie spo-
sób zapomnieç muzyka z rozwichrzo-
nà fryzurà, który chce zmieniç Êwiat
na lepszy, bardziej sprawiedliwy
i bardzo polski. (…) Krzysiu, wa˝ne
jest to, ˝e cz∏owiek odchodzi do inne-

go bytu, ale jego twórczoÊç pozosta-
je tu na ziemi.

WÊród goÊci obecna by∏a ˝ona Ja-
nusza Kondratowicza. Wzruszajàce
wspomnienie podkreÊlili prowadzàcy,
zapraszajàc twórców z Gminy do wy-
korzystywania nowo otwartej prze-
strzeni do prezentacji.

Cz´Êç artystycznà zapoczàtkowa∏a
rodzina Guba∏ów z kilkuminutowym
wyst´pem najstarszego ich cz∏onka,
pana Ryszarda, honorowego obywate-
la Gminy. Pan Ryszard Guba∏a da∏
perkusyjny popis, wtórujàc synowi
Paw∏owi, synowej El˝biecie i wnucz-
kowi Kacprowi i zapewniajàc rodzinie
owacje na stojàco. Zwieƒczeniem,
a jednoczeÊnie g∏ównà atrakcjà wie-
czoru by∏ koncert Orkiestry Camera-
ta Mazovia pod dyrekcjà Artura Ko-
morowskiego z solowym Êpiewem
operowym Anny Jeremus-Lewandow-
skiej. Dzi´ki wspania∏ej muzyce i do-
skona∏ej akustyce goÊcie mogli po-
czuç si´ jak w najlepszych salach kon-
certowych na Êwiecie.

Po koncercie goÊcie zostali zapro-
szeni na pocz´stunek i rozmowy
w kuluarach. nn

W sobot´ 13 wrzeÊnia
br. odbyło si´
oficjalne otwarcie 
Sali Koncertowej
w Kompleksie
Administracyjnym
Gminy Wieliszew
i nadanie jej imienia
Krzysztofa Klenczona.

Joanna Płóciennik

Alicja Klenczon-Corona
i Wójt Pawe∏ Kownacki
ods∏aniajà tablic´


